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Поклон Автогол Темида
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Владимир Висоцки щеше
днес да навърши 75 г.
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НСО отказало скенери и
щателни проверки за ДПС
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Младенов съди ЦСКА
с адвокат на Левски
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Интервю
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Позиция

Лагард настоя за по-ниски
заплати за банкерите
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Черен четвъртък

ЕК заведе две дела
срещу България
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Румен Овчаров за лъжите около
„Белене” и за нуждата от нея

Няколко
ÄÓÌÈ

Велиана
ХРИСТОВА

Факири сме - имаме по-
вече гласоподаватели от
пълнолетното население.
За една година от прези-
дентските избори досега
хората с право на глас са
се увеличили със 75 хиля-
ди. Как става, като от
години се раждат по-мал-
ко българи от тези, кои-
то умират?

Какъв е механизмът?
Цялото ни население спо-
ред преброяването е 7,365
млн. души, а според ГРАО
сега ще гласуват 6,949
млн. Излиза, че децата под
18 г. са едва 415 хил. Ала
според НСИ  непълнолет-
ните - деца в детските
градини (без тези при ба-
бите вкъщи) и учениците
до 18 г. са над два пъти
повече. С един финт гла-
соподавателите в списъ-
ците са набъбнали със
стотици хиляди. По данни-
те на НСИ от вчера разли-
ката между реалните гла-
соподаватели и тези в
списъците на ГРАО сега е
близо един милион души.
Целта? Колкото повече
гласоподаватели по
списък - толкова по-труд-
но ще се набере нужният
за референдума процент
гласували.

Така е било и при побе-
дата на ГЕРБ през 2009 г.
- същите сметки за 2009
г. показват, че тогава
поне 600 хил. души са били
дописани в списъците. И
още - не за първи път една
служба издава “грешката”
на другата. Миналата
есен данните на БНБ из-
дадоха едни 800 млн. лв.
приходи от внос в бюдже-
та, които Дянков скри от
държавата и общество-
то. Но престъпното жон-
глиране с “мъртви души”
подменя резултатите. Не
можело да се поправят
списъците, вика ГЕРБ. Да,
щото ако се поправят,
ГЕРБ отива на кино. С
лъжа печелят. Трябва да
има остра политическа,
обществена и европейска
реакция. Иначе България
отива на кино.

Изборни
фокуси

870 МАГАЗИНА ЗА БЪЛГАРСКО
КИСЕЛО МЛЯКО В КИТАЙ

Стр. 6

Протест против решението на ОбС за вдигане на местните данъци организираха
пред община Варна живеещи в “Евксиноград” и “Траката”. Протестиращите
в двата района посочиха като основен мотив липсата на инфраструктура

Броени дни преди първия
референдум в демократична-
та история на България Глав-
на дирекция “Гражданска ре-
гистрация и административно
обслужване” (ГРАО) към Ми-
нистерството на регионално-
то развитие и благоустройст-
вото (МРРБ) обяви оконча-
телния брой избиратели, ко-

Данните на ГРАО и НСИ се
разминават с 800 хил. души
От дирекцията отказаха да обяснят на какво се дължи разликата

ито ще имат право на глас.
Според дирекцията гласопо-
давателите за референдума
са 6 949 120. Числото, меко
казано, събужда недоумение,
защото според последното
преброяване на НСИ към 1
февруари 2011 г. в страната
живеят 7 364 570 души.

Според статистиката оба-

че 17% от българското насе-
ление е от непълнолетни и
следователно без право на
глас са 1 179 095 души. Кое-
то означава, че населението
на България с право на глас
е 6,113 млн. души. Или раз-
ликата между данните на
ГРАО и преброяването е над
800 хиляди души. Като не се Стр. 3

взема предвид и намаляване-
то на населението от отрица-
телния прираст за кръглите
две години от преброяването
към 1 февруари 2011 г. до ре-
ферендума на 27 януари
2013 г. От ГРАО обаче не
дадоха обяснение на какво
се дължи разликата.

Стр. 4
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Веселка ВЕНКОВА

Ръководството на НСО от-
казало пълна проверка на
присъстващите на конференци-
ята на ДПС по неясни причи-
ни, обяви уволненият полк. Ге-
орги Райков, ръководил орга-
низацията на цялостната сигур-
ност по време на Осмата наци-
онална конференция на ДПС.
Полк. Райков посочи важен
детайл, заради който ще търси
правата си по законов ред. “Не
се коментира, че бяха допус-
нати от страна на ръководст-
вото недостатъчни мерки, за
които предварително настоя-
вах. Аз изисквах пълни мерки,
пълен чекинг, който беше на-
правен впоследствие. Преди
това ми беше отказано”, заяви
дългогодишният служител в
НСО пред бТВ. Ръководството
носи отговорност за нападени-
ето над Доган, но измива ръце
с две дисциплинарни уволне-
ния и наказания за останалите
шестима охранители, категори-
чен е Райков. Той съобщи, че
тези дни в НСО се извършва
подмяна на документи и помо-
ли колегите си за почтеност.

Старши офицери с дълго-
годишен трудов стаж ще бъдат
уволнени дисциплинарно по
Закона за отбраната и въоръ-
жените сили, съобщи на наро-
чен брифинг и.д. началник на
НСО Тодор Коджейков. Стана
ясно, че другият уволнен ще е
шефът на екипа за лична ох-
рана на Ахмед Доган Георги
Занев. Броят на охранителите
бил достатъчен, но според ви-
деоматериалите и рапортите
на служителите, началниците
по охрана на мероприятието и
на охраняващия екип били
разположили хората си непра-
вилно, отчете Коджейков. Не-
осигурен подход към трибуна-
та и служители, които не мо-
жели от дистанция да неутра-
лизират атаката, били причи-

Един от аргументите
иконописецът Йордан
Опиц да не бъде помил-
ван от вицепрезидентка-
та Маргарита Попова е,
че показал неискреност
за стореното убийство. В
изпратено до Комисията

По време на извънредно
заседание на общинския
съвет на Септември вчера за
втори път бе отстранен пред-
седателят Георги Мърков,
съобщи общинският съветник
Димитър Джамов. Той уточ-
ни, че дебати по точката,
която беше единствена в
дневния ред, почти не е има-
ло. Самият Мърков не е
присъствал на заседанието
поради заболяване. За отст-
раняването му гласуваха 12
съветници, четирима бяха
против, а една бюлетина бе
обявена за невалидна.

Джамов коментира, че не
очаква заради факта, че
Мърков не е присъствал, това
решение да бъде оспорвано.
“Ние не го гоним от общин-

Национално движение “Русофили” провежда до днес
насърчителна кампания в цялата страна във връзка с въпроса
на предстоящия референдум “Да се развива ли ядрената
енергетика в България чрез изграждането на нова ядрена
централа?” на 27.01.2013 г. Целта на кампанията е да се
привлекат за участие повече граждани, без да влияем на
избора “ЗА” или “ПРОТИВ” поставения въпрос.

Предстоящото допитване е тест за възможността в Бълга-
рия стратегически въпроси да се решават с пряка демокра-
ция. Той ще предопредели и бъдещето на българската енерге-
тика.

Заключителният концерт от кампанията “ВКЛЮЧИ СЕ” е
довечера - 25 януари 2013 г. от 18 ч., на открито пред НДК с
участието на “МЕРИ БОЙС БЕНД” (група на 2012 г.) и шоуме-
на ВЕНЦИ МАРТИНОВ. Втората част на концерта е от 19 ч. в
зала 2 на НДК с водещ ИВО ХРИСТОВ, журналист от БНТ.

За политическия и икономическия залог на референдума,
за екологичните и технологични въпроси около атомната
енергетика ще говорят социологът ЮРИЙ АСЛАНОВ, полито-
логът ВАЛЕРИ ЖАБЛЯНОВ, енергийният експерт ТАСКО
ЕРМЕНКОВ, говорителят на НД “Русофили” ИВО АТАНАСОВ.

Ще има възможност публиката да задава въпроси. В хода
на разговора ще бъде показан 9-минутен документален филм
за АЕЦ “Белене”.

Полк. Георги Райков:

Исках пълна проверка и
скенери, от НСО отказаха
Уволняват двама старши офицери
за атентата срещу Ахмед Доган

Действията на НСО ще бъдат обсъждани и на предстоящия Консултативен съвет по национална
сигурност при президента на 5 февруари.  Плевнелиев заяви, че е имало слабости в работата

на службата и че със случая се занимава началникът на кабинета му Цветлин Йовчев
(първият вдясно), бивш шеф на ДАНС, който присъства на брифинга, но не взе думата

иналия ден е проведена среща между
Бойко Борисов, Тодор Коджейков и
Ахмед Доган, на която е договорено
Доган да не предявява публични
претенции към охраната от НСО, заяви
по-рано в парламентарните кулоари
бившият шеф на Националната разуз-
навателна служба и общински съветник
от ДСБ в София ген. Атанас Атанасов.
Той съобщи в аванс за решенията на
проверяващата комисия в НСО и

ВКЛЮЧИ СЕ И ТИ! За втори път отстраниха председателя
на общинския съвет в Септември

ския съвет, а само го отстра-
няваме от председателското
място. По правилник можем
да сменяме председателя на
всеки три месеца. Веднага
след вземането на решение-
то гласувахме още едно, с
което първото веднага да вле-
зе в сила. Следващото редов-
но заседание на общинския
съвет в Септември ще бъде
на 31 януари и тогава първа
точка в дневния ред ще бъде
избор на нов председател.
До избора общинският съвет
ще се председателства от
заместник-председател”, за-
яви общинският съветник.

ДУМА припомня, че отст-
раняването на Георги Мърков
е второто за последните два
месеца. В средата на ноември

2012 година осем съветници
поискаха оставката на пред-
седателя си за първи път. Про-
веденото тайно гласуване до-
веде до мнозинство на тези,
които поискаха оставката, но
решението им беше върнато
за ново разглеждане от кмета
на общината Петър Бошев с
мотива, че не е обосновано.
Последвалото прегласуване
доведе до спорове за легитим-
ността на решението, тъй като
10 от съветниците бяха “за”
оставка, 8 “против” и 3 от гла-
совете бяха невалидни. След-
ващите заседания на общин-
ския съвет в Септември се
проваляха поради отказ точ-
ката за оставката на предсе-
дателя да бъде включена от-
ново в дневния ред.

В президентството не помилват за неискреност
по помилванията писмо
Опиц се разкайвал за
стореното, а малко след
това в телевизионно ин-
тервю подсъдимият бил
категоричен, че не съжа-
лява, заяви председател-
ката на комисията Ива

Пушкарова.
При Опиц не беше на-

лице нито едно от обсто-
ятелствата, по които се
води Комисията по по-
милванията, уточни и
Попова. Казусът се отна-
ся за наскоро осъдено

лице, за което съдебната
система вече е постано-
вила наказание, заявиха
от комисията. Не били
налице здравословни
причини и присъдата още
не е била в сила.

Опиц е бил хванат и в

умишлени действия, с
които да избегне изпла-
щането на обезщетение-
то на роднините на уби-
тия от него млад мъж.

Иконописецът бе осъ-
ден на 5 г. затвор за убий-
ството на Мариан Янчев.

25-годишният младеж бе
застрелян през февруари
2007 г., когато влязъл в ко-
операцията на Опиц. Ху-
дожникът предположил,
че мъжът е крадец и го
прострелял в гръб, докато
Янчев бягал от блока.

съставът на службана за охра-
на да бъде още по-подготвен,
още по-мотивиран и в своите
задължения да ги изпълнява

ната за пробива според докла-
да на разследващата инциден-
та комисия.

И.д. началникът подчерта
многократно, че отговорността
е на началника на екипа, кой-
то взимал на място “съответни-
те решения”. Охранявалите
подстъпите към охраняваното
лице не трябвало да допуснат
някой да премине през тях.
“Имаме вътрешни сигнали за
уведомяване, радиостанции и
други. Когато лицето премине,
те уведомяват охраната. Тя то-
гава ще има нужното време да
реагира и да бъде по-адекват-
на в действията си”. След ин-
цидента от НСО и МВР били
взети всички мерки, “за да про-
тече мероприятието нормал-
но”, увери Коджейков.

“От направения самоанализ
и самопреценка на извърше-
ната работа не считам, че
трябва да си дам оставката”,
каза бригаден ген. Тодор Код-
жейков и показа заповеди за
екипите за охраняваните лица,
каквито се получавали всяка
сутрин. “Ние сме направили
всички предпоставки хората
да си изпълнят професионал-
но задълженията, без да
бъдат притеснявани по време,
по хора и техника. И оттам на-
татък отговорността, която но-
сим, е до ниво зала. Оттам
нататък отговорността за са-
мата зала, за мерките, които
се взимат в залата - това са
хората, които са там на място
и могат да направят реалната
преценка за ситуацията”, каза
той.

Коджейков заяви, че пак ще
настоява в Закона за НСО да
се регламентира използването
на помощни средства от охра-
нителите. Похвали се, че служ-
бата ще има занапред психо-
лаборатория и свой собствен
полигон, “за да можем да от-
реагираме, да тренираме вся-
какви ситуации, за да може

така, както трябва - достойно,
без да се притеснява по време
на работа”. На дясната си ръка
шефът на НСО е завързал чер-

ДА КАЖЕ ПОЧЕТНИЯТ ПРЕДСЕДАТЕЛ НА ДПС

определи информацията, която ще бъде
съобщена, като “изключително тежък
скандал”. Според Атанасов цялото
ръководство на НСО трябва да си отиде,
защото има тежък провал. Коджейков
отрече да е присъствал на среща с
Борисов и Доган, нито пък да знае за
такава. “Атанас Атанасов отново е пус-
нал фабриките си за лъжи. Среща меж-
ду мен и Доган не е имало”, заяви
Борисов по темата.

МММММ

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

вено конче против уроки, как-
вото носи и неговият доскоро-
шен обект на охрана - преми-
ерът Борисов.
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ГЕРБ няма да се съгласи да
отмени осветляването на кад-
рите на бившата Държавна си-
гурност по горните етажи на
разузнаването, стана ясно вче-
ра от думите на вътрешния ми-
нистър Цветан Цветанов по
време на дебатите по законо-
проекта за управление на сис-
темата за защита на национал-
ната сигурност. ДУМА припом-
ня, че преди време от БСП
предупредиха, че промяната
ще засегне 1000 души “дейст-
ващи разузнавачи, включител-
но зад граница, в рискови стра-
ни”, и поискаха от президента
да наложи вето. Той обаче пус-
на новите текстове.

Дебатите започнаха с ост-
ра конфронтация между Цве-
танов и Иван Костов. Лидерът
на ДСБ  провокира министъра
с изявлението, че сините няма
да подкрепят законопроекта
по ред причини, включително
и защото са снели доверието
си от вътрешния министър.

Видимо разгневен, вице-
премиерът изрече куп
невъздържани реплики, сред
които се открои: “Аз не съм
станал министър, за да ме
обичате. Когато идвахте в моя
кабинет, ме подкрепяхте, а тук
на трибуната заявявате, че не
ме обичате. Знам, че няма да
ме обичате, нито ще ви искам
дъщерята, за да се женя за
нея, нито пък искам да влизам
във вашето семейство. Нито

ГЕРБ няма да отстъпи за
осветляването на разузнавачите
Военното и цивилното разузнаване не трябва да се обединяват, категорични са от БСП

Юлия КУЛИНСКА

Министрите Аню Ангелов и Цветан Цветанов изслушаха с досада
критиките по пакета от законопроекти, свързани с националната

сигурност, които им отправиха депутатите от опозицията

пък искам да ме обичат от
БСП, които постоянно ме кри-
тикуват”. Човек наистина тряб-
ва да е загубил контрол върху
нервите си, за да говори кой
го обича и кой не го обича и
да страда от трибуната за
това, че не го обичат”, контри-
ра Костов.

Извън личните нападки, де-
батите по закона преминаха
най-вече в критики към него.
Според сините и ДПС в него
не са прецизно формулирани
функциите на новия Съвет за
сигурност към премиера. Юри-
стите на ГЕРБ защитиха про-
екта с мотива, че решенията,

които той ще взема, ще имат
консултативен и координиращ
характер и няма да изземват
функциите на премиера. Павел
Димитров от мнозинството за-
яви, че законопроектът закреп-
ва ролята на МС като основния
орган, на който по Конститу-
ция е възложено управлението

на националната сигурност.
Добре е, че има законова

регламентация на Съвета за
сигурност, но очакванията за
рамков закон не са защитени,
заяви Ангел Найденов. В рам-
ков закон за националната си-
гурност трябва да се очертае
системата като структура и
като взаимодействие между от-
делните структури, посочи той.
“Очакванията на всички са да
бъде представен рамков закон
за системата за национална
сигурност, а не само за систе-
мата за нейната защита. За-
конът не отговаря на предва-
рителните претенции да регу-
лира системата”, коментира
депутатът.”Защо никъде не
виждаме очертани субектите
на националната сигурност?
МС е един от субектите. Къде
са специализираните комисии,
армията, службите, местната
власт, къде са онези над 100
000 охранители? Кои са сред-
ствата, които ще бъдат анга-
жирани, когато задействаме
системата за национална си-
гурност?”, попита Найденов.
Военното и цивилното разуз-
наване не трябва да се обеди-
няват, обясни по-късно той при
дебатите на законопроекта за
военното разузнаване.

Независимо от критиките,
депутатите приеха вчера на
първо четене законопроекти-
те за управление на система-
та за защита на националната
сигурност и за военното ра-
зузнаване.

Снимки Мариета ТОМОВА

Депутатите от ДПС
изразяват дълбокото си
възмущение от безпре-
цедентния цинизъм на
опита за покушение
върху лидера на едно от
основните политически
партии от демократичния
преход на страната Ах-
мед Доган и призовават
НС да го осъди. Това се
казва в проект на декла-
рация на ПГ на движени-
ето, внесена в деловод-
ството на парламента
вчера. На 19 януари в
зала 3 на НДК по време
на Осмата национална
конференция на ДПС
пред очите на 1400 де-
легати и гости и пред
стотици хиляди българ-
ски граждани, които на-
блюдаваха този форум
по телевизионния и ин-
тернет ефир, се направи
опит за ритуално, показ-
но политическо убийство
срещу лидера на наша-
та партия, заявяват на-
родните представители
от ДПС.

Те призовават всички
политически сили, обще-
ствени организации, как-
то и всички български
граждани да се разгра-
ничат от този безпреце-
дентен акт на политиче-
ско посегателство. В
проекта за декларация

ДПС призова НС да
осъди опита за
покушение срещу Доган
Юлия ИВАНОВА остро се порицават вся-

какви опити за героизи-
ране на автора на поку-
шението или омаловажа-
ване на смисъла и те-
жестта на извършеното
от него престъпление.
Депутатите от ДПС на-
стояват компетентните
органи да поемат своята
отговорност и осъществят
пълно и ефективно раз-
следване на случая и да
разкрият цялата обектив-
на истина относно при-
чините и подбудите за
извършването на
престъпния акт. Те апе-
лират към всички поли-
тически сили в страната
да не допускат дори ко-
свено поощряване на аг-
ресията срещу политиче-
ското различие и призо-
вават цялото българско
общество към толерант-
но и отговорно поведе-
ние, за да бъде съхранен
гражданският мир като
най-голямото постиже-
ние на българската де-
мокрация.

Проектът е изпратен
до председателите на
всички парламентарни
групи в НС, както и до
независимите народни
представители. Очаква
се проектът на деклара-
цията да бъде гласуван
на редовното пленарно
заседание на НС на 30
януари 2013 г.

оалиция за
България е вне-
сла в парламен-
та проекторе-
шение за нала-

ГРАО съобщи днес и че
между изборите за президент
и вицепрезидент през 2011 г.
и референдума на 27 януари
са починали 134 846 избира-
тели. Броят на избирателите,
навършили 18 г. между избо-
рите за президент и вицепре-
зидент през 2011 г. и рефе-
рендума на 27 януари, е 101
620. На изборите за прези-
дент и вицепрезидент през
2011 г. броят на избирателите,
подали заявления за гласува-
не в чужбина по данни от
МВнР, е 32 390, т.е. желаещи-
те да гласуват в чужбина на
референдума на 27 януари са
с 30 617 по-малко. За перио-
да между двата избора 24
539 лица са получили или
възстановили българско
гражданство.

Левицата внесе в НС мораториум
върху сделки с терени по Черноморието
Юлияна ВУТОВА Станишев пред журнали-

сти в парламента вчера.
С документа се предлага
забраната да обхваща
Иракли, Карадере, Кам-
чийски пясъци - Шкорпи-
ловци, Дуранкулашкото
езеро - Света Ана, Кра-
пец, Шабленското езеро,
“Корал”, Аркутино, “Дюни”
и Маслен нос, брега и
плажовете между “Перла”
и резервата “Ропотамо”,
Белите скали, Боата, Яла-

та, Калиакра, Ракитник и
Лиман.

От левицата настояват
още МОСВ да обяви тези
плажове за защитена те-
ритория, които да бъдат
обособени в национален
парк “Българско Черномо-
рие”. В проекторешението
ясно са записани задъл-
женията за изработване
на специализирани карти
на Черноморското крайб-
режие, поясни Станишев.

Настояваме парламентът
да задължи МРРБ да
предприеме мерки за
създаване на регистър на
имоти - частна или публич-
на държавна собственост,
разположени на разстоя-
ние до 2 км от брега, до-
бави той. Депутатът Дим-
чо Михалевски уточни, че
мораториумът ще действа,
докато се изработи и при-
еме националният парк
“Българско Черноморие”.

В навечерието на референду-
ма разликата между ГЕРБ и БСП
е 4,7%, сочи проучване на НЦИ-
ОМ, проведено между 16-20 яну-
ари. За управляващата партия
центъра дава 24,2%, а за социа-
листите 19,5. На трето и четвърто
място се нареждат партията на
Ахмед Доган ДПС и движение
“България на гражданите” на
Меглена Кунева.

Допитването сочи,
че е почти сигурно в
следващия парла-
мент да намерят
място и поне още
две формации -
евентуален съюз
между “Атака” и
ВМРО, както и подпи-
саното по време на

НЦИОМ:

Разликата между ГЕРБ
и БСП в момента е 4,7%

провеждане на проучването спо-
разумение между ДСБ и Съюз
“Единство”. Данните показват, че
за момента СДС самостоятелно
не може да влезе в Народното
събрание.

Кампанията за референдума
от последните
седмици привлече
о б щ е с т в е н о т о
внимание към ня-
кои от участниците
в инициативните
комитети. НЦИОМ
измери обществе-
ното одобрение към
някои от тях. Янаки
Стоилов е одобря-
ван от 20% от бълга-
рите, следва го Ма-
рия Капон с одобре-
ние от 13,8%.

Данните на
ГРАО и НСИ...
Данните на
ГРАО и НСИ...
Данните на
ГРАО и НСИ...
Данните на
ГРАО и НСИ...
Данните на
ГРАО и НСИ...

К
гане на мораториум върху
всички разпоредителни
сделки и строителни дей-
ности в имоти на терито-
рията на крайбрежни
плажни ивици, съобщи
лидерът на БСП Сергей
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Борисов подписал
меморандум за „Белене”
за 6,297 млрд. евро
Кабинетът оскъпил проекта с 1,1 милиарда

Снимка Мариета ТОМОВА

ГЕРБ съзнателно манипулират и заблуждават българите за цената на “Белене”
преди референдума, заяви Сергей Станишев

ППППП
равителството на Бойко
Борисов е подписало
през ноември 2010 годи-
на меморандум между

Юлия КУЛИНСКА

руската и българската страна, в
който цената на двата блока на
АЕЦ “Белене” е фиксирана на
6,297 млрд. евро, обяви лидерът
на БСП Сергей Станишев на
брифинг в парламента вчера.
Той показа на журналистите ко-
пие от документа, който е бил
подписан в присъствието на
бившия икономически министър
Трайчо Трайков, на ген. дирек-
тор на “Росатом” Сергей Кири-
енко, на шефовете на БЕХ, на
финландския концерн “Фортум”,
които преди това са били при
премиера и са го информирали
за цената на проекта.”С този
документ се опровергават мани-
пулациите на премиера за цена
на централата от 10 млрд. евро.
Всички приказки, които управ-
ляващите бълват през послед-
ните дни за цена от 22 млрд.
лева на АЕЦ “Белене”, не отго-
варят на реалността и Борисов
е наясно с това, защото цената,
за която са подписали през 2010
г., е значително по-ниска”, обяс-
ни Станишев. По думите му това
означава, че ГЕРБ съзнателно
манипулират и заблуждават
българските граждани преди
референдума.

Станишев коментира, че це-
ната от близо 6,3 млрд. евро е
твърде висока и отбеляза, че в
преговорите с “Росатом” пози-
цията на правителството на
Тройната коалиция е била за
цена от 5,2 млрд. евро. До по-
следния момент от мандата во-
дихме преговори с “Росатом” за
цената на централата, за инфла-
ционните индекси по извършва-
ните работи в България, в Русия
и в рамките на еврозоната, по-
сочи Станишев. Той обясни, че
различните оборудвания се
произвеждат в различни стра-
ни. “Борисов е избрал друг под-
ход, който е все едно да отидеш
на пазар, да си купиш две кила
домати, да ги прибереш в своя-
та торба и след това да попи-
таш колко струват”, образно

описа ситуацията Станишев.
Според него по този начин пра-
вителството на ГЕРБ не е успя-
ло да устои националния иконо-
мически интерес при прегово-
рите с “Росатом”.

За четири години управле-
ние съм имал една среща с Бо-
рисов, подчерта Станишев. Тя
беше през 2011 година и беше
по инициатива на премиера и
точно по темата “Белене”, уточ-
ни Станишев. “Тогава Борисов
ме попита ще получи ли под-
крепата на БСП за строителст-
вото на “Белене”, отговорих му
категорично “да”, но му поста-
вих два въпроса.  Единият беше,
че цената от 6,3 млрд. евро е
твърде висока, а другият - дали
е осигурен българският контрол
върху експлоатацията на цент-
ралата”, припомни си Станишев.

Очевидно е, че правителст-

вото на г-н Борисов не е било
способно да защити национал-
ния интерес в преговорите с ру-
ската страна, смята лидерът на
левицата. Попитан откъде има
меморандума, той се пошегува,
че го намерил в “един кашон”.

На въпрос дали 300 млн.
лева, отпуснати от предишния
кабинет на НЕК за АЕЦ “Беле-
не”, са държавна помощ, ли-
дерът на левицата отговори: “Не
са държавна помощ. Много пра-
вилно сме постъпили”.Той обяс-
ни, че по време на неговото уп-
равление в бюджета са били
генерирани излишъци през
2008 г. “Оставихме на сегашния
кабинет 8,2 млрд. лева, а Бори-
сов ще остави опоскан резерв и
5 млрд. лева нови дългове. По-
литиката ни бе на подкрепа на
държавни предприятия, затова
капитализирахме БЕХ. А сега

Борисов и ГЕРБ ограбват
българските предприятия и вече
са взели 1 млрд. лева от тяхната
печалба, за да пълнят дупките в
бюджета. Те мислят ден за ден”,
категоричен е Сергей Стани-
шев.

“Изхождайки от подписания
меморандум, всички разговори
за цената на “Белене” от 10 и
повече милиарда евро са спе-
кулация с цифрите”, заяви по-
рано за РИА “Новости” дирек-
торът на департамента за кому-
никации на “Росатом” Сергей
Новиков. Той потвърди, че Бори-
сов е поставил подписа си под
цена от 6,297 млрд. евро за
проекта “Белене”. Новиков бе
категоричен, че дори ако днес
започне строителството, Втора
АЕЦ ще бъде по-евтина от съще-
ствуващите, защото оборудване-
то вече е произведено.

АВСТРИЯ ДАРИ
ПОДАРЪЦИ
НА ДЕЦАТА НА
СЛУЖИТЕЛИ ОТ
„ВМЗ-СОПОТ”

ад 200 детски подаръка
бяха раздадени вчера на
служители във “ВМЗ-Со-
пот” от фондациите Round

Н
Table-Австир чрез клона си в
Пловдив и Национален алианс
за работа с доброволци. Даро-
вете са предназначени за мал-
чугани на възраст от 2 до 8 годи-
ни. Те съдържат играчки, дрехи,
лакомства и принадлежности за
училище. Приготвени са от авст-
рийски деца специално за тех-
ните връстници в България.

Борисов
открива
пътища от
хеликоптер

ърговище, Шумен, Варна и
Шабла трябва да посети за
два дни премиерът Бойко
Борисов според програма-

Т

Висшият съдебен съвет се обяви срещу насаждане на
недоверие в обществото към магистратите заради операция
“М.И.Л.Е.В.” “Успешното реформиране на съдебната систе-
ма не може да се провежда в условията на конфронтация с
останалите власти, засягане на независимостта й и насаж-
дане на недоверие в обществото към професионалните и
нравствените качества на магистратите”. Това се посочва в
становището на Висшия съдебен съвет, прието на вчераш-
ното заседание, по повод операцията на МВР.

В становището се казва, че на 18 януари в медиите се
публикува информация за проведена специализирана по-
лицейска операция с наименование “М.И.Л.Е.В.” (Мастит Из-
мамник Лицемер Е Вреден), при която е задържано лицето
Звезделин Методиев и е оставено в ареста за 72 часа. Към
момента на задържането лицето е било с мярка за проце-
суална принуда “домашен арест”, определена с акт от рай-
онния съд в гр. Горна Оряховица и потвърдена с определе-
ние на окръжния съд - гр. Велико Търново, по висящо досъ-
дебно производство.

Абревиатурата на операцията съвпада с фамилията
на съдия Теодор Милев от окръжния съд - гр. Велико
Търново, който е участвал в съдебния състав от трима
магистрати, потвърдили изменената мярка за неотклоне-
ние на Звезделин Методиев от “задържане под стража”
на “домашен арест”. ВСС счита, че пряката асоциация на
абревиатурата на наименованието на полицейската ак-
ция с фамилията на един от съдиите, участвали във
въззивния съдебен състав, засяга авторитета и интегри-
тета както на отделния съдия, така и на съдебната власт.

Дана РУСЕВА

та, която е изпратена на пригот-
вящите се домакини. След вни-
мателния й прочит се оказа, че
подготвялите я са бързали и в
заглавието й са написали Шу-
мен вместо Разград. С премиера
на събитията ще бъдат и четири-
ма министри - регионалният - Ли-
ляна Павлова, спортният - Сви-
лен Нейков, здравният - Деси-
слава Атанасова, и земеделски-
ят - Мирослав Найденов. В нея
има нова терминология - вместо
отпътуване еднозначно е напи-
сано отлитане. Като е добавено,
че превозното средство е хели-
коптер. Програмата за днес за
Търговище започва с отлитане-
то в 10,30 ч. от София и е до 14
часа, като включва откриване на
пътя Търговище - Разград с
дължина 10 км на стойност 5,6
млн. лв. с пари от бюджета. По-
сле ще бъде открито обновено
АГ отделение на болницата в
града. Навсякъде присъстват
обилно водосвети и слова на
премиера и ресорните минист-
ри, както и кратък брифинг за
медиите.  Програмата за събота
във Варна започва пак с водо-
свет в болница “Св. Анна” и от-
криване на обновеното отделе-
ние по гастроентерология. В 12
ч. се открива спортна зала на
Йордан Йовчев, както е посоче-
но в нея. И тук пак идва интерес-
ното в “транспортния документ” -
за 12,30 ч. е написано “отпътува-
не/отлитане” за Шабла, където
ще бъде отрязана лентичка на
път I-9 Дуранкулак - Каварна.

България е на първо място в Европа по
дял на млади хора, които нито учат, нито
работят, нито  са в процес на допълнител-
на квалификация. Това сочат данните на
международното изследване “Пиза”.

До 15-годишна възраст българският
ученик е изостанал с близо една година
от учениците от съпоставими източноев-
ропейски и балкански държави като Унга-
рия, Сърбия, Словакия и Гърция.

Спрямо най-добрата образователна
система - финландската, изоставането на
българските деветокласници е с близо 3
години.

Средностатистическият ученик от ези-
ково малцинство в България едва достига
до нужните умения за четене. Учениците,
които в по-голямата част от времето не
говорят български у дома, изостават с три
години от връстниците си, говорещи
български с родителите си вкъщи.

Учениците, които живеят в големите
градове, са с повече от една година и
половина по-напред в развитието на
уменията си от учениците от по-малките
градове, които на свой ред са с една
учебна година по-напред от учениците,
живеещи в селата.

БЪЛГАРИЯ Е
ПЪРВА В ЕВРОПА
ПО НЕАКТИВНИ
МЛАДИ ХОРА

ВСС протестира
срещу акция на МВР

Коалицията от неправителствени организации
и граждански групи “За да остане природа

в България” направи арт акция пред Министерския
съвет срещу застрояването на Черноморието

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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1200 столичани не искат
паметника пред НДК
Софиянци предлагат на негово място да се направи детска площадка,
ливада или да се издигне стена за скално катерене

Коментар на стр. 12

Четири пети от участници-
те в анкетата на столич-
ната дирекция по архи-
тектура и градоустройст-

Деси ВЕЛЕВА

во за бъдещето на паметника
1300 години България пред
НДК са поискали премахване-
то му. Това са 1200 от около
1500 столичани, които са пра-
тили мейл с позицията си. Ре-
зултатите обяви вчера главни-
ят архитект на София Петър
Диков.

Столичани имаха възмож-
ност да избират повече от ме-
сец между пет възможности -
от премахване на паментика до
обновяването му. На сайта на
дирекцията може да се види и
проектът за обновяване на па-
метника на екип на проф. Ва-
лентин Старчев. Той предвиж-
да монументът да бъде запа-
зен в голямата си част и да се
обезопаси в основата.

Сред предложенията на
столичани са още паметникът
да се превърне в стена за
скално катерене, в детска пло-
щадка, в ливада или да се

монтират мемориалните пло-
чи на Първи и шести пехотен
полк.

Според самия Диков памет-
никът не можел да се запази
в този си вид. Не може в нова-
та градина около НДК да ос-
тане тази язва, категоричен бе
той. ДУМА припомня, че пре-
ди дни бе представен проект
за преобразяване на прост-
ранството около НДК, който
ще струва 14 млн. лв. от евро-
пейските фондове. Той включ-
ва изграждането на три сон-
дажни кладенеца с годишен
обем над 143 хил. куб.м, които
ще захранват с подземни води
поливната система за зелени-
те площи около двореца на
културата.

До края на февруари ще
бъде обявен конкурс за нова-
та визия на паметника, а ве-
роятно той ще приключи до
май-юни. До септември трябва
да е ясно какво ще е бъдеще-
то на мястото, заяви още Ди-
ков.

ДУМА припомня, че сред
идеите, предлагани през по-
следните месеци, бе за изди-
гане на паметник на Аспарух,
както и превръщането на мо-
нумента в гигантска катерица.

Общинските съветници приеха вчера проекта за обновяване на пространството около НДК

Снимка Мариета ТОМОВА

Депутати искат и асистентите
да работят до 70
Велиана ХРИСТОВА

Р
аботодателят може да пре-
крати трудовия договор на
лицата, заемащи академични
длъжности, когато те навър-
шат 70 години - това предвиж-

да предложение за поправка в Кодек-
са на труда, внесено в НС от депутати-
те от ГЕРБ Ангел Даскалов (Велинград)
и Фани Христова (Хасково). Според
действащия сега текст работодателят
може да прекрати трудов договор с
професори, доценти и доктори на на-
уките, когато те навършат 65 г. Ректорът
сега не може да прекрати договор на
асистентите на същото основание и
има неравнопоставеност, са мотивите
на вносителите. Новата норма да се
приложи със задна дата от 1 януари
2013 г., предлагат вносителите.

Несериозно е с поправка в трудовия

кодекс да се променят специални раз-
поредби, включени в Закона за висше-
то образование, коментира лявата де-
путатка Валентина Богданова. Особено
при положение, че с гласовете на ГЕРБ
бе приет специален Закон за развити-
ето на академичния състав (ЗРАЗ), в
който досегашните звания бяха заме-
нени с длъжности, добяви тя. Богдано-
ва е изумена от новото предложение,
след като при обсъждането на ЗРАЗ
мнозинството отхвърли идеята й да се
уточни текстът, понеже в него се смес-
ват професори, доценти и доктори на
науките - сиреч длъжности и научна
степен. Абсурдно е да се иска професо-
рите, доцентите, че и асистентите да
работят до 70 години на трудов дого-
вор, каза още Богданова. Внесеното от
двамата депутати предложение предиз-
вика смут в групата на ГЕРБ, където не
бяха информирани за него.

Има нов сигнал за незаконно
строителство по морето

ННННН
ов сигнал за незаконно стро-
ителство по Южното Черномо-
рие е подаден преди извест-
но време. Става въпрос за

Красимир КРЪСТЬОВСКИ

обект на територията на Национална
спортна академия край Равда.

Информацията е на природоза-
щитника Тома Белев от коалиция “За
да остане природа в България”. Стро-
ителството е на територията на НСА,
малко преди пристанището им.

“Това са 5-6 сгради, но не знам
дали е ваканционно селище. Вече са
застроени няколко етажа”, каза Бе-
лев. Според него фирмата строител
не е същата, която строеше върху
дюните в Несебър. Собственик на
тази фирма е Калин Тихолов, като
негов съдружник е Георги Георгиев,

общински съветник в Несебър. Ка-
лин Тихолов е проектант и за строи-
телството върху дюните.

“В момента се извършва закреп-
ване на последното ограбване по
отношение Закона за държавното те-
риториалното устройство, но това се
случва и в горите, като се сключват
евтини дългосрочни договори - по 15,
по 30 години”, твърди още Белев

“Изграждането на сградите в НСА
е започнало миналата година и не е
спирано. Документи, които показват,
че се извършва строителство върху
плажната ивица, са били представе-
ни и на МРРБ. След като на тях им е
известно, че там се строи, не виж-
дам причина да подавам сигнал. Ще
предприема мерки, но според мен
на всички е ясно за този сигнал”,
коментира природозащитникът.

Разширението на ул.
“Опълченска” в София
няма да засегне къщата, в
която е живял Георги Ди-
митров, заяви вчера зам.-
кметът по транспорта на
София Любомир Христов.
Първоначално той обяви,
че част от нея ще бъде
разрушена, но по-късно
бе категоричен, че разши-
рението няма да достигне
до дома на Димитров.

Последният етап от
разширението на улицата
ще включва реконструк-
цията на 650 метра между
бул. “Тодор Александров”

ДИРЕКТОР НА ДКЦ
С ПРЕДУПРЕЖДЕНИЕ
ОТ ФАНДЪКОВА ЗА
АГИТАЦИЯ ЗА ГЕРБ

Деси ВЕЛЕВА

К
метът на София Йорданка Фандъкова е преду-
предила писмено управителката на 20 ДКЦ в
столицата заради агитацията за ГЕРБ,
извършвана от сайта на поликлиниката. За нея
сигнализира общинският съветник от БСП
Георги Кадиев. Оказа се, че на началната стра-
ница на ДКЦ-то се вижда изписан от първите
букви на всеки ред с удебелен шрифт текстът
“ГЕРБ” вертикално, подобно на “Азбучна мо-
литва”. Подобен вид пропаганда в общинско
лечебно заведение е недопустима и уронва
престижа на тази инситуция. Не само е неред-
но, то е и забранено от Наредбата за общест-
вения ред на територията на Столичната общи-
на, категоричен бе тогава Кадиев.

В отговор на питането на общинския съвет-
ник Фандъкова обяснява, че е извършена
спешна проверка по сигнала, при която е ус-
тановено, че цитираният текст е премахнат от
сайта. Личната ми позиция е, че политическа-
та агитация в лечебни заведения е категорич-
но недопустима, пише още кметицата. При
повторно подобно нарушение договорът на уп-
равителя на ДКЦ-то ще бъде прекратен и ще
му бъдат наложени санкции. Съжалявам, че
занимавам СОС с този смешен проблем, кой-
то явно е резултат от престараване на някой,
който е решил да покаже лоялността си по
този инфантилен начин, заяви Кадиев.

РАЗШИРЯВАТ
„ОПЪЛЧЕНСКА”,
КЪЩАТА НА ГЕОРГИ
ДИМИТРОВ ОСТАВА

Деси ВИОЛЕТОВА и бул. “Сливница”. Индика-
тивната цена на проекта е
5,8 млн. лв. 60 на сто от
сумата ще отиде за под-
земната инфраструктура.
Предвижда се да бъдат
изградени две големи во-
допреливни съоръжения,
колектор и друга подзем-
на инфраструктура на
дълбочина пет метра, ко-
ето изисква големи разхо-
ди, заяви Любомир Хрис-
тов. Обществената поръч-
ка е обявена преди дни, а
оферти ще се приемат
още 2 месеца. За разши-
рението на платното ще
бъде съборена само една
стара къща.

В Бургас обраха офис
на Общинска банка
Красимир
КРЪСТЬОВСКИ

Нагли крадци задиг-
наха 33 559 лв. от бур-
гаския офис на Общин-
ска банка. Обирът
извършили рано приве-
чер в сряда трима мас-
кирани.

Нападателите про-
никнали чрез отключва-
не вратата на сервизно
помещение, след което
завързали охранителя,

установиха разследва-
щите полицейски служи-
тели. Обирджиите оста-
вили непокътнати три
торби с монети, но отне-
ли частта от дневния
оборот на общинската
фирма превозвач - “Бур-
гас бус”, която била в
банкноти.

От полициято обяви-
ха, че не е изключена
намеса на вътрешен чо-
век от охраната или слу-
жител на банковия клон.

Фалшив сигнал за бомба бил подаден на
тел. 112 за училището с преподаване на иврит,
английски език и информационни технологии
в София. Сигналът е получен около 13, 30 ч. В
телефонната слушалка прозвучал младежки
глас, а учениците незабавно били евакуирани.
Полицейски оглед е установил, че няма поста-
вено взривно устройство в 134-о СОУ “Димчо
Дебелянов”.

Сигнал за бомба в
еврейското училище
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Деси ВЕЛЕВА

Цялостна финансова и тех-
ническа проверка на “Топлофи-
кация-София” ще поискат об-
щинските съветници от БСП в
столицата. Те излязоха със спе-
циална декларация по повод
завишените сметки, които по-
лучиха голяма част от столича-
ни за декември. БСП ще изле-
зе с редица предложения за
законодателни инициативи.
Съветниците настояха вчера и
за изслушване в Народното
събрание на ДКЕВР за контро-
ла й върху “Топлофикация” още
следващата седмица, както и
за отпадане на топлинните
счетоводители. Червените об-
щинари смятат, че постоянните
общински комисии трябва  да
поискат подробен доклад от
дружеството с предприетите
мерки за възстановяване на до-
верието на клиентите.

Спрете да казвате на хора-
та, че цената на природния газ

БСП иска пълна ревизия
в „Топлофикация-София”
За отпадане на топлинните счетоводители и промени
в законодателството настояват червените общински съветници

пада, а в същото време те да
получават високи сметки за
парно, подлудявате ги, обърна
се към ГЕРБ шефът на групата
на БСП Жельо Бойчев. Той
призова управляващите да
спрат да се оправдават със сту-
деното време или с некорект-
ните съседи. В групата ни се
появиха идеи да ви подарим
по едно зимно яке и ушанки,
защото по ваше време зимите
са най-студени, пошегува се
Бойчев. Той припомни, че в
подобна ситуация “Топлофика-
ция” е изпаднала и преди една
година, когато отново са възла-
гани проверки. Това е дежа вю,
заяви Бойчев.

От ГЕРБ напомниха, че в
сайта на “Топлофикация” мо-
гат да се подават писмени
жалби, и също изразиха загри-
жеността си от случващото се.

По-късно кметът Йорданка
Фандъкова уточни, че вече е
възложила пълна финансова
ревизия на столичното парно.

Тя подкрепя идеята да се
върви към ежемесечно отчи-
тане на сметките. Кметицата
припомни, че до края на ме-
сеца от “Топлофикация” тряб-
ва да предложат варианти за
по-точно отчитане на използ-
ваната топлоенергия от або-
натите.

Идеята за премахване на
топлинните счетоводители бе
заявена и от общинския съвет-
ник от ВМРО Ангел Джамбаз-
ки. Според него те са напълно
излишни. Джамбазки предла-
га абонатите на “Топлофика-
ция” да плащат твърда цена за
радиатор. Така ще имат точни
месечни сметки за потребле-
ние на топлина в зависимост
от броя на използваните тела
в жилището си, смята общин-
ският съветник. Според него
нямало да трябва да се следят
съседите, които крадат или
бавят сметки, а и самото дру-
жество щяло да спре да губи
доверие.

Китайците скоро може да се
влюбят в българското кисело мляко
благодарение на планираното от-
криване на 870 магазина в страна-
та, в които ще се продава българ-

ДФЗ има готовността да
изплати субсидиите на единица
площ веднага след като Мини-
стерството на финансите одоб-
ри и отпусне необходимия
финансов ресурс. Това са
отговорили от Държавен фонд
“Земеделие” във връзка с
многобройни запитвания от

До две седмици ще
бъдат обезщетени собст-
вениците на умъртвените
заради нюкясълска бо-
лест домашни птици в
кърджалийското село
Звиница, заяви пред сто-
паните земеделският ми-
нистър Мирослав Найде-

циация Биопродукти пред fermer.bg във връзка с тен-
денцията от последните години на измиране на цели
пчелни семейства.

Според Симеонова големите полета с по 2000 -
3000 дка рапица сериозно вредят на пчеларството.
На първо място, защото те предлагат еднотипна паша.
Освен това препаратите, използвани за пръскане на
растенията, не щадят чувствителния организъм на
пчелите. Намаляването на тези полета е необходимо,
категорична е Симеонова. Трябва да има и редуване
на културите (немодифицирани люцерна, соя, фий и
т.н.). Това действително ще спаси пчелите. Защото не
трябва да забравяме, че те са най-големият филтър в
природата, казва Симеонова.

Както вече стана известно, изследване на Евро-
пейската агенция по безопасност на храните (EFSA)
показа, че три широко използвани пестицида в земе-
делското производство са рискови за пчелите в Евро-
па - клотианидин, имидаклоприд и тиаметоксам. За-
ради вредни остатъци от пестицидите в цветния пра-
шец и нектара на растенията, третирани с химикали-
те, те не трябва да се използват върху култури, които
привличат медоносните пчели - захарното цвекло,
царевица, рапица и слънчоглед, посочиха от EFSA.

Деси ВИОЛЕТОВА

Над 800 души от Банкя са се включили в подписка
за запазването на пазара в града. Търговци сигнали-
зират, че са получили предизвестия за прекратяване
на договорите от декември 2012 г. Намерението на
общината е да се премахне съществуващият от десе-
тилетия пазар. Въпросът за бъдещето му бе поставен
пред общинските съветници от БСП Жельо Бойчев и
Румен Георгиев, които отправиха питане към кмета
Йорданка Фандъкова. Съветниците предупреждават,
че търговците са поставени в положение без изход и
перспектива и в зимния сезон остават без възмож-
ност за работа и доходи. Този пазар съществува от 20
години, трябваше да се подходи по-човешки към тях
и да ги бяхте оставили да работят още няколко месе-
ца поне, заяви вчера Бойчев. Сега хората ще ходят
за един килограм картофи до пазара в “Люлин”,
допълни Румен Георгиев. Той предложи пазарът да
се модернизира, а не да се премахва.

В отговор на питането от Столичната община
обясняват, че на мястото на пазара се предвижда да
бъде възстановена пешеходната зона за отдих. Ре-
конструкцията ще бъде реализирана с европейско
финансиране. Одобрени били обаче схеми за поста-
вяне на павилиони върху тротоари по три улици в
Банкя.

800 ПОДПИСА
ЗА ЗАПАЗВАНЕ НА
ПАЗАРА В БАНКЯ

Хипермаркетите ще продават
пилешко с вода до 20 февруари

вруари. За това се споразумяха на
среща вчера представители на
търговските вериги и на Българ-
ската агенция по безопасност на
храните. Причина за удължаване-
то на срока е фактът, че продукти-
те не са опасни за здравето и са
произведени и приети в търговска-
та мрежа преди влизането в сила
на по-строгите разпоредби спрямо
продукта.

ДУМА припомня, че от 21 януа-
ри важи наредба, която разреша-

ва до 4.3% вода в пилешкото, като
не е задължително това количест-
во да се посочва в етикета. Ако
водното съдържание е по-голямо,
глобата за производителя е 10 хил.
лв., а за търговеца - 5 хил. лв. След
първите проверки търговци се оп-
лакаха, че са заредили големи
количества преди влизането на
наредбата в сила, а някои дългот-
райни продукти са в складовете
дори от преди публикуването на
наредбата в края на ноември.

Срокът за продажба на продук-
ти от пилешко месо, в което
съдържанието на вода е над нор-
мата, ще бъде удължен до 20 фе-

ДО 15 ХИЛ. ЛЕВА ОБЕЗЩЕТЕНИЯ
ЗА УМЪРТВЕНИТЕ ПТИЦИ В ЗВИНИЦА

нов, съобщи БТА. Той
уточни, че обезщетения-
та ще бъдат по оценка на
пазарни цени и ще са в
рамките между 10 и 15
хиляди лева.

Всички 1263 домаш-
ни птици в село Звиница
бяха умъртвени след ус-

тановяване на нюкя-
сълска болест. Към мо-
мента селото е дезин-
фекцирано. Ваксинирани
са и всички домашни
птици от съседни четири
села, едно от които е на
територията на област
Хасково.

Министър Найденов
посети село Звиница,
придружаван от изпълни-
телния директор на
Българската агенция по
безопасност на храните
Йордан Войнов и народ-
ния представител Цвета
Караянчева.

страна на земеделци, предаде
fermer.bg.

Освен кога ще започне
изплащането на субсидиите за
единица площ, земеделците са
попитли още: колко земедел-
ски производители ще бъдат
подпомогнати, каква е общата
сума, която ще получат, и

каква ще е сумата за обработ-
ваем декар, която ще получат?

От агрофонда са съобщили
още, че не могат да се анга-
жират с конкретни ставки, дати
и суми. И така все още няма
яснота кога ще започне изпла-
щането на субсидиите за
единица площ за 2012 година.

870 магазина за българско кисело мляко в Китай
ският продукт, съобщи БГНЕС.

Георги Георгиев, генерален ме-
ниджър на фирма “Лактина” ООД,
която е производител на биологич-
ни продукти, заяви пред агенция

Синхуа, че китайските му
партньори Чжъцзян
Шанчжън Комерс енд
Трейд и Уолмарт Чайна
ще открият съвместно 852
магазина за българско ки-
село мляко до края на
2014 г.

Първият магазин ще се
нарича “Лактина Йогурт
Бар” и ще заработи в ма-
газин на Уолмарт през
юни 2013 г., заяви Георги-

ев. Чжъцзян Шанчжън Комерс енд
Трейд ще открие още около 20
магазина “Лактина Йогурт Бар” в
Ханчжоу и Нинбо в източната ки-
тайска провинция Чжъцзян. Китай-
ската компания откри първия си ма-
газин “Лактина Йогурт Бар” през
септември в Ханчжоу.

Георгиев заяви, че китайци от
Ханчжоу са обучавани от “Лакти-
на” да правят истинско българско
кисело мляко. В момента “Лакти-
на” има свои магазини в 85 страни
на пет континента. Тя произвежда
различни видове кисело мляко,
пригодено към климатичните усло-
вия и вкусовете на потребителите
във всеки регион.

Биопроизводители:

ГМО убива пчелите и
съсипва земеделието

Г
енетично модифицираните организми объркват
пчелите, пречат на опрашвателната им способ-
ност и съсипват българското земеделие. Това е
заявила Албена Симеонова от Българска асо-

ДФЗ чака разрешение от Дянков за субсидиитеДФЗ чака разрешение от Дянков за субсидиитеДФЗ чака разрешение от Дянков за субсидиитеДФЗ чака разрешение от Дянков за субсидиитеДФЗ чака разрешение от Дянков за субсидиите
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Европейската комисия (ЕК)
изразява загриженост, че
България все още не спазва
таваните за емисии на серен
диоксид, азотен оксид и прах
от промишлени предприятия,
съобщиха от Информационния
център на ЕК в София вчера.

Съгласно Договора за при-
съединяване таваните се при-
лагат от 2008 г., но досега те са
били превишавани всяка годи-
на, за което са представени
данни, а и прогнозите за 2012
г. показват, че България отново
ще превиши таваните за еми-
сии на азотен оксид и прах.

Комисията направи заключе-
ние, че продължаващата липса

Европейската комисия реши
да заведе дело срещу България
пред Съда на ЕС заради изда-
ването на разрешения за циф-
ровия радиочестотен спектър.

Освен това Комисията сези-
ра Съда на Европейския съюз
поради непълното транспонира-
не от страна на България, Есто-
ния и Обединеното кралство на
правилата на ЕС относно
вътрешния енергиен пазар.

По първия казус - за разре-
шения за цифровия радиочесто-
тен спектър, комисията устано-
ви, че следваната от България
процедура се е основавала на
прекалено ограничителни усло-
вия за издаване на разрешения,
което е довело до изключването
на потенциални кандидати.

Това затруднява конкурен-
цията в бъдещия пазар на ин-
фраструктура за цифрова на-
земна телевизия (ЦНТ) в Бълга-
рия в нарушение на приложи-
мите директиви на ЕС за еле-
ктронните съобщения.

Комисията счита, че Бълга-
рия не се е съобразила с изи-
скванията, заложени в Дирек-
тивата за конкуренцията, кога-
то през 2009 г. е предоставила
наличните пет лота чрез две

Бизнесът започна да “яде” от спестя-
ванията си и ограничава поемането на
нови банкови заеми. Това сочат данните
на Българската народна банка (БНБ) за
декември. Само за един месец от банко-
вите сметки на нефинансовите предприя-
тия са се стопили 55 млн. лв. и така аво-
арите им намаляват от 14.322 млрд. лв. на
14.267 млрд. лв.

Кредитните експозиции на бизнеса в
края на декември достигат до 35.082 млрд.
лв., което е с 65 млн. лв. по-малко спрямо
сумата на кредитите през ноември. Това
може да означава, че бизнесът е изпла-
тил част от заемите си и не е бил активен
в поемането на нови кредити.

Бизнесът започна да „яде” от спестяванията си
Че има активност в тази посока, показ-

ват и данните за лошите и преструктури-
раните кредити за бизнеса, които според
БНБ намаляват от 25.80% през ноември
на 24.51% през декември.

Междувременно домакинствата
продължават да увеличават богатство-
то си в банките и не изглеждат притес-
нени от въведения данък върху лихвата
от депозити. Ако през ноември сумите
по индивидуалните сметки се увеличи-
ха с 343 млн. лв., то през декември спе-
стяванията се увеличиха с още по-го-
лям темп. Нови 801 млн. лв. са били
преведени по депозити в банките и така
общата сума на спестяванията достига

34.503 млрд. лв.
През декември домакинствата са по-

ели и 65 млн. лв. повече дълг, показват
статистиките на българската народна бан-
ка. Така кредитните им експозиции в края
на годината достигат до 18.717 млрд. лв.

Сериозно раздвижване се наблюда-
ва при отпуснатите жилищни кредити.
За времето от ноември до декември
сумата на усвоените средства по тази
линия набъбва със 122 млн. лв. до общо
8.943 млрд. лв. Скокът на месечна база
е значителен, ако се вземе предвид, че
за времето от октомври до ноември у
нас са били отпуснати ипотеки само за
7 млн. лв.

ЕК заведе две дела
срещу България
Едното е за нарушения при издаването на разрешения за цифрова телевизия,
второто е за неспазване на правилата на ЕС за вътрешния енергиен пазар

конкурсни процедури, като по
този начин е ограничила без
основание броя на дружества-
та, които могат потенциално да
навлязат на пазара.

След като през март 2012 г.
ЕК поиска от българските власти
да предприемат мерки срещу
нарушението, България обяви
началото на нова тръжна проце-
дура за отпускане на допълни-
телни честоти. Тези честоти оба-
че няма да бъдат предоставени
преди 1 септември 2013 г., кога-
то ще се премине от аналогово
към цифрово излъчване.

Очаква се съществуващите
телевизионни канали да сключат
споразумения с операторите на
разпространителските мрежи
преди преминаването, за да
може след тази дата да се
излъчва чрез новата инфраст-
руктура за ЦНТ. Има голяма ве-
роятност операторите, които ще
навлязат на пазара след тази
дата, да нямат никаква икономи-
ческа изгода от това.

Ето защо комисията реши
да заведе дело срещу Бълга-
рия в съда.

По втория казус - непълното
транспониране на правилата на
ЕС относно вътрешния енергиен

пазар, е установено, че към
днешна дата България е транс-
понирала само частично дирек-
тивите за електроенергията и за
природния газ. Дела са заведе-
ни и срещу Естония и Обедине-

ното кралство.
Директивите трябваше да

бъдат транспонирани от държа-
вите членки до 3 март 2011 г.

“ЕС се нуждае от вътрешен
енергиен пазар, за да се спра-

ви с предизвикателствата в Ев-
ропа, свързани с енергията и
климатичните промени, и за да
гарантира сигурни доставки на
енергия на достъпни цени за
домакинствата и предприятия-
та. Закъсненията в прилагане-
то на правилата относно
вътрешния енергиен пазар на
ЕС имат отрицателни последи-
ци за всички участници и сле-
дователно са недопустими”,
заяви Гюнтер Йотингер, евро-
пейският комисар по въпросите
на енергетиката.

За България за всяка частич-
но транспонирана директива
комисията предлага санкция в
размер на 8448 евро на ден.

Окончателният размер на
дневните санкции ще бъде оп-
ределен от съда.

През септември 2011 г. ЕК
изпрати на трите страни офи-
циални уведомителни писма от-
носно непълното транспонира-
не на директивите. Мотивира-
ните становища по отношение
на тези две директиви бяха из-
пратени на България през фев-
руари 2012 г.  Въпреки тези про-
изводства трите държави член-
ки все още не са извършили
пълно транспониране.

Полицаи с табле-
ти ще дебнат за ав-
томобили без “Граж-
данска отговорност”.
Това съобщи Дарик,
като се позовава на
главен комисар Ан-
тон Антонов от Пътна
полиция.

Катаджиите ще
въвеждат номер и
чрез елементарна
операция ще полу-
чава информация
дали автомобилът
има застраховка.

Надяваме се в
близко бъдеще с този таблет да може да оформят протоколите за
пътнотранспортните произшествия и на момента служителят да може
да проверява, когато съставя протокола за леко или тежко ПТП,
дали автомобилът има сключена застраховка “Гражданска отговор-
ност”, обясни Антонов. Предвижда се да се проверяват и други
показатели и така да се премахне бумащината, каза той.

За да се избегне масовата практика шофьорите да плащат само
една или две вноски по “Гражданската отговорност” и да карат
автомобила си целогодишно, е въведена нормативна промяна.
Според нея автомобилът може да се спре от движение за известно
време, а когато водачът му реши, че може да поднови задължител-
ната си застраховка, отново да му бъде върнат талонът на колата.
Изискването е автомобилът да е технически изправен, което озна-
чава да има преминат технически преглед, каза Антонов.

Към 21 януари обхватът на задължителната полица е близо
82%, отчетоха от Комисията за финансов надзор. От гаранционния
фонд за гражданската отговорност отчетоха двойно увеличение на
претенциите за изплащане на обезщетения от чужбина.

Брюксел ни предупреждава за серния
диоксид, мръсния въздух и санирането

на структурни мерки за постига-
не на съответствие показва, че
това нарушаване вероятно ще
продължи, и изпраща мотивира-
но становище (вторият етап от
производството на ЕС за уста-
новяване на неизпълнение на
задължения), като дава на
България два месеца за отго-
вор. Ако не бъде получен удов-
летворителен отговор, комисия-
та може да предяви пред Съда
на ЕС иск срещу нея.

ЕК е изпратила и мотивира-
ни становища до България,
Гърция, Италия и Португалия, в
които изисква те да уведомят
комисията за своите мерки за
изпълнение на Директивата от-

носно енергийните характери-
стики на сградите, съобщиха от
Информационния център на ЕК
в София.

Директива 2010/31/ЕС тряб-
ваше да бъде транспонирана в
националното законодателство
до 9 юли 2012 г. По силата на
тази директива държавите член-
ки трябва да установят и прила-
гат минимални изисквания за
енергийните характеристики на
нови и съществуващи сгради, да
осигурят сертифицирането на
енергийните характеристики на
сградите и да изискват редовна-
та инспекция на отоплителните
и климатичните инсталации.

Ако четирите държави член-
ки не изпълнят своето правно
задължение в срок от два месе-
ца, комисията може да реши да
предяви пред съда иск срещу тях.

Освен това ЕК предприема
действия срещу 17 държави, в
които последователно е отчита-
но лошо качество на въздуха.
България, Латвия и Словения са
призовани незабавно да се за-
емат с този продължаващ про-
блем, който всяка година взема
повече жертви, отколкото пътно-
транспортните произшествия.

Неизпълнението на това
задължение ще доведе до об-
разуването на съдебно произ-
водство.

ПОЛИЦАИ С ТАБЛЕТИ
ЩЕ ДЕБНАТ ЗА КОЛИ
БЕЗ „ГРАЖДАНСКА
ОТГОВОРНОСТ”
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ОТГОВОРНОСТ”
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Управляващата коалиция в Словения между Сло-
венската демократическа партия и още 4 други
партии се разпадна, съобщи пред журналисти
Грегор Вирант, председател на словенския парла-
мент и лидер на партията Граждански списък,
досегашен член на коалицията, предаде БГНЕС.
Според него Граждански списък първа обявява, че
напуска коалицията. По този начин той и неговата
партия реагираха на отказа на премиера Янез Янша
да подаде оставка. Председателят на парламента
още преди две седмици поиска от Янша да се
оттегли от поста. Поводът беше публикуването на
доклад на държавната антикорупционна комисия, от
който пролича, че премиерът не е декларирал доход
от над 200 хил. евро. Вирант подчерта, че докладът
е изострил политическата криза в страната и изли-
зането на Граждански списък от коалицията е
първа крачка към разрешаването на тази криза. Той
добави, че в понеделник ще напусне поста предсе-
дател на парламента. Известно е, че Демократична-
та партия на пенсионерите с ръководител външния
министър Карл Ерявец също е склонна да напусне
управляващия блок.

Африка иска да
бъде възприемана
като ключов играч
на световната иконо-
мическа сцена, а не
като беден конти-
нент, вечно зависим
от външна помощ,
заявиха африкански-
те ръководители,
присъстващи на 43-
тата среща на Све-
товния икономичес-
ки форум в Давос.
“Днес единственият
регион в света, кой-
то може да отчете
силен икономически
растеж, е Африка,
вече не са страните
от БРИКС (Бразилия,
Русия, Индия, Китай

Лагард: По-ниски
заплати за банкерите

Според генералния дирек-
тор на МВФ Кристин Лагард
неравенството възпрепятства
възстановяването на икономи-
ката. В свое изказване на сре-
щата на Световния икономи-
чески форум в Давос Лаград
подчерта, че заплатите на
банкерите трябва да бъдат
орязани, за да се намали раз-
ликата между богатите и бед-
ните. “Нарастващото неравен-
ство е пагубно за растежа и
за обществото. Смятам, че ико-
номистите и политиците под-
ценяваха този фактор твърде
дълго”, допълни Лагард, цити-
рана от “Индипендънт”.

Шефът на МВФ добави, че
може да се наложи въвежда-
не на минимални заплати в
редица държави, за да се на-
мали сегашната разлика в
доходите. Лагард предупреди
още, че необходимите рефор-
ми в банковия сектор са обект
на лобизъм. Вече са налице
твърде много сигнали, че ре-
формите се “разводняват”,
изпълнението им се бави и
има известна непоследовател-
ност. Също така можем да
видим и рисковете, които крие
това - по-слаби изисквания за
капитал и ликвидност, липса
на напредък по отношение на
сенчестото банкиране и дери-
ватите, каза още Лагард.

Според изпълнителния
директор на МВФ заплатите
на банкерите са твърде висо-
ки. Трябва да се ориентираме
към практики, които са по-от-
говорни. В крайна сметка се
нуждаем от финансов сектор,
който допринася за реалната
икономика, поясни Лагард.

В своята реч през първия
ден на срещата на Световния
икономически форум в Давос

Нарастващото неравенство спъва икономическото
възстановяване на света, предупреди директорът на МВФ

Президентът на Нигерия Гудлък Джонатан се срещна с италианския премиер Марио
Монти и изпълнителния директор на МВФ Кристин Лагард след откриването

на 43-тата годишна среща на Световния икономически форум в Давос

Кристин Лагард настоя ЕС да
не се отказва от реформите.
“Запазването на набраната
инерция, що се отнася до ев-
розоната, гарантира, че това,
което е било построено, ще
започне да функционира”,
посочи тя пред правителст-
вени и бизнес лидери. МВФ в
сряда прогнозира във Ва-
шингтон, че икономиката на
еврозоната ще остане в ре-
цесия през 2013 г., като се
свие с 0.2 на сто.

Лагард подчерта необхо-

димостта от осъществяването
на идеята за банков съюз на
ЕС и бъдещ фискален съюз,
но отбеляза също, че други
ключови играчи като САЩ и
Япония трябва да намалят
националните си дългове, за
да се върнат на пътя към ико-
номическия растеж. Тя посочи
като положителен пример
мерките за икономии, наложе-
ни от италианския премиер
Марио Монти. В изказване
преди Лагард той отбеляза, че
усеща, “че Италия си върна

доверието и способността да
се възстанови”.

Ръководителят на швей-
царския банков гигант Ю Би
Ес (UBS) Аксел Вебер пък
предупреди, че банковите
правила, очертани след све-
товната криза, ще затруднят
банките да действат като
дългосрочни инвеститори в
страните с нововъзникващи
пазарни икономики. “Кой ще
финансира инвестиции в ин-
фраструктура и нововъзниква-
щи пазари”, попита той.

УПРАВЛЯВАЩАТА
КОАЛИЦИЯ
В СЛОВЕНИЯ СЕ
РАЗПАДНА

Африка напира
към световната
икономическа сцена

Парламентът на испанската
автономна област Каталония
прие декларация, която обявя-
ва територията за “суверенен
субект”. Този документ е по-
скоро символичен, отколкото
юридически, но създава преце-
дент, въз основа на който може
да бъде проведен референдум
по въпроса за отделянето на

и Южна Африка),
това приключи,” от-
беляза експерт в ку-
лоарите на Светов-
ния икономически
форум.

Според Африкан-
ската банка за раз-
витие страните от
Африка, разположе-
ни южно от Сахара,
се очаква да отчетат
растеж от 5,25 про-
цента тази година,
което е с два про-
центни пункта над
прогнозата на МВФ
за целия свят. Индий-
ският бизнесмен Су-
нил Бхарти Митал,
собственик на компа-
нията “Бхарти етъ-

прайзис”, която има
широко присъствие в
Африка, отбеляза, че
“последният бастион
на силния растеж е
африканският конти-
нент”.

От създаването
на Световния иконо-
мически форум през
1971 година Африка
никога не е била
толкова силно пред-
ставена в Давос - с
девет държавни или
п р а в и т е л с т в е н и
ръководители, при-
дружени от големи
делегации, в които
влизат министри,
бизнесмени и банке-
ри, отбелязва АФП.

Снимка БГНЕС

региона от Испания, съобщава
“Асошиейтед прес”.

Съгласно допитвания, поло-
вината жители на Каталония са
за независимост, другата поло-
вина са за запазване на теку-
щия статус. В същото време по-
вечето граждани са против не-
зависимостта, платена с изли-
зане от ЕС.

Каталония вече е
„суверенен субект”
Каталония вече е
„суверенен субект”
Каталония вече е
„суверенен субект”
Каталония вече е
„суверенен субект”
Каталония вече е
„суверенен субект”

Путин очаква
Морси в Москва

Очаква се посещение на еги-
петския президент Мохамед
Морси в Москва, предаде РИА
Новости, позовавайки се на изяв-
ление на Владимир Путин. “Русия
се надява, че Египет ще успее
да стабилизира вътрешнополи-
тическата обстановка в стра-
ната и ще преодолее социално-
икономическите трудности”,
подчертал руският президент.

Американците
подкрепят контрола
над оръжията

Според проучване на “Галъп”,
91% от гражданите на САЩ под-
крепят идеята за въвеждане на
задължителна проверка за наличие
на съдимост при покупателя на
всякакво оръжие, 82% подкрепят
увеличаването на държавния кон-
трол на различните програми за
проверка на младежи за психически
заболявания и възможни отклоне-
ния. Повече от половината амери-
канци подкрепят засилването на
мерките за безопасност в учили-
щата и учебните заведения, за-
браната на продажба на щурмови
винтовки и бронебойни патрони и
пълнители с вместимост повече
от 10 патрона.

Безработицата в
Испания пак скочи

Нивото на безработица в Ис-
пания е достигнало 26.02% през
последното тримесечие на 2012
година, което е най-високото
равнище в новата история на
страната, предаде АФП. За пре-
дишното тримесечие то е било
25.02%. Броят на безработните
се е повишил с 187 300 души, като
е достигнал 5 970 000 души спо-
ред Националния статистически
институт на Испания.

Нетаняху води
с един мандат

Бенямин Нетаняху ще има
мнозинство от един мандат в
новия парламент, сочат оконча-
телните резултати от послед-
ните преброени бюлетини, кои-
то са били пуснати от военни-
те, дипломатите и затворници-
те. До вчера десният блок на
премиера имаше 60 места в 120-
членния парламент.

Гърция: Мобилизация
срещу стачката

Министърът на регионално-
то развитие и транспорта на
Гърция Костис Хацидакис заяви,
че гръцкото правителство ще
издаде заповеди за гражданска
мобилизация, за да накара служи-
телите на метрото в Атина,
които стачкуват вече осми ден,
да се върнат на работа. Мярка-
та, която бе използвана срещу
моряците, шофьорите на камио-
ни и служителите на фирмите за
чистота през 2010 и 2011 годи-
на, означава, че служителите
трябва да се върнат на работа,
като в противен случай може да
отидат директно в затвора.

Всеки седми
белгиец - бедняк

Приблизително всеки седми
белгийски гражданин живее под
прага на бедността, предаде АФП.
Прагът на бедността в Белгия,
който представлява 60% от сред-
ните доходи за страната, през
2010 година е бил 1000 евро на
месец за живеещ сам човек и 2101
евро за домакинство, състоящо
се от двама възрастни и две деца.
Според данните 15,3% от белгий-
ците живеят под този праг. Про-
центът достига дори 20,8%, ако
се вземат предвид критериите за
материално лишение и слабата
интензивност на труда.
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Владислав КУЛИКОВ

Нотариусите регистрират рязко нара-
стване на брачните споразумения в стра-
ната. За две години броят на “съпружес-
ките сделки” е нараснал почти двойно. А
законодателите обсъждат възможността
да разширят сферата на брачните спо-
разумения, като включат в тях всякакви
съпружески договорки.

Тези новини прозвучаха на съвмест-
ния руско-германски семинар “Юридиче-
ски проблеми при подписване на брачни
договори: Опит и практика”, който се
състоя в Москва. Руското семейно зако-
нодателство не стои на едно място, в него
са възможни неочаквани промени.

“На една от “кръглите маси” в Комите-
та на Държавната дума по въпросите на
семейството, жените и деца се чу пред-
ложение всички споразумения между
съпрузите да се удостоверяват нотари-
ално - разказа президентът на Федерал-
ната нотариална палата Мария Сазоно-
ва. - Председателят на комитета Елена
Мизулина ни подкрепи, но при условие
че всички подобни сделки ще се отразя-
ват в Еиднната информационна система
на нотариата”.

Някои специалисти смятат, че руски-
те семейни двойки трябва най-накрая да
получат възможност да вписват в догово-
рите своите съпружески задължения. В
битов, разбира се, смисъл. Кой да глади,
кой да мие чиниите, кой ще “завежда”
прахосмукачката - всичко това може и
трябва да се договори предварително и
да се оформи в официален документ,
подпечатан от нотариус.

Идеята на широките договори има и
категорични противници. За да изучат
чуждия опит, руските нотариуси извика-
ха на среща своите германски колеги.
“Юридическите системи на Германия и
Русия са много близки - каза Мария
Сазонова. - Много от нормите в нашето
законодателство са заимствани от гер-
манското право. Именно затова поканих-
ме германските си колеги да дадат екс-
пертното си мнение за проектозакона за

Най-известният и най-
богат овчар от Македо-
ния - Иснифарис Джема-
или, беше арестуван от
служители на специал-
ната полицейска част
“Алфа” и закаран за из-

Двойно се е
увеличил броят
на брачните
споразумения

нотариата и нотариалната дейност.”
Оказа се, че и подходите към брач-

ния договор в законите на нашите стра-
ни също много си приличат. Ще припом-
ним, че днес семейна “сделка” съпрузите
могат да направят само във връзка с
имуществото си. Например, може да бъде
определен процент от заплатата, който
съпругът да е длъжен да дава на поло-
винката си за домашни разходи. Или
съпрузите могат, например, да разделят
кредитните рискове, за да може всеки да
изплаща само своя заем и да не отгова-
ря за дълговете на другия. С други думи,
там, където хората намират сили да се
откъснат от целувките и да се заемат с
прагматични сметки, там правят споразу-
мения.

“Брачните споразумения дълго време
не бяха популярни в Русия - каза пред
изданието Виктория Пашкова, юрист,
специалист по семейно право. - Днес
обаче брачната възраст се увеличи и
хората все по-често сключват брак, след
като са успели да натрупат някакво състо-
яние. Ние правим брачни споразумения
между съпрузи, разбиращи, че имущест-
вото и чувствата не са свързани, че този
документ не е признак за недоверие, а
най-добър начин за урегулиране на иму-
ществените отношения, особено при
спор”.

“Милан Кундера е писал, че хората,
когато започнат да живеят заедно, при-
емат нещо като мълчаливо съгласие,
което очертава границите на позволено-
то на единия и другия - каза Пашкова. -
Цитирам не дословно, но смисълът е този.
Такива негласни споразумения до голя-
ма степен се правят стихийно. Разбира
се, с времето една от страните може би
би искала да направи определени ко-
рекции, но, като правило, не знае как да
направи това, а и се опасява, че послед-
ствията може да са непредвидими. Но
неизказаното желание с времето може
да прерасне в сериозен конфликт. В тази
връзка е невъзможно да не се оцени на-
деждността и определеността на подпи-
саните споразумения”.

адикалното движение
“Техрик Талибан и-Па-
кистан” (Движение на

Пакистански талибани
заплашват Делхи с война
Населението на оспорвания от двете страни район на Индия е предупредено
да построи подземни бункери в случай на употреба на ядрено оръжие

талибаните в Пакистан) обяви
готовност за удари на индий-
ска територия, предаде РИА

“Новости”.
По-рано министърът на

вътрешните работи на Индия
Сушилкумар Синд обвини дес-
ните партии “Бхатрия джаната
партии”(БДП) и “Раштрия сва-
ямсевак сангх” (РСС) в подго-
товка на индийски терористи.
Според талибаните изявлени-
ето на Синд е официално при-
знание за това, че “индийски-
те терористи се ползват с под-
крепата на държавата”.

“Ако САЩ и ООН не се за-
емат с въпроса за спонсорира-
ния от индийската дръжава
тероризъм в Кашмир и насили-
ето на партиите БДП и РСС
над мюсюлманите в Индия, та-
либаните от Пакистан не само
ще се заемат с това, но и ще
нанесат удари. Ще започнем
реален джихад за свободата
на кашмирските мюсюлмани”,
заяви представителят на тали-
баните Ахсанулла Ахсан.

В същото време полицията
в индийската част на Кашмир
предупреди официално насе-
лението да построи подземни
бункери и да се подготви за
война с ядрено оръжие, съоб-
щиха световни информационни
агенции. Тази информация идва
на фона на последните сведе-
ния, според които индийската
и пакистанската армия вече са
постигнали съгласие за пре-
кратяване на трансграничната
стрелба. “Ако ударната вълна
не ви удари най-много 5 секун-
ди след отблясъка, то значи вие
сте достатъчно далеч от опас-
ната точка”, се казва в едно от
обявленията, носещи заглави-
ето “Защита от ядрени, биоло-
гически и химически оръжия”.

В предупреждението се
припомня, че обикновено при
едно ядрено нападение ведна-
га след детонацията следва
първоначално дезориентира-

не. В листовките се изтъква, че
“един ядрен удар може да по-
рази и да убие много известни
и изтъкнати личности”.

Както отбелязват медии,
инструкциите били публикува-
ни и от местен вестник на ан-
глийски език. В текста му се
посочва, че при поражение на
ядрена бойна глава е много
важно населението да се под-
готви да реагира на първона-
чалната ударна вълна. В него
се предупреждават хората да
изчакат да спрат ветровете и
чак след това да излязат от
домовете си.

Населението също така се
насърчава да изгради подзем-
ни убежища, в които цялото
семейство може да остане за
две и повече седмици.

Припомняме, че от 1947 г.
досега Индия и Пакистан водят
три войни заради все още не-
разрешения въпрос за Кашмир.

Говорителят на радикалното движение на талибаните в
Пакистан Ахсанулла Ахсан (в средата) заяви, че ООН и

САЩ трябва да спрат спонсорирането на тероризма в
Кашмир от индийското правителство, в противен

случай те ще навлязат в индийската част на Кашмир

Р

Арестуваха най-богатия македонски овчар
лежаване на присъдата
от три години и полови-
на затвор, съобщава в.
“Вечер”. Джемаили е
осъден за измами и пра-
не на пари, а известно
време се е укривал в

Турция.
С фалшифицирани

документ Джамаили е
доказал, че по време на
конфликта през 2001 г.
хеликоптери на македон-
ската армия са бомбар-

дирали неговите обори,
за което е взел огромна
сума обезщетение. Раз-
следването показало, че
мозъкът на измамата са
били тогавашният заме-
стник-министър на иконо-

миката Саша Аднонов-
ски и нотариусът Никола
Стойменович. При про-
цеса бяха задържани и
редица други нотариуси,
адвокати, ветеринари и
полицаи. Съдът конфис-

кува имуществото и бан-
ковите сметки на осъде-
ните, които се оценяват
на около 1 млн. евро. С
тях се покрива една част
от щетите, които са на-
несли на държавата.

Ще се оженя, но с условиеЩе се оженя, но с условиеЩе се оженя, но с условиеЩе се оженя, но с условиеЩе се оженя, но с условие
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Интервю
Румен Овчаров:

Американците не искат
централа с руско оборудване

Интервю на Светлана ВЕЛЕВА

 Тези дни временната
парламентарна комисия изва-
ди кашони с информация, не-
показвана досега. Как прави-
телството на ГЕРБ досега
не е установило тези липси?

- Всъщност за какви липси
става дума? Става дума за
това, че те пускат информаци-
ята на час по лъжичка. Нямало
го това или онова писмо, щели
да го намерят, а всъщност до-
кументите са в тях, само че те
просто ги крият. В тези кашони
се намериха писмата на RWE
до НЕК, но отговорите на НЕК
ги няма, защо? Просто не им
отърват, защото опровергават
тезите им, че видите ли, RWE
са си тръгнали, защото пре-
дишното правителство поло-
вин година преди това било на-
правило нещо си. Нищо подоб-

Чл.-кор. Максим БОЖИНОВ

На състоялата се през 2012 г. между-
народна конференция с участието на
климатолози, учени и политици от над
100 страни отново бе изразена голяма-
та тревога от глобалното затопляне и
климатичните промени на земята. Спо-
ред британската метеорологична служ-
ба и организацията “Climat Analytics”, ако
не се вземат мерки, температурата на
земята към 2100 г. ще се увеличи с 4оС.
За да не се сбъдне тази прогноза, всич-
ки страни най-късно до 2020 г. трябва да
съкратят с 20-30% изхвърлянето на пар-
никови газове в атмосферата.

 У нас главните “производители” на
въглероден двуокис са ТЕЦ-овете и ав-
томобилите. Голям проблем са ТЕЦ-ове-
те “Марица-изток”. При тях въглищата се
добиват от открити рудници, при което
се унищожават хиляди декари първо-
класна обработваема земя. Когато те за-
почнаха да работят, бе решено след из-
копаване на въглищата хумусният хори-

Атомна енергия срещу вредните емисии
зонт да се връща на освободените мес-
та и земеделската земя да се възстано-
вява. Досега обаче това изобщо не ста-
ва: унищожени са над 150 000 декара
земя. Очевидно е, че трябва да се
потърсят други екологично чисти произ-
водства на енергия и преди всичко на
атомна енергия - чрез ускоряване на
построяването на АЕЦ “Белене”, на ВЕЦ,
слънчеви панели и др.

Нуждите от електроенергия в стра-
ната ни непрекъснато се увеличават.
Погледнете жилищните блокове и офи-
си - под всеки прозорец виси климатик.
А климатикът харчи ток и през лятото.
Когато заработят заводите и електромо-
билите, да не говорим за жп транспор-
та, за битовите уреди, хотели, ресторан-
ти и пр., нуждите ще станат още по-го-
леми. Затова всички колебания за пост-
рояването на АЕЦ “Белене” са погреш-
ни и строителството трябва да стане
колкото се може по-скоро.

Друг много важен момент за намаля-
ване на вредните емисии в атмосферата

е построяването на заводи за електро-
мобили и постепенно преминаване от мо-
тори с вътрешно горене на изкопаеми
горива към електромобили.

Глобалното затопляне води до засу-
шаване и дори до опустошаване в на-
шия регион, а също и до природни бед-
ствия като бури, наводнения и горещи-
ни, каквито бяха наблюдавани през ми-
налата година у нас. Две трети от тери-
торията на нашата страна е планинска
и полупланинска, повечето заета с гори.
Затова горите имат изключително важ-
но значение за подобряване климата на
страната ни. Важна задача е да ги опа-
зим от поголовна сеч и да продължим
залесяването, започнало в началото на
миналото столетие.

В борбата с глобалното затопляне и
неговата най-опасна последица - суша-
та, особено важна роля се пада на хи-
дромелиоративните системи. В нашата
страна през 50-те години на миналия
век бе разгърнато огромно хидромели-
оративно стоителство и младежките сто-

ителни бригади построиха най- големи-
те ни язовири “Копринка” и “Росица”, а
по-късно “Жребчево”, “Искър”, “Огоста”
и други. Създадена бе стройна напои-
телна система, въведена бе модерна
техника - фрегати, капково напояване,
дъждовални инсталации и пр., които
осигуряваха живителна влага за милио-
ни декари земя.

За съжаление при провеждането на
злополучната аграрна реформа от пра-
вителството на Ф. Димитров и неговите
“ликвидационни съвети” бе унищожена
огромна част от напоителните системи и
сега трябва с много нови усилия и сред-
ства, включително тези от европейските
фондове, те да бъдат възстановени.

Особено голямо е значението в бор-
бата срещу промените на климата и на
селскостопанската наука респективно на
Селкостопанската академия и аграрни-
те университети. За целта обаче е необ-
ходима голяма финансова подкрепа от
страна на държавата за научните из-
следвания в тази област.
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Руски реактор с американско гориво и системи, какъвто се гласи за “Козлодуй”,
би бил енергиен Франкенщайн, казва депутатът от КБ и бивш министър

РУМЕН ОВЧАРОВ е политик от БСП, министър на
енергетиката в правителството на Жан Виденов,
министър на икономиката и енергетиката в кабине-
та на Сергей Станишев, депутат в 38-то, 39-то, 40-
то и 41-то НС. Роден на 5 юли 1953 г. в Бургас.
Завършва Московския институт по енергетика,
специалност “Атомни електроцентрали и установки”
като инженер-физик, както и макроикономика във
ВИИ “К. Маркс” (УНСС). Работил е в АЕЦ “Козлодуй”.

които са се случвали през сеп-
тември и декември 2008 г.
Дали е грешка или не, аз не
знам, но писмото е наистина
датирано в по-ранен период от
събитията, които се разглеж-
дат в него. В крайна сметка
това писмо е преди подписва-
нето на споразумението за
съвместното дружество. На 19
декември 2008 г. RWE подпи-
сва с НЕК споразумение за
създаване на съвместното дру-
жество, което ще изгражда
“Белене”. Това споразумение
от декември 2008 г. е
продължавано два пъти -
веднъж март месец и веднъж
юли месец. Всъщност писмото
на RWE от 13 юли, след като
ГЕРБ спечели изборите, е точ-
но това - то удължава срока от
30 юли до 30 септември за по-
стигане на общо споразуме-
ние по финансирането на про-
екта и за подписване на EPC
контракта. И там е написано
ясно: Българската държава, ми-
нистърът на финансите, да

каза, защо няма нов конкурс
за инвеститор?

- Нали това ги питахме.
Като три години и половина
тупаха топката, подписаха 9
допълнителни споразумения
към това споразумение, което
уж го няма според Агенцията
за държавна финансова ин-
спекция. Освен това платиха
230 млн. евро, поeха нови ан-
гажименти за около 40 млн.
евро и не си направиха труда
да потърсят чуждестранен ин-
веститор. Просто трябвало е
някой да каже - или няма да
строим, или ще строим. Защо-
то руската страна е била гото-

ва да финансира проекта все-
ки един момент от 2009 г. на-
сам, както за “Южен поток”. За
него обаче ще вземат парите,
за “Белене” не ги искат. Защо?
Защото американците не ис-
кат да правим атомна центра-
ла в България, руска, с руско
оборудване.

 По повод руското обо-
рудване, не е ли нелогична
позицията, че този реактор
не е добър за “Белене”, пък е
добър за “Козлодуй”...?

- Пълна глупост. Москвичът
в “Белене” изведнъж става
мерцедес в “Козлодуй”. Само
че този мерцедес в “Козлодуй”

е страшен, защото там искат
да направят руски реактор с
американско гориво, амери-
кански системи за управление
и контрол и японска турбина.
Такъв Франкенщайн в света
няма.

 И това е опасно?
- Това е изключително

опасно. Аз съм твърдо против
и се надявам, че ще бъда под-
крепен от много хора. Бълга-
рия се превръща в експери-
ментално поле на болни мозъ-
ци, които се чудят по какъв
начин да услужат на амери-
канците. Последиците са не-
предвидими. Друго е да се на-
прави целият реактор амери-
кански. Можем да си мислим
колко пари ще ни струва, си-
гурно ще бъде два пъти по-
скъпо, но поне ще е цялостно
оборудване.

 Твърди се, че нов реак-
тор в “Козлодуй” ще се изгра-
ди по-лесно, защото вече има
база.

- Каква база? Има проце-
дура, която още не е започна-
ла - по Закона за използване
на ядрената енергия за мирни
цели. Тя започва с избор на
площадката, а те са още на
някакви предварителни етапи.
А мина една година, откак пре-
кратиха проекта “Белене” и
обявиха, че правят “Козлодуй”.

Етапът на лицензиране на
площадката за “Белене” в мо-
мента е на равнище лицензи-
ране на техническия проект.
Ако не беше спрял Бойко Бо-
рисов проекта през март, ние
вече щяхме да имаме утвърде-
ните технически проекти, кое-
то е четвъртият етап. Преди
това са заповед за избор на
площадка, проектиране и за-
повед за утвърждаване на тех-
ническия проект. Те отнеха за
“Белене” 8 години, за “Козло-
дуй” ще отнемат поне 10, за-
щото площадката е много
сложна. Там има работещи ре-
актори, спрели реактори, кои-
то се извеждат от експлоата-
ция, две хранилища за ядрено
гориво, хранилище за отрабо-
тено гориво, замърсени тере-
ни. Площадки има, където би
могло да се намести реактор,
но те съвсем не са готови. Там
има милиони кубически метри
изкопни и насипни работи,
които трябва да се свършат,
има канали, които трябва да
се копаят.

ÃÅÐÁ äîêàðà ëèöå,
èçãîíåíî îò ðóñêîòî
ìèíèñòåðñòâî,
äà ïëþå Áåëåíå

но не е направило. RWE си
тръгна, защото това правител-
ство - на Бойко Борисов, се от-
каза от участие в проекта “Бе-
лене” и това е заявено на RWE
абсолютно еднозначно в отго-
вора на НЕК. Премиерът Бори-
сов лично го заявява на Грос-
ман, като го обвинява, че той е
един от съдружниците на НЕК,
които са направили “оня гьол”
в Белене. И при такива думи
има ли разумен човек, който
да си вложи 5 млрд. от собст-
вените пари в тази държава.
Няма такива малоумници, раз-
бира се, и RWE си тръгнаха.

 Сергей Станишев каза,
че имало спекулация с тази
информация, кое не е вярно?

- Това, което каза Стани-
шев, е за едно писмо, което е
датирано на 8 февруари 2008
г., а вътре се обсъждат неща,

каже подкрепя ли НЕК? Ще
осигури ли финансиране? Ще
гарантира ли по някакъв на-
чин финансирането от Бълга-
рия? Българската държава
какво каза? Трайчо Трайков
през август месец на среща с
представители на RWE обявя-
ва, че България не се интере-
сува от проекта “Белене” като
източник на електроенергия за
страната, че могат да го раз-
глеждат само потенциално
като бизнес предприятие за
износ в чужбина и ще търсят
някой друг, който да участва в
проекта. Т.e. ние се отказваме
от мажоритарното си участие.
Което означава цялостно пре-
структуриране на финансовата
схема на проекта. И на практи-
ка обрича проекта на унищо-
жаване.

 След като RWE се от-

‘
‘
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дят, че ядрената централа
щяла да е прекалено
скъпа - 20-22 млрд. лева,
цена, която при липса на
финансиране ще е непо-
носима за българския
данъкоплатец и бъдещите
поколения.

Жонглирането с тези
цифри има за цел да за-
блуди българския гласопо-
давател, затова е необхо-
димо да се припомнят ня-
кои факти. Когато, а това
не беше толкова отдавна,
Бойко Борисов искаше да
строи АЕЦ “Белене”, той
поиска твърда цена от Ру-

Манипулациите
на властта
Борисов промени позицията си за Втора
атомна след силен натиск от страна на САЩ

Антон ГИЦОВ

сия и такава му беше да-
дена през 2010 г.- 4 млрд.
евро, плюс максимално
възможна ескалация от 2.3
млрд. евро, или общо 6.3
млрд. евро, като при тази
цена според руските из-
числения централата ще
се изплати за 20 години.

Впоследствие върху
правителството и Бойко
Борисов беше упражнен
безпрецедентен натиск от
американска страна чрез
посещение на висши
държавници у нас и лоби-
ране от американския по-
сланик Уорлик срещу АЕЦ
“Белене” и в полза на “Уе-
стингхауз”. Бойко Борисов
се изметна и заяви, че “ру-
ско-българска ядрена цен-
трала няма да има”, и че
цената на централата ще

бъде 20 млрд. евро. В тази
връзка вицепрезидентът
на “Атомстройекспорт” Ге-
надий Тепкян отбеляза с
ирония: “Ако някой има из-
числения как цената може
да достигне 10 млрд. евро,
нека да ни ги даде. Ще
използваме тези сметки за
изграждането на централи
в други богати държави.”

В света е прието, че
горе-долу крайната цена
на една ядрена централа
може да бъде средно око-
ло $10 000 на kWh, т.е. за
централа с един реактор с
1000 МV мощност, цената
ще е средно 10 млрд. до-
лара, или около 7.5 млн.
евро. Във връзка с плани-
раното изграждане в щата
Джорджия от “Уестингха-
уз” на две ядрени центра-
ли тип АP1000 се предпо-
лага, че крайната цена на
един реактор може да до-
стигне и до 14 млрд. дола-
ра, което е 10.5 млрд. евро.
Така че, цената от 6.3
млрд. евро не за един, а за

два реактора, която прави-
телството на ГЕРБ отказа,
е съвсем разумна.

Що се отнася до финан-
сирането, на 20 март ми-
налата година в интервю
по БТВ той каза, че са
направили предложение
на руската страна да да-
дат финансова схема, при
която правителството ни да
не дава пари от бюджета.
На 28 март т.г. Владимир
Грачев от Руската акаде-
мия на науките заяви, че
руската страна е предло-
жила схема, съгласно коя-
то изплащането на заеми-
те за финансирането на
строежа ще се изплащат
от печалбите от произвеж-
дания ток. Няколко месеца
по-късно, след като Бори-
сов спря проекта, на 5 юли
2012 г. генералният дирек-
тор на “Росатом” даде ин-
тервю за в. “Преса”, в което
заяви, че руската страна е
била готова да вложи в
проекта свои пари, даже
до 100%, както е с Турция,
след което, ако България
желае, да откупи пакет от

централата.
Ето какво представля-

ва споразумението за из-
граждане на ядрена цент-
рала от Русия в Турция.

Съгласно договоренос-
тите, се предвижда изграж-
дането на четири 1200
мегаватови блока ВВЕР на
площадката Akkuyu на тур-
ското средиземноморско
крайбрежие. Реакторите
се очаква да бъдат пусна-
ти в експлоатация през
2016-2019 г. и ще имат
живот 60 години. Сделката
е изключително изгодна за
Турция - ядрената центра-
ла ще се проектира, фи-
нансира и изгражда изця-
ло от руска държавна про-
ектна компания, като се
предвижда, ако приходите
не покрият предвидените
разходи, разликата да се
поеме от руската страна.

Съгласно споразуме-
нието Турската електриче-
ска компания TETAS има
правото да закупи 70% от
тока, произведен от първи-
те два реактора, които ще
се изградят първоначално

от “Атомремонтстрой”, и
30% от останалите два
реактора на фиксирана
цена в продължение на 15
години. Останалото коли-
чество ще се продава от
руската компания най-ве-
роятно на външния пазар.
След 15 години, когато се
очаква ядрената централа
да се изплати, руската ком-
пания ще плаща 20% от
печалбата на турската
държава. В дългосрочен
план се предвижда руска-
та компания да предложи
не турската страна и заин-
тересовани инвеститори да
закупят 49% от дела на
компанията. Руската стра-
на предвижда стойността
на ядрената централа да
възлезе на около $25
млрд. (18.7 млрд. евро),
което прави 4.7 млрд. евро
на реактор. Руската офер-
та беше избрана като най-
изгодна между офертите
на няколко компании,
включително на “Уестинг-
хауз”. Ето такова предло-
жение ни беше направено
от руска страна, което ре-
шаваше въпроса с финан-
сирането и щеше да оси-
гури изграждането на АЕЦ
“Белене”.

Противници-
те на АЕЦ
“ Б е л е н е ”
от синята
коалиция и
ГЕРБ твър-

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Американците не искат централа с руско оборудване
Въобще тази приказка, че инфраст-

руктурата едва ли не е готова, е изклю-
чително несериозна. Минус е и пре-
поръката от “Фукушима”, че не е добре
да се правят много реактори на една
площадка, още повече от различни
поколения и различен тип.

 Шефката на Агенцията за
държавна финансова инспекция
твърди, че фактически споразумени-
ето за “Белене” не е договор и е в
нарушение на Закона за обществе-
ните поръчки. Въпросът е как така
двама души за 5 дни са разбрали нещо,
по което са работили 200 души годи-
на и половина, и как така 7 години
международни експерти не са го раз-
брали?

- Включително и от Държавната
финансова инспекция не са го разбра-
ли, те са правили 3 проверки по проек-
та “Белене”. В едната, която е в МИЕТ,
се казва едно към едно - това споразу-
мение е първи етап от подписването
на окончателния договор, окончател-
ният договор е подписан 2008 г. по
времето на визитата на Путин. Сметна-
та палата повтаря същата оценка. В
другите две инспекции - 2010 и 2011 г.,
коментират всякакви други неща, но
нито за секунда не поставят под съмне-
ние, че споразумението е абсолютно
адекватно и е първият етап от подпис-
ването на окончателния договор. Из-
веднъж на 6 април, 10 дни след като
Бойко Борисов каза, че прекратява про-
екта и сега от Белене “ще извадим едни
страхотни далавери”, тези двама ин-
спектори за 5 дни проверяват 20-те
кашона плюс един куфар информация
на “Атомстрой”, двата контейнера ин-
формация на “Шкода алианс”, плюс 10
хиляди страници преписки между ин-
ституциите. И излизат с грандиозното
становище, за което нито един юрист
до този момент не се е сетил. Ако това
не е поръчково изпълнение, елате да
ми кажете кое е.

 Според Борисов още 2008 г. е
било ясно, че “Белене” щяло да струва
10 млрд., обаче “Росатом” официално
обяви във вторник, че цената на два-
та енергоблока е 6,3 млрд. евро. Кое-
то е близо до вашата прогноза?

- Не, нашата оценка беше различна.
Бойко Борисов, когато дойде на власт,
поиска от “Росатом” твърда цена, не да
спори по инфлационни индекси. През
2010 г. руснаците му казаха, че твърда-
та цена е 6,3 млрд. евро. Цената на про-
екта е 3,997 млрд., но бе оскъпена с

инфлацията в Русия за 6-те години, и
оттам дойдоха тези 6,3 млрд., защото
инфлацията в Русия е доста по-висока
от България - над 60% за 6-те години.
Сега вече няма нужда да разчитаме на
прогнозите или опасенията на RWE, че
проектът е оценяван на 8 млрд. в края
на 2008 г, но в средата на 2009 г., за-
ради кризата, вече го оценяват на 10
млрд. евро. Те са пълна спекулация.
Всеки може сам да изчисли. Вижте по
Евростат колко е инфлацията за Бълга-
рия и колко е за Евросъюза - само тези
два индекса ни трябват. Защото руското
и българското оборудване, което е 77%
от всичко, се индексира с индекса на
България. Това нашите преговарящи
успяха да го постигнат 2008 г., когато
подписаха споразумение 5 за изготвя-
нето на оборудване с дълъг срок на
производство, то се изготвя изцяло в
Русия. Ние успяхме да принудим Русия
да приложи нашия индекс, останалите
23% се оскъпяват с индекса във Фран-
ция и Германия, който е 13%. Затова
нормалната цена на Белене е около
4,6 млрд. евро.

 Основният аргумент на преми-
ера срещу “Белене” е, че ще плащаме
22 млрд. лева и ще орежем майчински
и пенсии. “Росатом” напомни, че през
2010 г. Борисов отказва участие
именно заради невъзможност Бълга-
рия да плаща. И “Росатом” предложи
тогава да поеме изцяло финансиране-
то, като България запазва 51% дял, а
изплаща своя дял от продажба на ток,
без да дава нищо от бюджета. Не е ли
това най-изгодната оферта”?

- Най-изгодната е. “Росатом” пред-
ложи много оферти. Споразумението с
БНП-Париба беше уникално. То е с
лихва euribor 0,4% + 0,4% надбавка за
БГ и ние трябваше да плащаме 0,8%,
ако бяхме запазили финансовата ста-
билност на НЕК. Те обаче я докараха
до фалит и сега трябва да плащат 10
пъти повече.

Освен това, когато нещата се ус-
ложниха на финансовите пазари, Ру-
сия предложи да ни дадат кредит от 2
млрд., за да влезем с дялово участие и
за да може в бъдеще време да изку-
пим дела си, така че да запазим дяло-
во участие от 51% мажоритарно учас-
тие - но не, тяхното правителство не
пожела. Какво търси - НЛО да му доне-
се куфари с пари? Или руснаците не са
му обещали комисионна?

 Обвиняват ви, че сте плащали
на консултанти, кое е неестествено-
то?

- Ами естествено, че ще се плаща.
Сега за “Козлодуй” кой му плаща на
Борисов овосите, оценките на геологи-
ята... изборът на площадка. Нали са кон-
султанти!

 Появи се незнайно откъде екс-
пертното лице Булат Нигматулин?

- Това лице е бивш зам.-министър на
атомната енергетика на Русия, изгоне-
но за нелоялност от Министерството на
атомната енергетика на Русия. Него го
доведе бившият посланик на България
в Русия, който на практика беше изго-
нен от Русия, тъй като през цялото вре-
ме работеше против връзките на Бълга-
рия и Русия - Илиян Василев. И тези
хора са дошли да обясняват в България
каква е визията на Русия за проекта
“Белене”?! Извинявайте, но аз затова
попитах - има ли още някой дисидент,
който да ни докарате от Русия да ни
обяснява какво да правим?

 Според него България няма нуж-
да от нови енергийни мощности, за-
щото е “море от енергия”, която й е
излишна?

- Къде е това море, че не го виж-
дам? От тецовете “Марица-Изток” 1 и
3? Те са правени по наше време. Да,
Костов ги подписа, зароби България да
плаща за 15 години страшно високи
цени, но ние ги реализирахме. Но тези
централи имат срок на експлоатация,
освен това европейската политика на-
бляга на мерки срещу промените в кли-
мата. Тя предвижда към 2050 г. енерге-
тиката в ЕС да не изхвърля в атмосфе-
рата нито един тон въглеродни емисии.
Как ще стане това, с какви техноло-
гии? Специалистите предвиждат уве-
личение на цената за тон емисии от 8
евро до между 100 и 370 евро за тон.
Ако приемем долното число - 100 евро,
и ако един блок в Козлодуй бъде заме-
нен с термична централа, емисиите,
които ще се изхвърлят, са 6 млн. тона,
т.е. добавката само за купуване на
емисия е 600 млн. евро - кой ще ги
плаща тия пари и защо?

 Шири се мнението, че при тол-
кова ВЕИ нямаме нужда от атомна
енергетика?

- Това е несериозно, защото един
фотоволтаик се експлоатира 1500 часа
в годината. Един ветрогенератор - 2300-
2500 часа максимум, ама годината има
8760 часа, през останалите 6000 часа
какво правим? Т.е. ядрената енергетика
е необходима, ако искаме да развива-
ме ВЕИ, не алтернатива. Макар да
поевтиня, тази ВЕИ енергия не е по-
евтина, тя е 10 пъти по-скъпа от Козло-

дуй. По-евтина е спрямо година по-рано,
но средната цена е 450 лв. за мегават-
час, а от Козлодуй е 45 лв./мгвч. Така,
че тази електроенергия е скъпа и тя
трябва да се компенсира отнякъде и
засега се компенсира само с Козлодуй.

 Без “Белене” ще се вдига ли
цената на тока?

- И с “Белене” и без “Белене”, ще се
вдига. Но ако има “Белене”, държавата
ще има възможност да прави така, как-
то прави в Козлодуй - да ползва част от
електроенергията за вътрешни нужди,
така че да поддържа едни по-ниски
цени, защото Козлодуй продава само
25% от електроенергията си на пазар-
ни цени, останалото го продава на
регулирана цена под себестойността си
даже, само и само да поддържа ниска-
та цена. Ще имаме възможност да пра-
вим това и с Белене, ако го построим.

 А как една нова атомна центра-
ла ще промени икономиката ни?

- Драстично. Ако бяхме продължи-
ли проекта, България вече да е изляз-
ла от кризата. Защото тези 5 млрд. евро,
за които говорихме, щяха да са влезли
в българската икономика, щяхме да
имаме 10 хил. работни места, 10 хил.
човека щяха да получават заплати, и
то добри, да плащат осигуровки, данъ-
ци, още 50 хил. наоколо щяха да рабо-
тят в поддържаща сфера. В България
не са дошли толкова чуждестранни ин-
вестиции, колкото щяха да дойдат по
проекта “Белене”,

 Спекулира се с някакви цифри
за това какво е платила по АЕЦ “Бе-
лене” Тройната коалиция?

- 1,5 млрд. са общите пари, които са
платени - от Тройната коалиция и Сак-
скобургготски преди това. 230 млн. евро
са платени по времето на Борисов. Тук
има огромна разлика - Тройната коали-
ция плащаше парите с идеята да из-
гражда “Белене”, Бойко Борисов пла-
щаше парите с идеята, че не знае какво
да прави. И в един момент 1,5 млрд. лв.
отидоха по дяволите. А ние имаме още
задължения за 1,5 млрд. - по онова обо-
рудване в Русия, което трябва да пла-
тим, ако не искаме да ни осъдят в арби-
тражния съд в Париж. Така че 3 млрд.
струват фокусите на Бойко “насам-на-
там, тука има - тука няма”. Между друго-
то, и сега има инвеститори - американ-
ците още чакат. Но те искат целия про-
ект - 100%, сигурно защото е много лош
икономически и въобще няма да си
върнат парите? Те, американците, мно-
го обичат да си хвърлят парите в такива
държави като България...

От стр. 10
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Датата

ИНА
МИХАЙЛОВА

Кой плаща сметката?

МАРИЯ
НИНОВА

Нещастна приказка

Рушене и съзиждане

ДЕСИ
ВЕЛЕВА

1854 - РАЖДА СЕ ГЕОРГИ ЗЛАТАРСКИ, ГЕО-
ЛОГ (УМИРА 1909 Г.). Основа-

тел на българската геоложка
наука, действителен член на
Българското книжовно дружест-
во, член на чуждестранни акаде-
мии на науките. Декан на Физи-
ко-математическия факултет в
СУ през учебната 1903-1904 г.,
ректор през 1897-1898 г. и 1901-
1902 г. Чете лекции по обща и историческа гео-
логия, геотектоника, геология на България и др.

1858 - ЗА ПЪРВИ ПЪТ Е ИЗПЪЛНЕН СВАТ-
БЕНИЯТ МАРШ НА МЕНДЕЛСОН. Поводът е

венчавката на английската
принцеса Виктория (1840-
1901), първородна дъщеря
на кралица Виктория, и на
пруския престолонаслед-
ник Фридрих (1831-1888).
Сватбеният марш е част от увертюрата “Сън в
лятна нощ” на немския композитор Феликс
Менделсон Бартолди към едноименната пиеса
на Уилям Шекспир.

1879 - ОСНОВАНА Е БЪЛГАРСКАТА НАРОД-
НА БАНКА. С подписа на княз

Александър Дондуков-Корсаков е
утвърден първият устав на БНБ.
Официално банката е открита на
23 май 1879 г. На 6 юни с.г. е
извършена първата банкова опе-
рация - министърът на финансите внася 2 млн.
златни франка уставен капитал. Първите българ-
ски банкноти са емитирани през 1885-а. Сграда-
та в София е построена през 1934-1939 г.

1924 - ЗАПОЧВАТ ПЪРВИТЕ ЗИМНИ ОЛИМ-
ПИЙСКИ ИГРИ. В подножието

на Монблан в Шамони (Франция)
се събират 258 спортисти от 16 стра-
ни. Германия и СССР не получават
покани вследствие на Първата све-
товна война. Провеждат се 16
състезания в 5 спорта, като 14-те
жени участнички се състезават
единствено в индивидуалните и
отборните надпревари по фигурно пързаляне.

1927 - УМИРА ИВАН МИЛЕВ, ХУДОЖНИК (Р.
1897 Г.). Един от

основните предста-
вители на българ-
ския сецесион.
Творчеството му е
свързано със соци-
алната тематика, с
народните тради-
ции и иконописта. Негови творби се съхраняват
в Националната художествена галерия, Софий-
ската градска художествена галерия, Художе-
ствена галерия - Казанлък, както и в галериите
на Шумен и др. градове. Образът на Иван Милев
е изобразен върху банкнотата от 5 лева, емисия
1999 г.

1935 - СЪЗДАДЕНО Е БЪЛГАРСКОТО НА-
ЦИОНАЛНО РАДИО. Цар Борис

III подписва указ, с който се поста-
вя началото на държавното и про-
фесионалното радиоразпръсква-
не. Одържавява се съществува-
щото от 1930 г. “Родно радио”,
основано от проф. Асен Златаров.
Първият директор на Радио София
е Сирак Скитник - художник, поет,
критик, театрал. Днес се отбелязва световният
ден на средствата за масова информация, както
и денят на българското радио, за първи път че-
стван през 2001-ва.

1938 - РАЖДА СЕ ВЛАДИМИР ВИСОЦКИ,
РУСКИ ПОЕТ, ПЕВЕЦ, АКТЬОР И ПИСАТЕЛ
(УМИРА 1980 Г.). Възпитаник на

театралната студия “Владимир Неми-
рович-Данченко”. Работи в театър
“Пушкин”, “Театър на миниа-
тюрата” и в театър “Таганка”.
Пише стихове (над 800), ко-
ито изпълнява в съпровод на
китара. Има издадени 10
албума в Русия, а през 1987 г. започват да из-
лизат неговите неиздавани записи.

2004 - „ОПЪРТЮНИТИ” КАЦА НА МАРС. Еди-
ният от двата марсо-
хода, които са част от
програмата на НАСА
за изследване на
планетата (вторият е
“Спирит”), каца на
повърхността й три
седмици, след като
“Спирит” се приземя-
ва на другата страна. Последната комуникация
със “Спирит” е на 22 март 2010 г. На 25 май 2011
г. НАСА обявява, че мисията продължава само
с марсохода “Опъртюнити”.
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Деца подаряват играч-
ки на деца. Колко хубаво
звучи това! Но, за съжале-
ние, смисълът е съвсем
друг. Стигнахме дотам, че
австрийчета да пращат иг-
рачки, дрехи, лакомства и
принадлежности за учили-
ще на децата на работе-
щите във “ВМЗ-Сопот”.

Защо я докарахме до-
там, че чуждите малчуга-
ни да правят жест за на-
шите, а държавата въоб-
ще да нехае? Как ли из-
глеждаме в очите на чуж-
денците, щом успяхме да
трогнем дори децата им?
С какви ли “мили думи”
биваме коментирани по
света? Колко ли жалки и
нещастни изглеждаме в
чуждите очи?

Докато нашият преми-
ер кара майките им да си
продават пръстените, ня-
кой друг е обърнал по-се-
риозно внимание и е ре-
шил да помогне с каквото
може. Никой от управлява-
щите един път не се за-
мисли, че тези работници,
като остават без пари, де-
цата им остават без храна.
Един път някой от тях не
направи дребен жест. Вме-
сто да ходят по градовете
и да обясняват, че ни очак-

ва светло бъдеще, да бяха
заделили малко пари за
храната на тези деца. Оба-
че така няма да останат
сигурно средства за мачо-
ве на отборите с имена на
горди животински породи,
за гориво на полети от
София до Пловдив, за
сьомга на кучето на зам.-
председателката на пар-
ламентарната група на
ГЕРБ... Все важни неща за
развитието на младежта.
Ако АЕЦ “Белене” ще се

строи от парите на пенси-
онерите, както бяха каза-
ли от ГЕРБ, питаме се хра-
ната на децата пак ли Ста-
нишев взима?

Борисов беше казал,
че асфалт не се яде, но
без него няма ядене. Е,
след толкова хиляди ки-
лометра магистрали, кои-
то правителството пост-
рои, колко хляба трябва
да правят? И защо в
такъв случай децата ни
седят гладни?

Част от българчетата
растат в мизерия, а ние
после очакваме да оста-
нат тук. Очакваме това да
е бъдещето на България.
И как точно гладното дет-
ство ще работи за бъде-
щето на страната?

А на тези, които растат
в чужбина, когато не слу-
шат, сигурно ще им бъде
разказвано за съдбата на
нашите деца.

Нещастна приказка за
деца.

Повече от век мюсюл-
маните у нас са обект на
незатихващи опити за ко-
рекция на идентичността
им. Обществото сякаш
обръгна на възпламенява-
нето на темата с помаш-
кия етнос. Само на пръв
поглед. След “демокра-
тичните” промени “помаш-

ката” карта бе разиграва-
на многократно - от само-
звани политици, от псев-
доучени и лъжеизследо-
ватели, от наши и чужди
правителствени и непра-
вителствени организации,
от религиозни лица. В по-
следните години растяща-
та бедност и нестихващи-
те апетити за власт под-
силиха амбициите на гру-
пи и кръгове, маскирани
като фондации, институти,
партии и пр., да човъркат
в раната и да всяват неси-
гурност и тревога сред
мюсюлманското населе-
ние.

И докато опитите за
подмяна на идентичност-
та на част от българите
бяха пренебрежително

подминавани от общест-
вото като несъществени, а
държавата демонстрира-
ше безхаберие, казусът с
помашкото и македонско-
то малцинство се
промъкна в Европа. ПАСЕ
а-ха да разпореди от пие-
дестала на високомерна-
та си ценностна принцип-
ност как да живеем тук, на
Балканите. Без тези, кои-
то предлагат “демокра-
тични”, “общочовешки” и
“рамкови” формулировки,
да са наясно с измерени-
ята на дългогодишната
драма и непосилните ком-
промиси на поколенията
за запазване единството
на многообразието. Раз-
мина се на косъм благо-
дарение и на усилията на

депутата от Синята коали-
ция Лъчезар Тошев, зам.-
ръководител на Постоян-
ната делегация на НС в
ПАСЕ.

До следващото “полу-
дяване”, предизвикано от
нечий болен мозък. Само
дето някой все пак плаща.
Засега са онези хорица с
нелека орисия, подложе-
ни на постоянен натиск,
които по презумпция ста-
ват жертва на политичес-
ки игри и домогвания. Те
са принудени да оцеляват
в условия на объркване и
несигурност. Само да не
дойде момент, когато опи-
тите за ерозиране на на-
ционалното единство ще
поставят под заплаха и
българската държавност.

Българинът много го
бива в рушенето. Доказва
го през последните десе-
тилетия, утвърждава го и
в отношението си към па-
метниците, издигнати в
близко и далечно минало
да почетат хора или съби-
тия. Затова и за никого

няма да са изненада ре-
зултатите от анкета за
бъдещето на монумента
пред НДК сред софиянци,
която показва, че на по-
вечето от участниците в
нея унищожаването им
идва отвътре. Или пък про-
сто искат да станат изве-
стни с оригинални идеи,
които изравняват памет-
ник за 1300 години Бълга-
рия до ливада.

Всъщност резултатите
от подобно непредстави-
телно допитване не са тол-
кова фрапиращи. През по-
следните години мону-
ментът е ставал жертва на
какви ли не гаври. Пред-
последната го превръща-
ше дори в гигантска бяла

катерица. И какво излиза
- че ако на българина му
се даде свободата да из-
каже на воля позиция или
мнение, той няма да знае
как да я използва? И че
умее да я употребява
само с деструктивни
цели? Дано случаят е из-
ключение и не се
превърне в правило. Дано
авторите на разрушител-
ните идеи да са подведе-
ни или просто да са май-
тапчии, които искат да
оповестят публично хрум-
ките си.

Истината е, че винов-
ните са други. Онези, кои-
то години наред не пра-
вят нищо за обновяването
на паметника, за запазва-

нето и обезопасяването
му. Онези, които го оста-
виха да се руши, да стане
рисков и грозен в очите
на българите, в чиято
възхвала е издигнат в
крайна сметка. Сега всич-
ки отговорници очакват
някой да поеме функции-
те им, да даде идеи за
бъдещето и да реши “про-
блема”, за да излязат чи-
сти от години точещия се
скандал. И така се стигна
до ситуацията, в която
няма да е важно какво ще
се появи след паметника
пред НДК. Единственото
значимо е, че отново ще
се заличи част от истори-
ята ни.

Докога?
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Референдум

„Белене” - да!
Защото:

 Гарантира по-евтината еле-
ктроенергия. АЕЦ са най-стабил-
ният производител на електрое-
нергия, защото нейната работа
не зависи, например, от наличи-
ето на вятър и слънце. Освен това
гарантира производство на еле-
ктроенергия без СО

2
.

 По последни данни, цити-
рани от РИА “Новости” преди
ден, българската НЕК, финланд-
ският концерн “Фортум” и “Роса-
том” още през ноември 2010 г.
са фиксирали цената на двата
блока на АЕЦ “Белене” на стой-
ност 6,297 милиарда евро спо-
ред подписан в София меморан-
дум. Така на практика “Белене”
е най-евтината реално планира-
на или изграждана в момента
атомна централа в света.

 Една АЕЦ се експлоатира
в течение на 60 години, което
дава възможност да се изпла-
щат стабилно заемите, взети за
нейното изграждане.

 По време на строителство-
то на АЕЦ “Белене” ще се откри-
ят 11 000 работни места непо-
средствено в Белене и не по-
малко от 5000 от поръчки за цен-
тралата, които ще се изпълняват
от други наши предприятия.

 Построяването на АЕЦ “Бе-
лене” ще позволи да съхраним
една модерна и перспективна
промишленост. В противен слу-
чай ще я унищожим и нея, както
унищожихме електрокарното
производство (където бяхме тре-
та страна в света), металургията
(сега “Кремиковци” го режат на
старо желязо), машиностроене-
то, електрониката и т.н., да не
споменаваме селското стопанст-
во.

 Обезпечава се енергийна-
та независимост на страната, а
България се превръща в надеж-
ден износител на електроенер-
гия.

 През 2011 г. АЕЦ “Козло-
дуй” е произвела 16 млрд. кило-
ватчаса електроенергия. Това
представлява 32,6% от цялата
произведена електроенергия в
страната (вкл. ВЕЦ, ТЕЦ, АЕЦ,
ВтЕЦ, ФЕЦ). Ако работят и двете
атомни централи, те ще произ-
веждат над 50% от електроенер-
гията в страната.

 Проектът АЕЦ “Белене” е
получил положително станови-
ще от Европейската комисия още
през декември 2007 г. Комисия-
та твърди, че всички аспекти на
инвестицията съответстват на
договора за Евроатом.

 Докладът на Worley
Parsons  от октомври 2011 г. от-
носно проведена допълнителна

оценка “стрес-тестове” на АЕЦ
“Белене” заключава, че проектът
АЕЦ “Белене” отговаря на зави-
шените изисквания за безопас-
ност и няма необходимост от ко-
ригиращи мерки. Всички необхо-
дими предпазни мерки, които
осигуряват безопасността на на-
селението, са предвидени и АЕЦ
“Белене” не представлява опас-
ност за населението в околнос-
тите й.

 Ще се използва качестве-
но оборудване. На пазара на
атомни централи се предлагат
централи от 3 и 3+ поколение.
Четвърто още не се е появило.
АЕЦ “Белене” е от последното
3+ поколение. Този тип центра-
ли могат да работят при най-теж-
ки постолирани (съобразно при-
лаганите в тази област световни
критерии) условия.

 В Европейския съюз дейст-
ващи атомни централи има във
Великобритания, Белгия, Холан-
дия, Франция, Испания, Герма-
ния, Финландия, Швеция, Чехия,
Словакия, Унгария, Румъния,
Словения и България. От съседи-
те ни нови централи планират
да строят Румъния и Турция.

 Цената на ядреното гориво
на световния пазар има слабо
отражение на производствената
цена на електроенергията пора-
ди слабата ресурсоемкост на
атомната енергетика. В този
смисъл атомните централи са
изключително рентабилни на
фона на поскъпващите енергий-
ни ресурси. Стойността на гори-
вото за АЕЦ “Белене” представ-
лява едва 17% от общите произ-
водствени разходи, което е пре-
небрежим дял от крайната цена
на електроенергията.

 Горивото, с което работи
ядрената енергетика, е слабо
обогатен уран. При сключването
на договор за строителство на
ядрена електроцентрала страни-
те предварително уточняват
въпроси, свързани с доставката
на свежо гориво и съхранението
и рециклирането на отработено-
то ядрено гориво. По съществу-
ващата досега у нас практика го-
ривото за АЕЦ “Козлодуй” се
внася от Русия и след неговото
използване се връщаше обрат-
но. Отработеното гориво може да
се съхранява за много дълъг
период от време във вече изгра-
деното сухо хранилище на пло-
щадка “Козлодуй”.

 Проектът АЕЦ “Белене” ще
бъде финансиран на проектен
принцип чрез привлечено
външно финансиране. Това оз-
начава, че нито лев от държав-

ния бюджет няма да отиде за
строежа на централата. Отговор-
ността на българското правител-
ство се заключава в осигуряване
на политическа и икономическа
стабилност, така че проектът да
има достъп до максимални кре-
дити и минимални лихви от меж-
дународните банки и да бъде
икономически привлекателен за
външни инвеститори.

 Ако трябва да избираме
между “Белене” и 7-ми блок на
АЕЦ “Козлодуй”, първото е за
предпочитане, защото за второ-
то:

Няма избрана площадка,
съответно липсва лиценз

Няма приета технология
Няма ОВОС
Няма инвеститор.

Всичко това ще струва пари и
време. При положение че
българското правителство в мо-
мента декларира, че няма да
харчи пари за АЕЦ “Белене”,
откъде ще вземе финансови ре-
сурси за АЕЦ “Козлодуй”?

 Една АЕЦ е важен елемент
от националната сигурност. Ос-
вен това, без съмнение, проектът
е печеливш. Затова държавата
трябва да има дял, който да й
позволява да осъществява кон-
трол и да инкасира част от пе-
чалбата. Тезата, че България не
може да си позволи такива сред-
ства, се роди от погрешния под-
ход на управляващите при пра-
вителството на ГЕРБ, от неспо-
собността да се погледне стра-
тегически и дългосрочно на
въпроса. Консорциумът, който ще
строи една АЕЦ, ползва банков
заем, който се изплаща за опре-
делен дългогодишен период. От
държавата се изисква единстве-
но държавна гаранция. Но в слу-
чая инвеститори бяха готови
дори и без държавна гаранция
да инвестират.

 Докладът на консултанта
HSBC съдържа редица положи-
телни заключения, което не се
харесва на противниците на АЕЦ
и затова не се огласяват публич-
но. Например:

 При всички варианти (с из-
ключение на един) цената на
тока е достатъчно ниска, че  да
осигурява надежден резерв, га-
рантиращ печалба от проекта за
всяка година поотделно.

 Всички варианти осигуря-
ват значителна печалба, като
най-благоприятен е вариант 1 и
най-неблагоприятен - вариант 2.

 Всички варианти и подва-
рианти са икономически изгод-
ни, а следователно и проектът
като цяло.

Едно към едно

БОЙКО БОРИСОВ, министър-председател
на България:

 АЕЦ “Белене” може да се превърне в един от най-
значимите и големи проекти както на Балканите, така и в
Европа”.

май 2010 г.
 Строителството на АЕЦ “Белене” e изключително важ-

но за България.
октомври 2010 г.

 Ще строим АЕЦ ”Белене”, как няма да не го строим.
март 2011 г.

 АЕЦ “Белене” няма да се строи... В Белене има един
гьол, една дупка.

март 2012 г.
 Ние, и правителството сме “За” референдум.

август 2012 г.
 Това е един действително безсмислен референдум.

октомври 2012 г.
 „Аз мразя такива хора, които днес говорят едно, а

утре - друго”.
ноември 2011 г.

Страницата подготви
Валентин ГЕОРГИЕВ

Лъжите за проекта
1. ÕflÃ¿ÀŒ œ¿–». Õ¿»—“»Õ¿ À» ≈ “¿ ¿ »  ⁄ƒ≈
»«“»◊¿“ œ¿–»“≈ Õ»?

¿. ÕÂÒÔÓÒÓ·ÌÓÒÚÚ‡ Ì‡ Ô‡‚ËÚÂÎÒÚ‚ÓÚÓ ‰‡ Ó·ÂÁ-
ÔÂ˜Ë Á‡ˇ‚ÂÌËÚÂ ÔËıÓ‰Ë ÓÒÚ‡‚ˇÚ Â‰Ì‡ ‰ÛÔÍ‡ ÓÚ
·ÎËÁÓ 1 ÏÎ‰. Î‚. —‡ÏÓ ÌÂÎÂ„‡ÎÌ‡Ú‡ Ú˙„Ó‚Ëˇ Ì‡
ˆË„‡Ë ÓÚÌÂÏ‡ ÒÚÓÚËˆË ÏËÎËÓÌË ÓÚ ·˛‰ÊÂÚ‡.
ƒ‡Ì˙˜ÌËÚÂ ËÁÏ‡ÏË Ì‡Ì‡ÒˇÚ Ó˘Â 300 ÏÎÌ. ÎÂ‚‡
Á‡„Û·Ë Ì‡ ‰˙Ê‡‚‡Ú‡.

¡. 3,5 ÏÎ‰. Î‚., ÍÓÂÚÓ Ô‡‚Ë 4,7% ÓÚ ¡¬œ,
„ÂÌÂË‡Ú 12-ÚÂ Ì‡È-ÁÌ‡˜ËÏË Ó„‡ÌËÁË‡ÌË
ÔÂÒÚ˙ÔÌË ‰ÂÈÌÓÒÚË ÒÔÓÂ‰ ÷ÂÌÚ˙‡ Á‡ ËÁÒÎÂ‰‚‡ÌÂ
Ì‡ ‰ÂÏÓÍ‡ˆËˇÚ‡.

¬. ≈ÍÒÔÂÚË ÔÓÒÓ˜‚‡Ú, ˜Â ¡˙Î„‡Ëˇ ÏÓÊÂ ‰‡
ËÏ‡ ÔÓ 1-1,5 ÏÎ‰. Î‚. ÂÊÂ„Ó‰ÌË ÔËıÓ‰Ë Ò‡ÏÓ ÓÚ
ÁÎ‡ÚÌËÚÂ ÒË Ì‡ıÓ‰Ë˘‡ ‚ ÔÓ‰˙ÎÊÂÌËÂ Ì‡ ÒÎÂ‰‚‡˘Ë-
ÚÂ 15-20 „Ó‰ËÌË. (¡ÂÁ ‰‡ ‚ÁÂÏ‡ÏÂ ÔÂ‰‚Ë‰ Á‡„Û·Â-
ÌÓÚÓ ‰ÓÒÂ„‡: Ò‡ÏÓ ÔÓ Â‰Ì‡ ÓÚ ÍÓÌˆÂÒËËÚÂ Â ËÁÌÂ-
ÒÂÌÓ ÓÚ ¡˙Î„‡Ëˇ ÁÎ‡ÚÓ - 100 ÚÓÌ‡ Á‡ 55 ÏËÎË‡‰‡
Ë 620 ÏÎÌ. ‰ÓÎ‡‡! œÓ‰ÔËÒ‡Ì‡ Â ÔË Ô‡‚ËÚÂÎÒÚ-
‚ÓÚÓ Ì‡ »‚‡Ì  ÓÒÚÓ‚ Á‡ 35 „Ó‰ËÌË Ì‡ÔÂ‰. “Ó˜ÌÓ
ÓÚ ˜Ó‚ÂÍ‡ Ë ÔÓÎËÚË˜ÂÒÍ‡Ú‡ ÒËÎ‡, ÍÓËÚÓ ÒÂ„‡ ËÒÍ‡Ú
‰‡ ÎË¯‡Ú ·˙‰Â˘ÂÚÓ Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ ÓÚ ˇ‰ÂÌ‡ ÂÌÂ„Â-
ÚËÍ‡, Á‡ ‰‡ ÔÂ˜ÂÎˇÚ ‰‚‡Ú‡ ‡ÏÂËÍ‡ÌÒÍË “≈÷-‡.  ÓÎÍÓ
ÔÓˆÂÌÚ‡ ÓÚ ·˙Î„‡ËÚÂ ÏÛ ËÏ‡Ú Ó˘Â ‰Ó‚ÂËÂ?)

√. √Û·ËÏ 40 ÏÎ‰. Î‚. ÓÚ ËÁÚË˜‡ÌÂ Ì‡ ÏÓÁ˙ˆË
ÓÚ Ì‡˜‡ÎÓÚÓ Ì‡ ÔÂıÓ‰‡ ‰Ó ‰ÌÂÒ, Ú‚˙‰Â¯Â Â‰ËÌ
ÔÓÙÒ˙˛ÁÂÌ ÎË‰Â. œË 23 „Ó‰ËÌË ÔÂıÓ‰ „Ó‰Ë¯-
ÌÓ ÚÓ‚‡ Â... 1,7 ÏÎ‰. Î‚.

ƒ. “Ë ÏËÎË‡‰‡ ÎÂ‚‡ ÒÚÛ‚‡Ú Ì‡ ‰˙Ê‡‚‡Ú‡
ÔÂÁ 2011 „Ó‰ËÌ‡ ÏÎ‡‰ËÚÂ ·˙Î„‡Ë, ÍÓËÚÓ ÌËÚÓ
‡·ÓÚˇÚ, ÌËÚÓ Û˜‡Ú.

≈. ¡¬œ Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ ˘Â ÒÂ Û‚ÂÎË˜Ë Ò 3-5 ÏËÎË-
‡‰‡ ÎÂ‚‡, ‡ÍÓ ÒÂ Ì‡Ï‡ÎË ·ÓˇÚ Ì‡ ÌËÒÍÓÓ·‡ÁÓ‚‡-
ÌËÚÂ ËÎË Í‡˜ÂÒÚ‚ÓÚÓ Ì‡ ÔÓ‰„ÓÚÓ‚Í‡Ú‡ Ì‡ Û˜ËÚÂÎËÚÂ ÒÂ
ÔÓ‰Ó·Ë.

Δ. —‡ÏÓ ÌÂÂ„ËÒÚË‡ÌËÚÂ ˜‡ÒÚÌË ‡‚ÚÓÒÂ‚ËÁË
Ó˘ÂÚˇ‚‡Ú ‰˙Ê‡‚ÌËˇ ·˛‰ÊÂÚ Ò 300 ÏÎÌ. ÎÂ‚‡.

«. ”Ô‡‚Îˇ‚‡˘ËÚÂ ÓÚ √≈–¡ ‰‡‚‡Ú 30 ÏÎÌ. Î‚.
„Ó‰Ë¯ÌÓ Á‡ Ò‡ÏÓÎÂÚÌË ·ËÎÂÚË, ÌˇÍÓË ÓÚ ÍÓËÚÓ ‰Ó
ÂÍÁÓÚË˜ÌË ‰ÂÒÚËÌ‡ˆËË.

». —‡ÏÓ ÔËÒ˙‰ËÚÂ ‚ —Ú‡Ò·Û„ ÒÂ˘Û ¡˙Î„‡Ëˇ
Á‡‡‰Ë „Â¯ÍËÚÂ Ì‡ ÛÔ‡‚Îˇ‚‡˘ËÚÂ, ÒÍ‡Î˙ÔÂÌËÚÂ
‰ÂÎ‡, ‡Á˜ËÒÚ‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ÒÏÂÚÍË, ÌÂÒÔ‡Á‚‡ÌÂ Ì‡ ˜Ó-
‚Â¯ÍËÚÂ Ô‡‚‡ Ò‡ Á‡ 5 ÏÎÌ. Î‚.

—ÔËÒ˙Í˙Ú ÏÓÊÂ ‰‡ ·˙‰Â ÔÓ‰˙ÎÊÂÌ.
¬ÒË˜ÍÓ Á‡ „Ó‰ËÌ‡: 12,08 ÏÎ‰. Î‚.
ƒ¬¿Õ¿ƒ≈—≈“ Ã»À»¿–ƒ¿ À≈¬¿. ƒÓÒÚ‡Ú˙˜ÌÓ Ë

Á‡ ÔÂÌÒËË, Á‡ Ó·‡ÁÓ‚‡ÌËÂ, Á‡ Á‰‡‚ÂÓÔ‡Á‚‡ÌÂ, Á‡
ÔÓÂÍÚË, Á‡ ÓÚ·‡Ì‡, ‰ÓË Á‡ Ï‡„ËÒÚ‡ÎË. ¿ÍÓ ËÏ‡-
¯Â ÛÔ‡‚Îˇ‚‡˘Ë, ÍÓËÚÓ Ò‡ ÒÔÓÒÓ·ÌË ‰‡ ÛÔ‡‚Îˇ‚‡Ú.
2. ÷≈Õ¿“¿ Õ¿ ÷≈Õ“–¿À¿“¿ Õ¿ƒ’¬⁄–ÀflÀ¿
10 ÃÀ–ƒ. ≈¬–Œ

œÓÚË‚ÌËˆËÚÂ Ì‡ ÔÓÂÍÚ‡ ÏÌÓ„ÓÍ‡ÚÌÓ
Ú‚˙‰ˇÚ, ˜Â ˆÂÌ‡Ú‡ Ì‡ ·˙‰Â˘‡Ú‡ ‚ÚÓ‡ ‡ÚÓÏÌ‡ ˆÂÌ-
Ú‡Î‡ ÏÓÊÂ ‰‡ ‰ÓÒÚË„ÌÂ Ë ‰ÓË ‰‡ Ì‡‰ı‚˙ÎË 10
ÏËÎË‡‰‡ Â‚Ó. œÂ‰Ë ‰ÌË ‰ÓË ÒÂ ÔÓÁÓ‚‡ı‡ Ì‡
ÒÚ‡ÌÓ‚Ë˘Â Ì‡ ÌÂÏÒÍ‡Ú‡ ÍÓÏÔ‡ÌËˇ –¬≈, ËÁ‚‡‰ÂÌÓ
ÓÚ ìÍ‡¯ÓÌËî ‚ ÔÓÒÎÂ‰ÌËˇ ÏÓÏÂÌÚ. ŒÍ‡Á‚‡ ÒÂ, ˜Â
ÌÂ ‰Û„ ‡ ÙËÌ‡ÌÒÓ‚ËˇÚ ÏËÌËÒÚ˙ —ËÏÂÓÌ ƒˇÌÍÓ‚

Ò˙˘Ëˇ ‰ÂÌ ÛÚÓ˜ÌË ÔÂ‰ ÛÒÍ‡Ú‡ ‡„ÂÌˆËˇ ¡ËÁÌÂÒ
“¿——, ˜Â ÔÓÒÓ˜ÂÌ‡Ú‡ ÓÚ Ô‡‚ËÚÂÎÒÚ‚ÓÚÓ ˆÂÌ‡ Ì‡
¡ÂÎÂÌÂî ÌÂ Â Á‡ ˆÂÌÚ‡Î‡Ú‡, ‡ Á‡ ‚ÒË˜ÍË ‰ÂÈÌÓÒÚË,
Ò˙Ô˙ÚÒÚ‚‡˘Ë ÌÂÈÌÓÚÓ ËÁ„‡Ê‰‡ÌÂ. ŒÒ‚ÂÌ ÚÓ‚‡, ÔÓ
‰ÛÏËÚÂ ÏÛ,  ì¡˙Î„‡Ëˇ Â Á‡ËÌÚÂÂÒÛ‚‡Ì‡ ÓÚ ËÁ-
„‡Ê‰‡ÌÂÚÓ Ì‡ ÌÓ‚Ë ˇ‰ÂÌË ÏÓ˘ÌÓÒÚËî Ë ì‚ Á‡-
‚ËÒËÏÓÒÚ ÓÚ ÂÁÛÎÚ‡ÚËÚÂ ÓÚ ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ‡ ÔÓÎËÚË-
Í‡Ú‡ ÌË ÏÓÊÂ ‰‡ ·˙‰Â ÔÂ‡Á„ÎÂ‰‡Ì‡î. ƒÂÌ ÔÓ-
Í˙ÒÌÓ –»¿ ìÕÓ‚ÓÒÚËî ˆËÚË‡ ÏÂÏÓ‡Ì‰ÛÏ‡, ÔÓ‰-
ÔËÒ‡Ì ÓÚ √≈–¡ ÔÂÁ 2010 „. Ò ÙËÍÒË‡Ì‡Ú‡ ˆÂÌ‡
ÓÚ 6.297 ÏÎ‰. Â‚Ó.
 3. –»— ⁄“ Œ“ ¿¬¿–»fl

—ÔÓÂ‰ ÔÓÚË‚ÌËˆËÚÂ Ì‡ ÔÓÂÍÚ‡ Ù‡ÍÚËÚÂ ÒÂ
ÔÂ‰ÒÚ‡‚ˇÚ ‚ÒÂ Â‰ÌÓ ËÏ‡ 5% ‚ÂÓˇÚÌÓÒÚ ÓÚ ˇ‰ÂÌ‡
‡‚‡Ëˇ ‚ ¡˙Î„‡Ëˇ, ‰ÓÍ‡ÚÓ ‚Ò˙˘ÌÓÒÚ ÒÚ‡‚‡ ‚˙ÔÓÒ
Á‡ 5% ‚ÂÓˇÚÌÓÒÚ ÓÚ ‡‚‡Ëˇ ‚ ˆÂÎËˇ Ò‚ˇÚ. ¬ÂÓˇÚ-
ÌÓÒÚÚ‡, ‡ÍÓ ËÏ‡ ‡‚‡Ëˇ, Úˇ ‰‡ Â ‚ ¡˙Î„‡Ëˇ Â 2/420
(‰‚‡Ú‡ ÍÓÁÎÓ‰ÛÈÒÍË Â‡ÍÚÓ‡, ÓÚ Ó·˘Ó 420 ‚ ˆÂÎËˇ
Ò‚ˇÚ), ËÎË ~0.47%; Í‡ÚÓ ÛÏÌÓÊËÏ ÒÂ˘Û 5% ËÒÍ‡
ËÁÓ·˘Ó ‰‡ ÒÂ ÒÎÛ˜Ë ‡‚‡Ëˇ, ÒÂ ÔÓÎÛ˜‡‚‡ 0.024%
‚ÂÓˇÚÌÓÒÚ ÓÚ ‡‚‡Ëˇ ‚ ¡˙Î„‡Ëˇ.
4. ÷≈Õ¿“¿ Õ¿ “Œ ¿ ŸflÀ¿ ƒ¿ ≈ “¬⁄–ƒ≈ ¬»—Œ ¿

œË‚˙ÊÂÌËˆËÚÂ Ì‡ Ú‡ÁË ÚÂÁ‡ Ú‚˙‰ˇÚ, ˜Â ˆÂÌ‡Ú‡
Ì‡ ÚÓÍ‡ ÓÚ ÌÓ‚‡ ¿≈÷ ˘Â Â ‚ËÒÓÍ‡ Ë ˘Â Ó·ÂÁÒÏËÒÎË
‚ ÒÎÂ‰‚‡˘ËÚÂ „Ó‰ËÌË Ú‡Í˙‚ ÒÍ˙Ô ÔÓÂÍÚ, ÍÓÈÚÓ ˘Â
ËÁÔÎ‡˘‡ÏÂ ‚ÒË˜ÍË.

»ÒÚËÌ‡Ú‡ Á‡ ˆÂÌ‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÍ‡ ÓÚ ˇ‰ÂÌË ˆÂÌÚ‡ÎË
Â, ˜Â ÔÓËÁ‚Ó‰ÒÚ‚ÂÌ‡Ú‡ ˆÂÌ‡ œ–Œ√–≈—»¬ÕŒ Õ¿Ã¿-
Àfl¬¿ ÔÓ ˆˇÎ Ò‚ˇÚ. ÕËÍ˙‰Â Ë ÌËÍÓ„‡ Á‡ÒÚ‡ıÓ‚‡ÌÂÚÓ,
ËÁÔËÚ‡ÌËˇÚ‡, ÔÓÛ˜‚‡ÌËˇÚ‡ Ë ÚÂÒÚÓ‚ÂÚÂ ËÎË ÌÓ‚ËÚÂ
ËÁËÒÍ‚‡ÌËˇ Á‡ ·ÂÁÓÔ‡ÒÌÓÒÚ ÌÂ Ò‡ ‰ÓÌÂÒÎË ÔÓÒÍ˙Ô‚‡-

ÌÂ Ì‡ ÚÓÍ‡. ŒÒÍ˙Ôˇ‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ÂÎÂÍÚË˜ÂÒÚ‚ÓÚÓ Ë‰‚‡
ÓÚ ÔË·˙Á‡ÌÓ Ì‡ÎÓÊÂÌÓÚÓ ‡ÁÔÓÒÚ‡ÌÂÌËÂ Ë
ËÁ„‡Ê‰‡ÌÂ Ì‡ Ú.Ì‡. ì‚˙ÁÒÚ‡ÌÓ‚ˇÂÏË ÂÌÂ„ËÈÌË
ËÁÚÓ˜ÌËˆËî (¬≈»), ÍÓËÚÓ ·ˇı‡ ÔÂÍ‡ÎÂÌÓ ÓÔÚËÏË-
ÒÚË˜ÌÓ Ë ÌÂÓ·ÓÒÌÓ‚‡ÌÓ ‚ÍÎ˛˜ÂÌË Í‡ÚÓ Á‡‰˙ÎÊË-
ÚÂÎÂÌ ÍÓÏÔÓÌÂÌÚ Í˙Ï ÂÌÂ„ËÈÌ‡Ú‡ ÒËÒÚÂÏ‡. ÷ÂÌ‡-
Ú‡ Ì‡ ÚÓÍ‡ ÓÚ ¬≈» Ì‡‰‚Ë¯‡‚‡ ÔÓÌˇÍÓ„‡ 80 Ô˙ÚË
ˆÂÌ‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÍ‡ ÓÚ ¿≈÷.
5. ÕflÃ¿ÀŒ Œœ¿—ÕŒ—“ Œ“ Õ≈ƒŒ—“»√ Õ¿ “Œ 

»ÒÚËÌ‡Ú‡ Â, ˜Â ÌÂ‰ÓÒÚË„ Ì‡ ÚÓÍ ˘Â ËÏ‡ ‰Ó 2-
3 „Ó‰ËÌË Ë ˘Â Úˇ·‚‡ ‰‡ ‚Ì‡ÒˇÏÂ ÓÚ ˜ÛÊ·ËÌ‡,
Â‚ÂÌÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ “ÛˆËˇ, ÍÓˇÚÓ ‚ ÏÓÏÂÌÚ‡ Á‡ÔÓ˜Ì‡
ËÁ„‡Ê‰‡ÌÂÚÓ Ì‡ 5 ÌÓ‚Ë Â‡ÍÚÓ‡. ¬ ÚÓÁË ÒÏËÒ˙Î,
‡ÍÓ ÒÚÓËÚÂÎÒÚ‚ÓÚÓ Ì‡ ¿≈÷ ¡ÂÎÂÌÂ ÌÂ Á‡ÔÓ˜ÌÂ ‚
Ì‡È-Í‡Ú˙Í ÒÓÍ, Ó˜‡Í‚‡ ÒÂ ˆÂÌ‡Ú‡ Ì‡ ÂÎÂÍÚË˜Â-
ÒÚ‚ÓÚÓ ‰‡ ÒÂ ÔÓ‚Ë¯Ë ÔÓÌÂ 2 Ô˙ÚË. ≈‚ÚËÌ‡Ú‡ ÂÌÂ-
„Ëˇ ÓÚ ì¡ÂÎÂÌÂî ˘Â ÔÓÁ‚ÓÎË Á‡‰˙Ê‡ÌÂÚÓ Ì‡ Í‡È-
ÌËÚÂ ˆÂÌË Ì‡ ÚÓÍ‡ Ì‡ ÔÓÌÓÒËÏË ÌË‚‡.
6. —≈√¿ √Œƒ»ÿÕŒ —≈ »«’¬⁄–Àfl“ œŒ 45 “ŒÕ¿
flƒ–≈Õ» Œ“œ¿ƒ⁄÷», ¿ œŒ—À≈?

“ˇ·‚‡ ‰‡ ÒÂ Ô‡‚Ë ‡ÁÎËÍ‡ ÏÂÊ‰Û ‡‰ËÓ‡Í-
ÚË‚ÂÌ ÓÚÔ‡‰˙Í Ë ÓÚ‡·ÓÚÂÌÓ ˇ‰ÂÌÓ „ÓË‚Ó. fl‰-
ÂÌÓÚÓ „ÓË‚Ó Â ‚ ËÁÓÎË‡ÌË Í‡ÒÂÚË, ÍÓËÚÓ Ò‡ÏË
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˜ÂÒÍË ÌÂ‡ÁÛ¯ËÏË Ë ÌÂ‚˙ÁÏÓÊÌË Á‡ ÓÚ‚‡ˇÌÂ.
ÕÂ Â ÚÓ·‡ Ò ·ÓÍÎÛÍ, ÍÓˇÚÓ ÔÓÒÚÓ ÒÂ ËÁı‚˙Îˇ.
“Ó‚‡ ÒÂ Ô‡‚Ë ÓÚÌÓ‚Ó ÔÓ ÛÒÚ‡ÌÓ‚ÂÌ‡ ÚÂıÌÓÎÓ„Ëˇ.

Снимка Мариета ТОМОВА
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На фокус

ÖÀÐÑÒÂÎÒÎÖÀÐÑÒÂÎÒÎÖÀÐÑÒÂÎÒÎÖÀÐÑÒÂÎÒÎÖÀÐÑÒÂÎÒÎ
ÎÌÐÀÇÀÒÀÎÌÐÀÇÀÒÀÎÌÐÀÇÀÒÀÎÌÐÀÇÀÒÀÎÌÐÀÇÀÒÀ

1.
2 октомври 1996 г. Сряда,

9 часа и 13 минути. Ул. “Ла-
тинка” №15.

С четири изстрела в гръб
убиха Андрей Луканов. Убиха
го нагло, демонстративно, за
назидание и сплашване.

Това не можеше да не се
случи.

2.
19 януари 2013 г. Събота,

12 часа и 15 минути. НДК.
Пред очите на 1500 деле-

гати и гости на конференцията
на ДПС, пред погледите на те-
левизионните обективи, един
млад, атлетичен мъж прекоси
залата, необезпокояван от ни-
кого, и насочи пистолет в сле-
поочието на Ахмед Доган.

Това не можеше да не се
случи.

3.
7 години след 1989 г. твърде

много хора си заработваха
имидж и рейтинг, позиции и
самочувствие с помощта на
един плосък и безотказен по-
литико-езически ритуал. Той
съдържаше едно задължител-

но изискване: убий Луканов.
Убий го морално и политичес-
ки. Разнищи го. Разтерзай го.
Разчовечи го. И медийни по-
мияри се сдобиваха със слава;
обществено известни мерзав-
ци - с алиби за собствените си
мерзости, а разни политичес-
ки пигмеи - с благоволение,
пост и власт - и в своята партия
(без значение коя), и в държа-
вата.

7 години демонизираха Ан-
дрей Луканов. Съзнателно. Об-
мислено. Умишлено. Настъпа-
телно. Мразеха го неистово.
Мразеха го истерично. Мразе-
ха го с опиянение. Защото се
страхуваха от неговата вели-
чина, от неговия авторитет, от
неговия интелект, от неговия
аристократизъм, от неговия
мащаб. Приписваха му своите
престъпления, превърнаха го в
чудовище, в главен виновник,
в обществен враг №1.

“Агент на КГБ”, “безродник”,
“престъпник”, “мафиот”, “кръст-
ник”, “тоталитарен велможа”,
“глава на червения октопод”,
“циник”, “злодей”, “безсрамник”,
“грабител”, “болшевик”, крещя-
ха сините.

“Агент на ЦРУ”, “съглаша-
тел”, “предател”, “задкулисен
политик”, “интригант”, “корум-
пиран”, “въжеиграч”, “баща на
мафията и бухалките”, “прова-
лен политик”, “жидомасон”, “по-
страшен от Хитлер”, “враг”, “со-
циалдемократ”, градираха чер-
вените.

Тази словесна гной беше
“благовидната” глазура, която
“помогна” на обществото да

Велислава
ДЪРЕВА

преглътне куршумите. И да
припознае кръвта като полити-
чески инструмент и фактор. И
да приеме убийството с благо-
дарност. И като избавление от
“Обществен враг №1”.

4.
23 години след 1989 г.

твърде много хора си заработ-
ват имидж и рейтинг, позиции и
самочувствие с помощта на
един примитивен и безотказен
политико-езически ритуал. Той
съдържа едно задължително
изискване: убий Доган. Убий го
морално и политически. А най-
добре - физически.

И медийни помияри се сдо-
биха със слава; обществено из-
вестни мерзавци - с алиби за
собствените си мерзости, а
разни политически пигмеи - с
власт. И грейнаха с ореола на
национални спасители, на за-
крилници народни и единстве-
ните пазители на България от
мрачните попълзновения на
коварни инородци, иноверци и
българомразци. И се самообя-
виха за Левски, Ботев и Раков-
ски едновременно.

23 години демонизират Ах-
мед Доган. Съзнателно. Обмис-
лено. Умишлено. Настъпателно.
Мразят го неистово. Мразят го
истерично. Мразят го с опия-
нение. Защото се страхуват от
неговата величина, от неговия
авторитет, от неговия интелект,
от неговия мащаб. Защото им
произвежда нерви и комплек-
си. И го превърнаха в чудови-
ще, в главен виновник, в обще-
ствен враг №1.

“Проклятие за България”, “по-
литически брокер”, “безскрупу-
лен въжеиграч”, “политически
търгаш”, “безпринципен комби-
натор”, “хищник”, “циник”, “зло-
дей”, “крадец”, “мошеник”, “ма-
фиот”, “олигарх”, “провален по-
литик”, “селски хитрец”, “измис-
лен дисидент”, “пишман фило-
соф”, “рекетьор”, “терорист”, “по-
велител на обръчите”, “продаж-
ник”, “турски агент”, “маша на
Анкара”, “поробител”, “читак”,
“ага”, “фес”, “бей”, “османлия”,
“мръсен мангал”, “гаден турчин”.
Тази е градацията.

Тази словесна гной трови
обществото вече 23 години. 23
години всякакви кръчмарски
патриоти съзнателно и умишле-
но демонизират и сатанизират
и Доган, и ДПС, и всички
български турци. Те са “турчу-
ля”, “резаци” и “чалми”, които
“трябва да си ходят в Турция”, а
най-добре - “да мрат”.

Това не е просто език на
омразата. Това е политика на
омразата. Политика, направена
от омраза, ненавист, нетърпи-
мост. И главно - от политическа
импотентност, интелектуална

недостатъчност и антинацио-
нална безотговорност.

5.
На 2 октомври 1996 г. убиха

Андрей.
Убиха човека-знак на промя-

ната. Убиха институцията Лука-
нов. Убиха цяла една политиче-
ска философия - философията на
разума, диалога и съгласието.
Защото съгласието е губивреме,
а насилието - експедитивно.
Съгласието изисква обществена
отговорност, насилието гаранти-
ра безотговорност. Съгласието
е разум, а за разума оправда-
ния няма. Насилието е всеоправ-
даемо. Съгласието има съмиш-
леници, насилието има съучаст-
ници. Колкото повече съучаст-
ници, толкова повече безнака-
заност. Съгласието има съдей-
ственици, насилието има наем-
ници. И поръчители. Съгласието
е компромис, насилието - сдел-
ка. Сделката винаги е полити-
ческа. Тя е съгласие, договор за
насилие. Включително - за по-
литическо убийство.

Убийството на Луканов е
много повече и много по-тра-
гично от политическо. То беше
обществено разрешено. Обще-
ството, отровено от лъжа и ом-
раза, поиска, допусна, разре-
ши и приветства това убийство.
Обществото очакваше този
разстрел, участваше в него и
беше дълбоко удовлетворено
след него.

И тук е същинският, дълбин-
ният смисъл на фразата “Бълга-
рия вече не е същата”.

От 2 октомври 1996 г. убий-
ството на политическия опонент
е обществено разрешено и ле-
гитимирано. Това е резултатът,
когато тровиш, облъчваш, хра-
ниш, манипулираш, управля-
ваш, контролираш и подчиня-
ваш общественото съзнание с
омраза и ненавист към “другия”,
“чуждия”, “различния”. Незави-
симо дали “другият” има други
политически убеждения, дали

“чуждият” принадлежи към друг
етнос, дали “различният” изпо-
вядва друга религия. Това няма
значение. Той е “друг”, “чужд” и
“различен”, ерго - виновен и
враг. А виновният трябва да
бъде наказан. А врагът трябва
да бъде унищожен. По всякакъв
начин. Това е веруюто на поли-
тиката на страха и омразата.

6.
На 19 януари 2013 г. станах-

ме свидетели на опит за пуб-
лична екзекуция на Ахмед До-
ган. На предварително обмис-
лено, подготвено и планирано
политическо убийство. На теж-
ко престъпление срещу лидера
на ДПС, срещу партията ДПС,
срещу българските граждани и
срещу българската държава,
срещу нейния авторитет и до-
стойнство, срещу етническия
мир. И нищо по-малко.

Защото Октай Енимехмедов
опря дулото на пистолета не
просто в слепоочието на инсти-
туцията Ахмед Доган, а в слепо-
очието на държавата. В цяла
една политическа философия -
философия на диалога, разума
и съгласието. И това е апогеят
на страха и омразата. Които
родиха и отгледаха “героя-спа-
сител”, подариха му безгранич-
на и безконтролна власт и зача-
каха справедливост и утешение
от един мутроиден диктатор.
Чакаха да накаже лошите, а
унизи почтените; чакаха да на-
храни бедните, а нагуши бога-
тите; чакаха да изтрие сълзите
на угнетените, а угнети всичкия
народ; чакаха да въздаде спра-
ведливост и да установи вечна
правда, а той отвърна с презре-
ние, унижение, насилие, репре-
сии, мъст и реванш.

Страхът и омразата това
раждат. Диктатура. И това искат.
Някой да е виновен. Не те. Ня-
кой “друг”, “чужд” и “различен”.
Че е най-лесно.

И както обществото поиска,
допусна, разреши и приветства
убийството на Андрей, така по-
жела, допусна, разреши и при-
ветства опита за убийство на
Ахмед. И стана съучастник на
тези престъпления.

Защо?
Защото Доган превърна

ДПС във фактор незаобиколим?
Защото ДПС е единствената
партия, която всяка година из-
праща 70-80 момичета и мом-
чета да учат в най-големите
западноевропейски университе-
ти и за 23 години подготви своя
елитен корпус - над 1600 мла-
дежи, които се връщат в Бълга-
рия магистри и доктори, с по два
чужди езика?

Или защото България не
стана Косово? А беше плани-
рано. От скъпите ни бъдещи
(тогава) съюзници. България из-
глеждаше най-удобният терен
за етнически конфликт на Бал-

каните. Нашите скъпи бъдещи
съюзници преглътнаха своя
български провал и разпарче-
тосаха Югославия.

Или защото Доган не допус-
на ДПС да стане “пета колона”
на Турция? А днес посред-
никът между Касим Дал и пре-
миера Ердоган в тази убийст-
вена “мисия” е все същият “ге-
рой-спасител”.

Но форумите не знаят това.
Не искат и да знаят.

Пистолетът засече, опитът не
успя и това предизвика мъчи-
телно разочарование сред ано-
нимните форумни храбреци:
“Язък!”, “Златен миг беше
изтърван!”, “Хайде, следващият
път! А дано!”, “Турците в Тур-
ция!”, “Малко ви е, вашта мама
читашка!”...

България е все същата. От 2
октомври 1996 г.

7.
След разстрела на Андрей

Луканов обществото изпадна в
шок. За цели три дни. Един но-
щен вестник просна на първа
страница снимката на простре-
ляния премиер. Като рапорт за
добре свършена работа. Като
предупреждение и заплаха.
Сто дни след разстрела, на 10
януари 1997 г., под хоругвите
на разколниците сините щур-
моваци най-демократично гро-
мяха и палеха парламента и
крещяха човеколюбиво: “Всич-
ки при Луканов!”, “Дайте ни
червените!” и “Един по един -
до един!”

Политическото убийство на
Луканов беше удобно “разжал-
вано” до мафиотско, после осъ-
диха извършителите, после ги
оправдаха. А хората, които за-
мислиха, организираха, финан-
сираха и поръчаха екзекуция-
та, останаха недокоснати и не-
досегаеми. Може би всеки ден
ги срещаме по пътя си. А може
би периодично ни назидават от
телевизора като морални сто-
жери на обществото.

8.
След покушението срещу

Ахмед Доган обществото изпад-
на в шок. За цели три минути.
След което форумите изригна-
ха. В див кикот.

“Цирк!”, “Водевил!”, “Фарс!”,
“Читалищна самодейност!”, “Ев-
тино театро!”, “Турска сапун-
ка!”, “Нелепа бутафория!”,
“Пишман хепънинг!”, “Симула-
ция!”, “Имитация!”, “Инсцени-
ровка!”, “Сатиричният театър
пое отговорността за спектакъ-
ла!”, “Пишман бабаит с кьор-
фишек пищов бастиса гьонсу-
рат политик. Бая кютек, бол
сеир, хептен уйдурма”...

Над този див кикот като ка-
мертон извиха фалцетчета ком-
плексирани пишман политици
и чалга патриотари, все гьон-
суратлии и кьорфишеклии. Ко-
ито си играят с огъня, гаче ли
е фойерверк, а после се чудят
що са им мокри гащите. И в
своята злобица, и заради своя
си приматски кеф, тласкат
държавата към пропаст, от ко-
ято излизане няма.

Каква инсценировка, за Бога!
Да огледаш залата преди два
месеца, да се снабдиш с бадж,
да напишеш предсмъртно пис-
мо, да купиш пистолет (баш
бабаитите Цветанов и Борисов
да се гръмнат в слепоочието с
тоя пистолет, дето уж не уби-
вал) - това ли е инсценировка?!

Политиканстващите амеби,
медийните кречетала и форум-
ните анонимчици минимизира-
ха покушението срещу Ахмед
Доган до инсценировка и за-
ключиха, че никаква опасност
не грози етническия мир, поне-
же нападателят е турчин и сле-
дователно тая работа си е тях-
на, на турците, пък те да си се
трепят, щом им харесва.

МВР, следствието и проку-
ратурата подмениха опита за
публична екзекуция със закана
за убийство и хулиганство.
Справка: при опит “деецът се
наказва с наказанието, предви-
дено за извършено престъпле-
ние” (НК, чл.18, ал.2), сиреч -
затвор от 10 до 20 години (НК,
чл.115), а ако обектът на поку-
шението е “представител на об-
ществеността”, наказанието е
затвор от 15 до 20 години или
доживот - със или без право на
замяна (НК, чл.116, ал.1, т.1),
докато заканата за убийство се
наказва с лишаване от свобода
до 6 години (НК, чл.144), а ху-
лиганството - със затвор до 5
години (НК, чл.325).

На стр. 23

Снимка БГНЕС

Снимка архив ДУМА

Това не можешеда не се случи
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Позиция

Панчо ПАНЧЕВ

авършиха се двеста
години от рождение-
то на гениалния ита-
лиански и световен

композитор Джузепе Верди,
авторът на двайсет и шест
опери, половината от които
продължават да се играят и
днес със завиден успех,
както и прочутият му Рекви-
ем... Същия юбилей има и
друг голям композитор -
германецът Рихард Вагнер,
чието творчество също не е

Н

От дума на дума, та в... ДУМА

Джузепе Верди
на два века

изгубило силата си. Не се наемам (с моя ограни-
чен музикален поглед) да меря величието на
единия и другия. Само питам: “Да сте чули някой
да си тананика нещо от Вагнер?” Няма да споря
с професионалистите и информираните мелома-
ни, нито да подценявам написаното от Вагнер, но
прекланяйки се пред неговото дело, избрах да
посветя това свое съчинение на далеч по-близкия
до моите уши и сърце Верди. И не само до моите.
Ето какво пише в своята “Книга за операта” изве-
стният наш музиковед Любомир Сагаев: “В светов-
ната култура рядко са случаите музикант да си
спечели толкова голяма популярност и такава
трайна слава, каквато Верди е имал приживе и
продължава да има. Малко творци са признавани
така масово... В света няма оперен театър, в който
да не се поставят творбите на италианския май-
стор... Хуманизмът, прогресивността и демократич-
ността на музиката на Верди са й осигурили голя-
мата любов на слушателите и трайния успех.”

Няколкото изречения за великия съчинител
на любими опери са чудесен повод за разсъжде-
ния върху понятието “популярност”. Нея я имат
(дори без каквато и била реклама) такива твор-
би, които съвсем естествено завладяват не само
народа, по-точно народите, а и годините и веко-
вете. Трудно е сега да кажем кое от създадените
днес произведения - опера, роман или картина,
ще остане да живее и след двеста години, че и
по-дълго. Привилегия да отсъди това има само
времето. Разбира се, големите произведения не
могат да не носят белези на периода, който от-
разяват, в който са сътворени, но гаранция за
тяхното безсмъртие е непреходното в тях. И може
би точно в това се състои гениалността на худож-
ника - да прозре добродетелите и пороците,
радостите и проблемите и на бъдещите хора. Или
да предвиди вечното в човешкия живот, нрави и
поведение - да утвърди възвишеното и да пори-
цае порока. Май започнах да пиша като критик,
а това не е добре.

Ненадейно на помощ ми идва радиото, от
което до мен долита най-популярната ария на
Радамес от операта Аида. И аз неволно, обаче
точно навреме, оставям химикалката, за да по-
слушам звучащата музика. Подсещам се също,
че тук е мястото да отбележа многото изпълне-
ния и предавания, с които заслужено се отбеляз-
ва въпросната двестагодишнина. А за Верди не
са необходими юбилейни и други поводи, че да
гледаме и чуваме произведенията му. Освен по
радиото и в операта, на концерти и в записи,
негови произведения или части от тях звучат и в
главите на мнозина от нас. Затова го наричат
“поет на най-дълбоките човешки чувства”. До-
статъчно е да се чуе някъде изпълнение на ария,
дует, или ансамбъл от “Травиата”, “Трубадур” и
“Риголето”, за да се заслушаме в мелодията им
или дори си ги затананикаме и ние. Оперното
изкуство поначало бърка в душите ни с предим-
но сантименталната си тематика и в това отно-
шение произведенията на Верди са ясен пример.

Не мога да скрия от онези, които не са голе-
ми поклонници на оперната музика, че понякога
в либретата на много произведения има нотки на
мелодраматизъм. Ще ги видим (нарочно пиша
видим, а не чуем) и в някои от творбите на Верди.
Неговата музика обаче има свойството да над-
могне, да преодолее наивните сюжетни ситуа-
ции в либретата и да зазвучи самостоятелно и
властно. Това с особена сила се отнася за опе-
рите от последния му, най-зрял творчески пери-
од, където влизат само три музикално-сценични
произведения  - “Аида”, “Отело” и “Фалстаф”. За
първите две от тях Чайковски пише, че “старият
Верди открива нови пътища в италианската му-
зика”.

Ядосвал съм се, когато невежи автори на ре-
буси пишат, че “Отело” е не трагедия от Шекспир,
а опера от Верди. Може би не трябва да се ядо-
свам, а да се замисля дали е случаен фактът, че
нотите на гениалния композитор хвърлят сянка
дори над диалога на гениалния драматург.

Ровейки се из интернет, за да намеря още
нещо интересно за великия Верди, не помня кое
копче натиснах, но компютърът ми запя. Отново
прекъснах съчинителството си и се заслушах.
Това бяха изпълнения на или с участието на
големи български оперни изпълнители. Пееха
артистите Гена Димитрова и Николай Гяуров,
Райна Кабаиванска и Дарина Такова. За чест на
българската певческа школа и много други наши
изпълнители са ни радвали и ще ни радват с
участията си в оперите на великия композитор.

ария Благоева е приемен
родител на две деца и е
член на Управителния
съвет на Националната
асоциация по приемна

Приемна майка към Борисов:

Борим се за деца,
чийто баща сте Вие

М

Налице е тих бойкот на приемната грижа,
пише Мария Благоева в отворено писмо до премиера

грижа. Едното от децата, за които
се грижи, е вече доказал се чер-
нокож младеж на почти 18 години,
който учи в елитно училище и тан-
цува в известна танцова група.

“Момчето има много награди по
хип-хоп и брейк и е вече познат в
артистичните среди, определя
себе си като щастлив младеж с на-
деждно бъдеще”, обяснява тя в
писмото си до премиера.

“От почти четири месеца при
мен е настанено и второ дете, на 5
годинки, което при настаняването
не можеше да говори и сочеше с
пръст предметите, издавайки не-
членоразделни звуци. Знаеше
само думите “искам”, “няма” и
“дай”. Сега, само след 4 месеца,
детето е един малък бърборко,
който не млъква, познава почти
всички букви и цифри, може да
брои до 20 и знае песнички и сти-
хотворения. Темпото, с което се
развива, говори за добро бъдеще
на отличен ученик и съвестен
гражданин. Ако обаче, момчето
беше останало в домовете, един
ден щеше да бъде обявено за бав-
норазвиващо се и присъдата му да
бъде прочетена. Това, което искам
да кажа, е, че моят малък приятел
е изключително умен, но просто не
е имало кой да му подаде ръка и
да го насочи в правилната посока.
За съжаление съдбата на 7-те му
братя и една сестра не е такава.
Най-големият от тях вече е в затво-
ра, а един от останалите, които са
настанени в домове, е доказан
наркоман”, разказва Мария.

Всички деца си приличат уди-
вително, но останалите просто не
са имали шанс. Те са умни и кра-
сиви по своему и биха тръгнали
след всеки, който се наеме с тях-
ното развитие. Ако бъдат научени
на християнски ценности, добри
обноски и добро образование, те
ще бъдат отличници в това. Ако
обаче, бъдат научени да крадат
или пласират дрога, те ще бъдат
отличници и в това, защото са
много способни деца”, разказва тя
в писмото, за да покаже ползата
от приемната грижа. Развитието на
потенциала на всички деца от до-
мовете в правилна посока зависи
от средата, в която бъдат поставе-
ни, т.е. от настаняването им в при-
емни семейства, убедена е тя.

Писмото продължава така: “Г-н

премиер, ако поискате справка за
броя на утвърдените приемни ро-
дители, при които все още не са
настанени деца, ще установите, че
цифрата надхвърля 600. Много от
тях са обезсърчени от напразно
чакане и са на път да се откажат.
Ако поискате статистика за това
колко деца не подлежат на прием-
на грижа, просто защото не е има-
ло кой да им направи оценка и да
задвижи документацията, ще бъде-
те направо шокиран. Иначе каза-
но, не се настаняват деца. За удоб-
но оправдание се използва репли-
ката: “Ами те ги искат все руси и
със сини очи, а такива няма!”, кое-
то не е истина. Наглостта им стига
дотам,че жените от Видин, които
се бяха подготвили да приютят
деца за Коледа, бяха отхвърлени с
репликата: “Ами те са само циган-
чета, а вие ги искате руси със сини
очи”. Жените казват, че им е все
едно, дори и “през комина да са
пуснати, за да почернеят”, само да
им ги дадат, но нищо.

Освен това в Кюстендил има
приемни родители, които чакат
дете, но на които се прилагат дру-
ги хватки - предлагат им се деца,
които не отговарят на очаквания
от тях профил. Дори да се съгласят,
приемните родители трябва да
преминат отново обучение, да ча-
кат одобрение и така. Не се на-
емам да гадая защо в много от
регионите приемната грижа се
бойкотира, но е факт. Една от при-
чините със сигурност е, че качест-

веният приемен родител, след като
вземе детето, вижда неговите про-
блеми и започва да изисква от от-
делите за закрила социалните
служби да проявят адекватна пер-
сонална грижа, което създава
съответен проблем. Иначе казано,
няма приемен родител - няма про-
блем. С течение на времето каче-
ствените приемни родители биват
подменяни с такива, които са на
принципа “плащат ми само за това
детето да е нахранено и облече-
но, останалото не е моя работа”.
Крайно време е да се проумее, че
без всички останали приемната
грижа може да съществува, но без
приемни родители - не.

Г-н Борисов, обезсърчена съм.
Ние, приемните родители, сме при-
нудени да се борим със социалните
работници, които трябва да ни по-
магат. Ние сме принудени да се
борим за децата, на които баща сте
Вие. Когато социалните работници
ни унижават, когато се заяждат с
нас, тогава сме неудобни. Когато,
обаче дойде време да ни оценяват
- ние сме онези, които трябва да се
грижат за тези деца и да им се
посвещаваме. Бъдещето на всички
тези деца по домовете зависи от
средата, в която ще бъдат поставе-
ни, респ. от желанието на отделите
по места да ги настанят в приемни
семейства. Г-н Борисов, редно ли е
да има 5000 деца в домове и пове-
че от 600 семейства, в които няма
настанени деца?

(БГНЕС)
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Криминалните психо-
лози потекоха от всички
чешми с трогателните вну-
шения как нападателят
искал само да сплаши и
унизи Доган, а после да
сподели (с пистолет в ръка
и два ножа на кръста) на
така сплашения и унизен
Доган своите идеали и
възгледи (неизвестно как-
ви), обаче цялата работа
била не заради идеали и
възгледи, а заради едни 5
минути слава, щото нере-
ализираният убиец бил
преживял някаква своя си
драма и се бил чувствал
нечут, неразбран и неоце-
нен.

Най-сетне самият юнак
сложи точка и заяви хлад-
нокръвно, че съжалява
само за едно - че писто-
летът засякъл.

И форумите блъвнаха

Царството на омразата
втори път. В див възторг и
червива солидарност.

“Орден за момчето!”,
“Евалла, момче! Машалла,
аферим, ашколсун!”, “Ге-
рой, истински герой!”,
“Това е новият Левски!”...

Това, с “новия Левски”,
ме остави без дъх. По-от-
вратителна гавра не мога
да си представя.

Похитителят е герой,
Доган - симулант, а
вдъхновителите и поръчи-
телите ни поучават от те-
левизора като морални
стожери.

9.
“Тези, които посегнаха

върху Андрей, са виновни
пред съдбата на страната.
Не може този, който е сло-
жил на карта живота му,
да не си представя какво
е Андрей като политик,
като държавник. Това е
прецедент в най-новата ни
история. Това е преду-

преждение към граждан-
ското общество, към сигур-
ността на институциите, на
нашата ценностна систе-
ма, на нашето бъдеще.
Страшно е, че отминах-
ме това като обир в
чейнджбюро. С лека ръка
политическият елит отми-
на това убийство, прие го
едва ли не като естестве-
но”.

Това каза Ахмед след
убийството на Андрей. Ся-
каш четеше книгата на
времето.

“Би ми се искало това,
което се случи с мен, да
не се случва с никой мой
съгражданин, независимо
от неговите вярвания и
пристрастия”.

Това написа Андрей
през 1992 г. в килията на
“Развигор”. Сякаш четеше
книгата на времето. Какво
щеше да каже сега - не
знам.

Но знам, че в България
тачат Татовците и убиват
реформаторите. Че почи-
тат простака и разстрел-
ват интелекта. Че разумът
е предателство, диалогът
- съглашателство, съгласи-
ето - мрачен сговор, демо-
крацията - престъпление,
престъплението - геройст-
во, диктатурата - благо. Че
след 23 години политиче-
ска лоботомия общество-
то е лишено от здрав ра-
зум и логическа мисъл. Че
едно общество, хранено с
омраза и ненавист, иска,
разрешава, приветства,
узаконява, съучаства и ге-
роизира всяко насилие.
Включително - политичес-
кото убийство.

Следва въпросът - “Кой
е следващият?”...

Отговорът го знам от-
сега:

ТОВА НЕ МОЖЕШЕ ДА
НЕ СЕ СЛУЧИ.

Джузепе Верди
на два века

Джузепе Верди
на два века

Джузепе Верди
на два века

Джузепе Верди
на два века

Джузепе Верди
на два века

Снимка Мариета ТОМОВА
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Вечер с поезията на
Димитър Методиев

Националният литературен
салон “Старинният файтон” и
Централният съвет на Българ-
ския антифашистки съюз орга-
низират вечер с поезията на
Димитър Методиев по случай 90-
годишнината от рождението му.
Слово ще произнесе д-р Елена
Алекова, рецитал - Сергей Ме-
тодиев. В тържествената ве-
чер ще участват Наташа Мано-
лова, Матей Шопкин, Велко Вълка-
нов, проф. Благовеста Констан-
тинова - пиано, приятели на
поета и почитатели на българ-
ското изящно слово. Срещата
започва в 18 ч. на 28 януари в
Националния клуб на БСП на ул.
“Позитано” 20.

Концерт на
„Софийски солисти”
в СГХГЗа тринадесети (но не фа-

тален) път фондация “Пламък -
Стара Загора” събра предста-
вители на изобразителното
изкуство от Стара Загора,
Нова Загора и Казанлък за
участие в традиционна годиш-
на изложба.

Общо 88 живописни плат-
на, графики, акварели, малки
пластики, икони и дърворез-
ба от 25-има творци е пре-
гледало журито с председа-
тел наскоро избрания за
председател на местната гру-
па на СБХ Росен Кавръков.
53 от тях могат да бъдат ви-
дени до средата на февруари
в галерия “Байер”.

Сред тях има както творби
на все още учещи в казанлъ-
шката художествена гимназия,
така и на вече утвърдили се в
различните жанрове, коменти-
ра председателят на УС на
фондацията Трифон Митев.
Бившият народен представи-
тел от Коалиция за България и
председател на областното
ръководство на БСП има иде-
ята за в бъдеще да се разши-
ри географското присъствие на
творци до 35-годишна възраст.

По този начин ще бъде
дадена трибуна на автори,
които най-вече по финансови

Фламенко танцът на Давид Перес
в спектакъла „Puntal” на 9 март
Фламенко танцът на Давид Перес
в спектакъла „Puntal” на 9 март
Фламенко танцът на Давид Перес
в спектакъла „Puntal” на 9 март
Фламенко танцът на Давид Перес
в спектакъла „Puntal” на 9 март
Фламенко танцът на Давид Перес
в спектакъла „Puntal” на 9 март

Камерният ансамбъл “Со-
фийски солисти” ще изнесе кон-
церт днес от 18 ч. в Софийска-
та градска художествена га-
лерия. Под диригенството на
Пламен Джуров и с участието
на Ива Йонова - сопран (на
снимката), ще бъдат изпълне-
ни произведения на Корели,
Перголези, Хендел, Менделсон
и Даг Вирен, научи ДУМА от
Петър Димов.

Клезмер-музика
звучи в центъра
„Борис Христов”

Концерт на Ангелина-Огняна
Гочева - кларнет, Незиха Ибише-
ва - цигулка, Кирил Павлов - удар-
ни инструменти, Мартин Йорда-
нов - акордеон, ще се състои
днес от 18.30 ч. в музикалния
център “Борис Христов”. За ев-
реите клезмер-музиката е оно-
ва, което е бонзаят за японци-
те. У нас тя рядко се изпълнява.
Ангелина-Огняна Гочева, Незиха
Ибишева и Кирил Павлов - сту-
денти от НМА “Панчо Владиге-
ров”, ще ни въвлекат в неверо-
ятния кръговрат от емоции чрез
своята програма, в която са
включени традиционни мелодии.
В къщата на Борис Христов ще
прозвучат и образци на клезмер,
емблематични за репертоара на
най-известните изпълнители на
тази музика като Жора Файд-
ман, Дейвид Кракауер и Нафтул
Брандуейн. Билетите са по 5 лв.

Владислав Романов
гостува в РКИЦ

Регионална обществена Фон-
дация за съдействие развитие-
то на кинематографията (Ру-
сия) и Руският културно-инфор-
мационен център в София ка-
нят на творческа среща с рус-
кия сценарист, драматург и
прозаик Владислав Романов на
28 януари от 18 ч. в Малката
зала на РКИЦ, ул. “Шипка” 34.
Владислав Романов е лауреат
на редица престижни конкурси
за пиеси, киносценарии, разкази
и др. В понеделник ще се състои
премиерна прожекция на играл-
ния филм “Егер” - сценарий Вл.
Романов, режисьор А. Цацуев,
2004 г., отличен с Гран при на
Общоруския кинофестивал “Ви-
ват, Русия”.

13 не е фатално,
доказа го фондация
„Пламък”
53 произведения от 25-има автори
са подредени до средата
на февруари в старозагорската
галерия „Байер”

Моменти от откриването на 13-ата младежка
изложба в старозагорската зала “Байер”

Снимки АВТОРЪТ

Петър ГЕОРГИЕВ причини не могат да участват
активно в културния живот на
страната, коментира той. Иде-
ята за младежка изложба в
Града на липите се роди пре-
ди 13 години като противовес
на бездуховността. Тя е и  сво-
еобразен наследник на експо-
зиции от времето на национал-
ния клуб на младата художе-

ствено-творческа интелиген-
ция.

Макар и до известна сте-
пен идеологизиран и подчи-
нен на някои догматични схва-
щания, този клуб позволяваше
младите да се съизмерват, без
значение откъде са и къде
точно работят, напомня Митев.

Лично той е доволен от
сътрудничеството с групата
на СБХ, чиито членове вина-
ги са се включвали както в
журирането, така и в подреж-
дането на преминалите през
ситото произведения на из-
куството.

През 13-те досегашни екс-
позиции са преминали над
150 автори, немалка част от
тях вече са утвърдени имена,
а платната им може да бъдат
видени в родни и чужди ко-
лекции. Още при откриването
някои от картините бяха мар-
кирани с червени точки за
откупки.

Певицата Белослава ще пред-
стави последния си албум
“Когато има защо...” в нов
аранжимент. Всички песни от
диска ще звучат в различен,
акустичен и фънки вариант за
първи път днес от 23 ч. в
“София лайв клъб”, научи ДУМА
от Весела Венчева. Билетите са
по 10 лева.
Белослава казва, че концертът
ще бъде много романтичен,
нежен и любовен. И отправя
следната покана към публиката:
“Само музиката прави света чист,
свободен и вълшебен! Само среща-
та с истинската публика те окрилява и
осмисля. Кара те да се движиш без-
тегловно в пространството, отделен
осезаемо от земята, и да усещаш
онези неземни вибрации на насладата,
на които само ние, хората, сме способ-
ни. Именно поради тези необорими
причини бих искала да поканя всички
живи, туптящи и слушащи хора на един
откровен, акустичен концерт. Концерт с
авторска музика, с изключителни
музиканти и много добри намерения.
Ще направим премиерата на албума
“Когато има защо...” в “София лайв
клъб”. Ще бъдем с Живко Петров,
Антони Рикев, Димитър Семов, Росен
Захариев и невероятните гласове на
Елена Кокорска и Александър Славчев.
Аранжиментите на всички песни са
направени специално за този концерт в
чист, акустичен и фънкарски стил.”

Белослава
представя
последния си
албум в нов
аранжимент

„Завръщането
на героя”
в Москва

Екшън-иконата и един от
най-популярните актьори на
световното кино Арнолд
Шварценегер и колегата му
Джони Ноксвил пристигнаха
в Москва, за да представят
новия филм “Завръщане на ге-
роя” (“The Last Stand”), чийто
режисьор е Ким джи Ун от
Корея. В Московския “Риц-
Карлтон” се състояха фотосе-
сия и пресконференция с два-
мата актьори. Въпреки студе-
ното, макар и слънчево вре-
ме, те позираха на покрива
на хотела.

“Радвам се, че отново съм
в Москва. Непременно ще
дойда на Зимните олимпий-
ски игри в Сочи. Уверен съм,
че Русия готви нещо неверо-
ятно, тя е прекрасна страна
за провеждането на Олим-
пийски игри”, заяви Арнолд
Шварценегер на срещата с
журналисти. Във филма той
изпълнява ролята на Шерифа
и по неговите думи тя много
му харесва. Един от журнали-
стите го попита дали Путин
не му е обещал руско граж-
данство. “Не, такъв разговор
не е имало”, отвърна Терми-
наторът. Попитаха го още
защо преди известно време е
купил танк. Той отговори, че
когато в Австрия е служил в
армията, е бил танкист и е
свикнал с него.

Христо Събев,
МОСКВА

Снимка АВТОРЪТ
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лед временно разкъсване и намаление на
облачността днес отново ще се заоблачи и
главно в Южна България и северозападните
райони ще има валежи от дъжд. Отначало от

северозапад, след това от север-североизток ще
започне да прониква студен въздух и температури-
те ще се понижават. В северозападните райони
дъждът ще преминава в сняг. В Източна България
ще е ветровито. Максимални температури от 3o-4o в
северозападните до 10o-12o в югоизточните райони.
Атмосферното налягане ще бъде по-ниско от сред-
ното за месеца. В планините ще има променлива,
често значителна облачност. Главно в Рило-Родоп-
ската област ще превали сняг. Вятърът временно
ще отслабне, ще е умерен до силен от югозапад.
Максимална температура на 1200 метра - около 3,
на 2000 метра - минус 3o. Над Черноморието ще е
предимно облачно, главно в южната част ще прева-
лява дъжд. Ще духа умерен североизточен вятър.
Максимални температури 9o-12o, темепература на
морската вода 6o-7o. Вълнение на морето 2-3 бала.

С Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.50310

GBP
2.40777

CHF
1.61746

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ
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ÏÓÏÂÌÚ‡ ‰‡ ÒÂ Ó„‡ÌËÁË‡ÚÂ.

‰‡ÚÂ ‰ÂÎ‡Ú‡ ÒË ‰Ó ÛÒÔÂ¯ÌËˇ
ËÏ Í‡È.

Á‡ ÁÌ‡˜ËÏÓÒÚ. Œ˜‡Í‚‡ÌËˇÚ‡
Í˙Ï ‚‡Ò Ò‡ Â‡ÎÌË.

ËÏ ˘Â ‚Ë Ì‡Ô‡‚Ë ÔÓ-Á‡·˙Á‡-
ÌË Ë ‰ÓË Ï‡ÎÍÓ ÔËÚÂÒÌÂÌË.

ÒÚ‚‡Ú‡ Ì‡ ÂÊÂ‰ÌÂ‚ËÂÚÓ ·ÂÁ
ËÁÎË¯ÂÌ ¯ÛÏ.

¬ŒƒŒÀ≈…
ŸÂ Â¯‡‚‡ÚÂ
ÔÓ·ÎÂÏËÚÂ ÒË
·ÂÁ ÏÌÓ„Ó ¯ÛÏ,
„˙‚Í‡‚Ó Ë Ú‡ÍÚË˜-

ÌÓ, ÔÓ Ò‚ÓÈ Ì‡˜ËÌ. Õ‡ÚÓ‚‡Â-
ÌÓÒÚÚ‡ ‚Ë Â „ÓÎˇÏ‡.

 Œ«»–Œ√
¿‰ÂÍ‚‡ÚÌË Ì‡
‡Á‚ËÚËˇÚ‡ Ë
·ÂÁ ‰‡ ÒÂ Ó·ˇÒ-
Ìˇ‚‡ÚÂ ËÁÎË¯ÌÓ,

˘Â ‡·ÓÚËÚÂ Ë Á‡‚˙¯ËÚÂ
Á‡ÔÓ˜Ì‡ÚÓÚÓ.

ÛÒÔÂıË. —ÚÂÒ˙Ú ‚Ë ÒÂ ÓÚ‡Áˇ‚‡
ÌÂ·Î‡„ÓÔËˇÚÌÓ.
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Наръчник на
оптимиста

Филмите до 31 януари

Cinema City (тел.: 02 929 29 29); Cineplex (тел.: 02 964 30 07); Арена The Mall (бул. “Цариградско шосе”
115); Арена Запад (тел.: 02 812 77 00); Арена Младост (тел.: 02 817 97 00); Mtel IMAX (тел.: 02 929 29 29),
Арена Deluxe - бул. “България 69”, Bulgaria Mall;

Пълен т*шак

œ‡Ú —ÓÎËÚ‡ÌÓ Â ÔˇÒÌÓ ÓÒ‚Ó·Ó‰ÂÌ ÓÚ
ÔÒËıË‡ÚË˜Ì‡ ÍÎËÌËÍ‡. —ÎÂ‰ Í‡ÚÓ ÔÂ·Ë‚‡
Î˛·Ó‚ÌËÍ‡ Ì‡ ÊÂÌ‡ ÒË, 8 ÏÂÒÂˆ‡ ÔÓ-Í˙ÒÌÓ
Â¯‡‚‡, ˜Â ˘Â ÔÓÔ‡‚Ë ÌÂ˘‡Ú‡ Ë ÌÂÔÂ-
ÏÂÌÌÓ ˘Â ˇ Á‡‚Ó˛‚‡ ÓÚÌÓ‚Ó Ò Ì‡ÚÂÊ‡ÎÓ
ÓÚ ÌÂÒÔÓ‰ÂÎÂÌ‡ Î˛·Ó‚ Ò˙ˆÂ Ë ‰ÓÒÚ‡ ÓÎÂÍ-
Ì‡ÎÓ Ë Á‡ˇÍÌ‡ÎÓ ÚˇÎÓ... œÓ˜ÚË Á‡ı‡ÓÒ‡ÌÓ-
ÚÓ Á‡„Î‡‚ËÂ Ì‡ ÔÓÒÎÂ‰ÌËˇ ÙËÎÏ Ì‡ ƒÂÈ‚Ë‰
Œë–˙ÒÂÎ (ì¡ÓÂˆ˙Úî) ÚËıÓÏ˙ÎÍÓÏ ÒË ÔÓ·Ë
Ô˙Ú Í˙Ï Ì‡„‡‰ËÚÂ Ì‡ ¿Í‡‰ÂÏËˇÚ‡, ÍÓÂÚÓ,
‡ÍÓ ÌÂ ‰Û„Ó, ÔÓÍ‡Á‚‡, ˜Â ‡ÏÂËÍ‡ÌˆËÚÂ
Ì‡ËÒÚËÌ‡ ‚ˇ‚‡Ú ‚ ÒËÎ‡Ú‡ Ì‡ ÔÓÁËÚË‚ËÁ-
Ï‡. ¬ËÊÚÂ Ò‡ÏË.

ПРЕМИЕРИ

Õ‡ ÙÓÌ‡ Ì‡ ÚÓÁË Á‡·ÂÎÂÊËÚÂÎÂÌ ÔÓÂÍÚ
ì¿ÏÂËÍ‡ÌÒÍË Ô‡Èî Ë ìœÓÂ‰ÌËˇÚ Â„ÂÌÒÍË
Á‡ÔÓÈî ËÁ„ÎÂÊ‰‡Ú ËÁËÒÍ‡ÌË ‚ ıÛÏÓ‡ ÒË Í‡ÚÓ
Í˙ÒÌËˇ ŒÒÍ‡ ”‡ÈÎ‰. ‘ËÎÏ˙Ú Â ‰ÂÎÓ Ì‡ ÂÍËÔ
ÓÚ Ì‡‰ 50 (!!!) ÂÊËÒ¸ÓË Ë ÒˆÂÌ‡ËÒÚË Ë Â
Ò˙·‡Î ‡ÍÚ¸ÓÒÍË Ò˙ÒÚ‡‚, ÍÓÈÚÓ ËÁ„ÎÂÊ‰‡ Í‡ÚÓ
ÒÔËÒ˙Í Ò ÌÓÏËÌ‡ˆËË Á‡ ÔÂÒÚËÊÌË ÍËÌÓÓÚÎË-
˜Ëˇ: ’˛ ƒÊ‡ÍÏ˙Ì,  ÂÈÚ ”ËÌÒÎÂÚ, ”Ï‡ “˙Ï‡Ì,
Õ‡ÓÏË ”ÓÚÒ, ’ÓÎË ¡ÂË... ¡ÂÁ ÌËÍ‡Í‚Ó Ò˙ÏÌÂ-
ÌËÂ ÎÂÌÚ‡Ú‡ ˘Â Ó·Ë‰Ë ÏÌÓ„Ó ıÓ‡, ÌÓ Ì‡È-
‚ÂÓˇÚÌÓ ˘Â ‡ÁÒÏÂÂ ‰‚ÓÈÌÓ ÔÓ‚Â˜Â Ò˙Ò
Ò‚ÓˇÚ‡ Í‡ÈÌÓÒÚ Ë Ò˙Ò Á‚ÂÁ‰ÌËˇ ÒË ‡ÍÚ¸ÓÒÍË
Ò˙ÒÚ‡‚, ÍÓÈÚÓ Ò ‚Ë‰ËÏÓ Û‰Ó‚ÓÎÒÚ‚ËÂ ÔÎ˛Â Ì‡
‚ÒË˜ÍÓ Ò‚ˇÚÓ ‚ ËÏÂÚÓ Ì‡ Ï‡ÈÚ‡Ô‡.

Хензел и Гретел:
Ловци на вещици

Cinema City 13:40, 14:40, 15:40,
16:40, 17:40, 18:40, 19:40, 20:40,
21:40, 22:40; Арена Deluxe 11:10,
13:10, 15:10, 17:10, 19:10, 21:10,
23:10; Арена The Mall 11:50, 14:00,
16:10, 18:10, 20:10, 22:10; Арена
Запад 12:00, 14:00, 16:00, 18:00,
19:00, 20:00, 21:00, 22:00, 23:10;
Арена Младост 12:00, 14:00, 16:00,
18:00, 19:00, 20:00, 21:00, 22:00, 23:10

Cinema City 14:50, 17:20, 19:50, 22:15;
Арена Deluxe 12:00, 14:30, 17:00,
19:40, 22:15; Арена The Mall 13:30,
16:00, 18:30, 21:10; Арена Запад 11:40,
14:10, 16:40, 19:10, 21:40; Арена Мла-
дост 11:40, 14:10, 16:40, 19:10, 21:40

Cinema City 14:30, 16:30, 18:30, 20:30,
22:30; Арена Deluxe 12:15, 14:20,
16:30, 18:40, 20:45, 22:50; Арена The
Mall 11:10, 13:20, 15:30, 17:40, 19:50,
22:00; Арена Запад 12:20, 13:30,
14:30, 15:45, 16:45, 17:50, 18:50, 21:10,
22:10, 23:15; Арена Младост 12:20,
13:30, 14:30, 15:45, 16:45, 17:50, 18:50,
21:10, 22:10, 23:15

Ã‡ÎÍËÚÂ ·‡Ú Ë ÒÂÒÚ‡ Ò‡ ËÁÓÒÚ‡‚ÂÌË ‚
„Ó‡Ú‡, ÔÎÂÌÂÌË ÓÚ ‚Â˘Ëˆ‡, ÍÓˇÚÓ ÛÒÔˇ‚‡Ú ‰‡
Á‡ÚËˇÚ Ì‡·˙ÁÓ. “Ó‚‡ ÒÂ ÔÂ‚˙˘‡ Ë ‚
ÚˇıÌ‡ ÔÓÙÂÒËˇ - ‰‚Â ‰ÂÒÂÚËÎÂÚËˇ ÔÓ-Í˙ÒÌÓ
ÚÂ ‚Â˜Â Ò‡ ÒÚËÎÌÓ Ó·ÎÂ˜ÂÌË (‚ Á‡‰˙ÎÊËÚÂÎ-
ÌËÚÂ ÔËÎÂÔÌ‡ÎË ÍÓÒÚ˛ÏË ÓÚ ˜ÂÌ‡ ÍÓÊ‡) Ë
‚˙Ó˙ÊÂÌË ‰Ó Á˙·Ë (Ò ‡‚ÚÓÏ‡ÚË, ·ÓÏ·Ë Ë
‡·‡ÎÂÚË), ÍÓËÚÓ ÔÂÒÎÂ‰‚‡Ú Ë ÛÌË˘ÓÊ‡‚‡Ú
ÁÎË, „ÓÁÌË ‚Â˘ËˆË ËÁ Â‰ËÌ Ò‚ˇÚ, ÍÓÈÚÓ Â
ÔÓÎÛÒÂ‰ÌÓ‚ÂÍÓ‚ÂÌ, ÔÓÎÛÒ˙‚ÂÏÂÌÂÌ.
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 Талантът на Висоцки
официално е признат едва
след смъртта на тази
уникална личност. Но дори
това става с малки, неси-
гурни стъпки. Първият
голям сборник с произве-
денията на Владимир
Висоцки вижда бял свят
през 1981 г. с името
“Нерв”, което съвпада и с
излизането на първата
дългосвиреща грамофонна
плоча (“диск-гигант”) с
песните му. Званието
“Заслужил артист на
РСФСР” е присъдено на
актьора посмъртно през
1986 г., а година по-късно е
удостоен и с Държавната
премия на СССР.

 На Висоцки е кръстен
астероид, открит на
22 август 1974 г. от Люд-
мила Журавльова и регист-
риран в Центъра на малките
планети, Харвард, САЩ, на
28 януари 1983 г.

 В негова памет са орга-
низирани няколко значими
спортни състезания.

 Съществуват поне 3
музея, посветени на
Висоцки.

 На територията на
бившия Съветски съюз
има повече от 20 паметни
плочи и още около 30
монумента, издигнати в
чест на Владимир Висоцки,
като 4 от тях са в чужбина.

 На барда, поета и актьо-
ра са кръстени над 30
улици, включително в
Германия и в България,
повече от 20 скали, планин-
ски върха, каньона и
ледника. Името на Висоцки
е дадено и на горното
плато на архипелага Огнена
земя, на театри, кораби,
кафе и цвете.

Незабравимият актьор,
всенароден поет
и харизматичен бард щеше
да навърши 75 години
на днешния 25 януари
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Колкото и да се опитваме днес да разкрием на младите кой
всъщност е бил Владимир Висоцки, те, дори и да поискат,
никога няма да го приемат в сърцата си така, както го
направиха поколенията на 60-те, 70-те и 80-те години на
миналия век. Е, някои от уважение може би все пак биха си
пуснали някоя от неговите песни, а други със сигурност ще
свалят шапка на днешния 25 януари - денят, в който този
магнетичен бард, поет и актьор щеше да навърши 75!
Незабравимият, харизматичният, всенародният... Суперлати-
вите, изказвани по негов адрес, неизменно вървят заедно с
абсолютно противоположните, но не по-малко верните
твърдения като грешник, скандалджия, любовчия...
Но както и да се говори за него, каквито и епитети да се
използват редом с името му, надали е възможно да се разбе-
ре напълно тайната на магията, наречена Владимир Висоцки.

Онези, които са наблюдава-
ли първите му стъпки в киното и
театъра, дори не са и предпола-
гали, че младежът с дрезгав глас
ще се превърне в истинско явле-
ние, ще стане еталон за подра-
жание, ще бъде възприеман като
неординерна икона. Някои дори
са на мнение, че първите стъпки
на актьора Висоцки са били до-
ста неуверени. Но въпреки слу-
чайната игра на сцените на тре-
токласни театри и участието в
епизодични роли в киното, в
крайна сметка се стига до
вълшебната трансформация в
една от най-ярките звезди, оста-
вяща незаличима следа в живо-
та и на интелектуалците, и на
най-обикновените хора.

Огромна роля за израстване-
то на Висоцки като творец, раз-
бира се, изиграва Театърът на
“Таганка”. Този храм на Мелпо-
мена е приковавал погледите
на цялата държава, а актьорите
в него си позволявали да казват
от сцената онова, което е било
забранено за почти всички ос-
танали. Талантът на Владимир
Висоцки започва да блести
именно от сцената на “Таганка”.
Уникалният му глас бива чут не
само от публиката в театъра, но
и от хората на улицата, от целия
народ. Може би именно необи-
чайната дрезгавина на говора,
неизменната китара, острият ум,
вродената интелигентност и
безкрайната харизма са били
дадени на Висоцки като компен-
сация за неговата абсолютно
негероична и донякъде дори
тривиална външност.

Публична тайна е, че слава-
та идва при него първо заради
неоспоримите му качества на
бард. Като поет, автор и изпълни-
тел Висоцки успява десетилетия
наред да внушава на публиката
онова, което едва по-късно съу-
мява да предаде като актьор от
театралната сцена и с пре-
въплъщенията си в киното.
Въпреки че доста негови колеги
са се опитвали да изпълняват
песните на Висоцки, само той е
успявал да го направи така, че
от чутите простички истини да
се появи сладко-тъжното усеща-
не за буца в гърлото.

За някои днес може би е
странно, но за онова време е
абсолютен факт, че дълго време
не е имало официални записи с
песни на Висоцки. И лиричните,
и сатиричните текстове и ноти
години наред са били разпрост-
ранявани нелегално, от познат
на приятел, от съсед на близък,
от студент на колега... Музиката
му, родена от страхотната сим-
биоза на неповторимия дрезгав
глас на барда и китарните му
изпълнения, можеше да се чуе
във всеки дом, където имаше маг-
нетофони. Стиховете на Висоцки
се предаваха от уста на уста,

като постепенно се превръщаха
в народно творчество.

Никой обаче не е възприе-
мал Висоцки като пламенен ре-
волюционер или борец с кому-
нистическия режим. Писал е
песните си и ги е изпълнявал по
онзи уникален начин не защото
е искал да докаже на някого
нещо, а понеже не е можел да

живее по друг начин.
И в киното образът на Влади-

мир Висоцки доста време е бил
по-скоро загадъчен, отколкото
ярък и категоричен. Зрителите
като че ли му обърнаха по-голя-
мо внимание след филма “Вер-
тикал” (1966). В него 28-годиш-
ният Висоцки е с брада и
изпълнява култовата “Песен за
приятеля” (“Песня о друге”). Във
всяка следваща лента и на сце-
ната той, изглежда, с удоволст-
вие променя външния си вид, но
успява винаги да е себе си. Об-
разът на революционера Брод-
ски, в който се превъплъщава
Висоцки, не само представя ак-
тьора като различен, многопла-
стов и нееднозначен творец. Той
доказва на уважаемата публи-
ка, че не е само изображение
на екрана, а притежава харак-
тер, че не е болшевишка мумия,
а е жив човек.

Висоцки е от малкото актьо-
ри от онова време, който е успя-
вал да се абстрахира от полити-
зирането на ролите си. Изклю-
чително впечатляващ е и об-
разът на белогвардейския пору-
чик Брусенцов във филма “Слу-
жили двама другари” (“Служили

два товарища”), и превъплъще-
нието му в следователя Глеб
Жиглов в “Мястото на срещата
не се променя” (“Место встречи
изменить нельзя”). Именно след
този сериал става невъзможно
Висоцки да “не се пуска” да се
снима. За съжаление обаче ак-
тьорът успява да изиграе на ек-
рана само още една по-забеле-
жима роля - на Дон Хуан в “Мал-
ките трагедии” на Михаил Швей-
цер. Прави го по такъв начин,
че на зрителите и до ден-
днешен им остава
само да съжаля-
ват, че във фил-
ма заедно с
шпагата ак-
тьорът не е
хванал и
прословута-
та си кита-
ра. И нито
размерът
на траге-

диите, нито скромният ръст на
самия Хуан не са могли да спрат
влечението към него на Лаура и
дона Ана. И в реалния живот ни
Марина Влади, ни първата му
съпруга - актрисата Иза Жукова,
ни Людмила Абрамова - най-кра-
сивата артистка на Съветския
съюз, ни другите представител-
ки на прекрасния пол не са ус-
пявали да устоят на безкрайния
чар на Висоцки.

Разбира се, дълго може да
се разсъждава по въпроса какво
още би могъл да изиграе в кино-
то и в театъра Висоцки, но, уви,
не е успял. Отишъл си от този
свят едва на 42 години и поло-
вина. Факт е обаче, че ролите
му вероятно са по-малко, откол-
кото биха могли да бъдат, не
само заради липсата на кураж у
хората, от които навремето за-
висело това. Самият Владимир
никога не се е стремял да участ-
ва на всяка цена в някой филм
или постановка.

Безграничният му талант
позволява на актьора във вся-
ка роля да е себе си - и с това
да е свръхубедителен и непо-

вторим. Именно заради този
факт режисьорите прощаваха
на Висоцки всичките му “поле-
ти наяве и насън” - многоброй-
ните провалени спектакли, ал-
кохола, наркотиците, високоме-
рието и арогантността. И въпре-
ки всички тези слабости, заблу-
ди, показност, кожени шлифе-
ри, мерцедеси, жени и болести
той си остана личност. При това
- една от най-ярките. Което на
фона на дефицита на същите
тези личности превръща Ви-
соцки в още по-значима и цен-
на фигура за всички времена.

И в деня на неговата 75-а
годишнина не само може, но и
трябва да се подчертае: Висоц-
ки не е нито символ, нито е
трибун, не е бунтовник, не е и
икона. Той е (не)познатата
звезда от друга Вселена. Без
него животът щеше да е ску-
чен и празен. И ако Господ
някога реши да проговори, ще
го направи с божествения
дрезгав глас на Висоцки.

ПРИЗНАНИЕ
СЛЕД
СМЪРТТА

Страницата подготви
Альона НЕЙКОВА
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Култура

М

Районният съвет на Българската социалисти-
ческа партия и членовете на Районната партийна
организация-Район “Младост”, поднасят на всич-
ки близки и роднини, дълбоки съболезнования
по повод кончината на

Ó.Á. ÔÓÎÍ. —“ŒflÕ
—“ŒflÕŒ¬

Жестоката съдба отне един богато осмислен
живот на човек, който ще остане в спомените на
своите другари и близки с откровената си усмив-
ка и осъзнато чувство за отговорност и дълг,
присъщо на Българския офицер. Др. СТОЯНОВ
бе един от най-уважаваните и дългогодишни
членове на Районната партийна организация.

Като се присъединяваме към дълбока скръб
на близките и роднините, свеждаме чела пред
светлата памет на другаря СТОЯН СТОЯНОВ.

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

На 19 януари 2013 г. се навършват
9 ГОДИНИ

без

От благодарните семейства: Димови, Филчеви,
Йорданови, Тепсизови, Георгиеви от Ямбол.

ƒ-– —»Ã≈ŒÕ
 ŒΔ”’¿–Œ¬ - ÍÙÌ

(специалист гръден хирерг,
доктор на

медицинските науки)
Мястото ти в сърцата

ни ще остане
завинаги изпълнено

с много обич
и признателност.

ад 10 000 усмивки са
събрани вече за по-
ставянето на
български световен
рекорд за най-ус-

офия квартет е подготвил струнни кварте-
ти от Волфганг Амадеус Моцарт за първия
си концерт през Новата година - днес от

10 000 óñìèâêè áÿõà
ïîäàðåíè çà ìåñåö
Събирането на снимки за български световен рекорд продължава до националния празник

Целта е страната ни да бъде
записана в Книгата на рекод-
рите “Гинес” като най-усмихна-
тата.

Събирането на усмивки ста-
ва през социалната мрежа
фейсбук на интернет адрес
h t t p s : / / w w w. fa c e b oo k . c o m /
PrisunBulgaria и е организира-
но от соковете “Присън” и ком-
панията “Куадрант бевърид-

жис”, техен производител. С
качването на своя усмихната
снимка всеки ще може да се
включи в създаването на най-
голямата усмивка на света и
да подари положителната си
емоция на цяла България. Ос-
вен това всяка седмица една
от качените в приложението
усмивки печели по един фото-
апарат със специална функция

за снимане на усмихнати лица.
“Подари усмивка на Бълга-

рия” се организира по повод
новото “усмихнато” лице на
соковете. “Подари усмивка”
вече е посланието на произ-
водителя към неговите клиен-
ти и към цялата страна. Освен
с нови етикети, соковете вече
се отличават и с нова форма
на бутилките, за да са по-

удобни за всекидневна упо-
треба.

Кампанията “Подари усмив-
ка на България” продължава
до Националния празник 3
март. Целта е дотогава бълга-
рите да са събрали най-голя-
мата усмивка на света и тя да
се превърне в подарък за стра-
ната ни, научи ДУМА от Вик-
тор Иванов.

Н
михнатата нация. Снимките с
усмихнати лица са събрани
само за месец от началото на
кампанията “Подари усмивка
на България” през декември
2012 г., за която ДУМА писа.

4000 лв. успя да събере
културното събитие Make it
Count за лечението на болно
от епилепсия дете. Парите са
от входните билети и спонсо-
рите на събитието Pepsi, “Чи-
пита” и “Конвърс”. Всички при-
ходи бяха насочени към лече-
нието на 15-годишната Илина,
която страда от епилепсия от
едногодишна възраст и се
нуждае от лечение в Израел.
Повече информация за кауза-
та има на www.help-ilina.com,
научи ДУМА от Виктор Иванов.

Make it Count бе първото
street culture събитие за тази
година. Фрийрън, брейкденс
и хип-хоп състезания вдигна-
ха адреналина на над 600 чо-
века в залите на “Фабрика
126”. Програмата продължи с
афтърпарти, открито от шоу на
професионалните бармани от
“Flair Temptation”. Последваха
няколко часа с музиката на
“Оги 23”, Уош ЕмСи, Фийл и

Студенти на Ася Ива-
нова и Добриела Попова
играят премиерно “Хоро-
вод” от Вернер Шваб в
Университетския театър
на НБУ - днес и на 30
януари от 18.30 ч., научи
ДУМА от Василена Петро-
ва. Със спектакъла
завършва “Реставрацион-
на програма (плюс минус
20) департамент “Театър”,
посветена на 20-годишни-
ната на НБУ. Инициатор-
ка на програмата и режи-
сьорка на спектакъла е
номинираната за “Икар”
Ася Иванова.

Актьорите, които участ-
ват в “Хоровод”, са с ярко
присъствие и талант и не
остават незабелязани от
големи имена на българ-
ския театър, посочват от
НБУ. Някои от младите
участват в хитовите сери-

Майсторски клас по оркестро-
во дирижиране водят в Национал-
ната музикална академия доц.
Кристоф Брунер и доц. Иван Васи-
левски от Висшето училище по
изкуствата в Цюрих.

Кристоф Брунер е роден в Цю-
рих. Завършил е Музикалната ака-
демия в Базел със специалност ци-
гулка и Висшето училище по изку-
ствата в Цюрих със специалност
оркестрово дирижиране. Диригент
е на оркестър “Accento” и на ор-
кестър за филмова музика “Tifico”.
Музикален ръководител е на раз-
лични оперни и оперетни продук-
ции. Доцент по оркестрово дири-
жиранe във Висшето училище по
изкуствата в Цюрих.

Иван Василевски е роден в
Нова Загора. След завършване на
СМУ “Христина Морфова” - Стара
Загора, и ДМА “Панчо Владиге-
ров” със специалност кларнет, за-

минава за Швейцария. Там
продължава музикалното си обра-
зование и завършва академията в
Берн и Висшето училище по изку-
ствата в Цюрих със специалност
оркестрово дирижиране. Василев-
ски е диригент на Kammerorchester
Neufeld Bern. Майсторският клас
завършва с концерт днес от 18 ч. в
НМА “Проф. Панчо Владигеров”,
бул. “Евлоги и Христо Георгиеви”
94. Академичния симфоничен ор-
кестър ще дирижират Гауденц Би-
ери, Йонас Ерлер, Андреас Хюгли,
Флориан Мал, Адриан Мюлер от
Швейцария, Андреас Нагл от Гер-
мания, Габриел Естарежас Паску-
ал от Испания. Солистка е Борими-
ра Стоянова - цигулка, от класа на
проф. Евгения-Мария Попова. Про-
грамата съдържа произведения на
Антонин Дворжак, Феликс Мендел-
сон Бартолди, Лудвиг ван Бетовен.
Входът е свободен.

Културно събитие събра 4000 лв.
за лечението на дете

диджеи от Кемп сешънс -
Сава и Бруху. Фрийрън и пар-
кур атлети от цялата страна
участваха в първия за Бълга-
рия “Freerun натясно”.
Четвъртото издание на
Underground Dance Battle
даде шанс на брейкденс и
хип-хоп танцьори от цяла
България да демонстрират
своите умения. Танцувалните

и фрийрън битки бяха
излъчвани в реално време в
различни зали на “Фабрика
126”. Make it Count предложи
на своите посетители и чил-
аут зона с джаги, два благо-
творителни бара с продукти
на спонсорите, павилион със
значки и дарени продукти на
Converse, както и Xbox с
Kinnect за геймърите.

Снимка TILLLATE.COM

Моцартови творби
изпълнява София квартет

С
19 ч. в камерна зала “България”. В програмата са
Квартет KV 387, Квартет KV 458, “Ловът”, Квартет
КV 465, “Дисонансите”. Билети по 9 лв. се продават
на билетната каса на ул. “Аксаков” 1. За ученици и
студенти са по 8 лв., научи ДУМА от Иглика Ганева.

В края на миналата година музикантите от Со-
фия квартет - Ангел Станков (първа цигулка), Ни-
колай Гагов (цигулка), Валентин Геров (виола),
Джефри Дийн (виолончело), бяха удостоени с Дип-
лом за високи постижения в представянето на
българското изкуство в международния фестивал
“Есенни музикални празници 2012” в Скопие. Уча-
стието им в закриването на проявата предизвика
възторг у публиката, която ги извика няколко пъти
на бис. След завръщането си от Скопие София
квартет подари Коледен концерт на столичната
публика.

Предстоящата програма на София квартет до
края на сезона включва - на 26 февруари от 19 ч.
концерта “Да си спомним за композитора Алек-
сандър Попов”, в програмата - Струнни квартети
6 и 8, посветени на София квартет, Славейкови пес-
ни. Ще участва и Валентина Корчакова, сопран. На
5 април от 19 ч. ще бъдат изпълнени произведения
от Бетовен, квартети “Разумовски” 1, 2, 3. Следва-
щият концерт е на 28 май от 19. ч. отново в камерна
зала “България”. Публиката ще чуе творби от Франц
Шуберт, квартет “Пастървата”, с участието на Божи-
дар Ноев, пиано, и Иван Иванов, контрабас.

Снимка СОФИЙСКАТА ФИЛХАРМОНИЯ

СТУДЕНТИ ИГРАЯТ „ХОРОВОД”
В УЧЕБНИЯ ТЕАТЪР НА НБУ

али “Под прикритие” и
“Четвърта власт”, където
си партнират със Снежи-
на Петрова. Това са Лю-
бомира Манчева, Златина
Никифорова, Лидия Куле-
кова и Мартина Апостоло-
ва, която е бивша състеза-
телка по футбол в нацио-
налния отбор на България
за жени и носителка на
наградата “Студент на
НБУ” за 2012 г. Мартина
Апостолова и Златина
Никифорова играят в “Ле-
тище” на Младежкия те-
атър “Н. Бинев” - сред
звездите в спектакъла са
Койна Русева и Бойко
Кръстанов.

Мъжките роли в “Хоро-
вод” са поверени на мла-
дите актьори Росен Мит-
ров, Симеон Гълъбов и
Кирил Денев, избрани от
Теди Москов да участват в

предстоящата му премие-
ра на “Ричард Трети” в
Народния театър “Ив. Ва-
зов”. Пиесата “Хоровод” е
реплика на постановката

по същия текст за 15-го-
дишнината на НБУ с ре-
жисьорка Деляна Манева,
която завършва същата
театрална школа.

Сцена от спектакъла

Снимка НБУ

Майсторски клас по
дирижиране завършва с
концерт в Музикалната академия

Майсторски клас по
дирижиране завършва с
концерт в Музикалната академия

Майсторски клас по
дирижиране завършва с
концерт в Музикалната академия

Майсторски клас по
дирижиране завършва с
концерт в Музикалната академия

Майсторски клас по
дирижиране завършва с
концерт в Музикалната академия
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Оръжие

В
Страница на Желязко ТЕНЧЕВ

В

КИТАЙСКИТЕ ВОЕННО-
ПРОМИШЛЕНИ ГИГАНТИ
С РЕКОРДНИ
ПОКАЗАТЕЛИ ЗА 2012 Г.

АМЕРИКАНСКАТА
МОРСКА ПЕХОТА
ПОЛУЧИ 100-Я
ХЕЛИКОПТЕР H-1

К

ИСПАНИЯ ИЗВАЖДА
ОТ ВЪОРЪЖЕНИЕ
ИЗТРЕБИТЕЛИТЕ MIRAGE F1

Обективът се шегува

- Ей, стой! Накъде тръгна?...

Нова свръхточна
ракета за руските ВВС
Тя е създадена за самолета
от пето поколение Т-50 ПАК-ФА

Ракетата Х-38

оенновъздушните
сили на Русия полу-
чиха на въоръже-
ние най-новата ра-
кета Х-38 с близък

радиус на действие от класа
„въздух-земя”. Независимо от
това, че ракетата е създадена
за самолета от пето поколе-
ние Т-50, с нея ще бъдат
въоръжени и сегашните бом-
бардировачи и изтребители, в
това число Су-34 и МиГ-29
СМТ. Изпитанията на новото
оръжие бяха проведени през
2012 година в режим на пълна
секретност и в края на декем-
ври то беше прието на въоръ-
жение.

Сега започват серийни
доставки на първите образци.
Новата ракета е изработена
по модулен принцип, може да

бъде оборудвана с различни
бойни глави за самонасочва-
не и с бойни части. Тя може да
решава различни задачи и
значително усилва ударната
мощ на многофункционалния
самолет Т-50. Той се създава
по технология „стелтс”, раке-
тата се намира във фюзелажа
и това прави самолета още по-
незабележим – ракетата няма
да се отразява на екрана на
радара. Х-38 има още едно
важно предимство. Тя може да
се ориентира по време на
полет с помощта на системата
ГЛОНАСС.

Както показва практика-
та, в съвременните конфлик-
ти, в това число в Афганис-
тан и Близкия изток, от възду-
ха е доста трудно да се от-
крие целта дори с насочва-

не от земята, тъй като сред-
ствата за маскиране станаха
по-съвършени. Сега ракета-
та ще се води към целта от
спътник на ГЛОНАСС, под-
чертава военният експерт
Виктор Литовкин.

Ракетата Х-38 може да
унищожава маневрираща
бронирана техника и стацио-
нарни скривалища на против-
ника на разстояние от 3 до
40 км. Масата на бойната й
част е 250 кг.

С
писанието "Jane's Defence Weekly" публикува
статията на John Grevatt "China's Norinco And
AVIC Post Record 2012 Turnover", в която се
съобщава за рекордни финансови показате-

ред публи-
к у в а н и т е
от Norinco
предвари-
телни дан-
ни, нейни-
ят оборот
за м.г. е
351 мили-
арда юана
(около 56
млрд. до-
лара), кое-
то е с 14,5
на сто по-

ли през 2012 година на водещите китайски държав-
ни военнопромишлени групи Norinco и AVIC. Спо-

вече от показателите за 2011 година. Приходите на
Norinco през 2012 г. са нараснали с 18,7%, дости-
гайки 19,27 млрд. юана.

От своя страна AVIC съобщава, че нейният обо-
рот през 2012 година е нараснал с 14% и достига
до 300 млрд. юана (над 48 млрд. долара), а прихо-
дите нарастват с 5%, достигайки 130 млрд. юана.
AVIC е потвърдила и своята амбициозна стратегиче-
ска цел – да достигне до 2020 година оборот от 1
трилион юана.

В тази връзка списанието обръща внимание, че
демонстрираните от китайските военни производи-
тели резултати за 2012 г. са съпоставими с оборо-
тите на крупни западни аерокосмически обедине-
ния. Например, Norinco и AVIC макар и да изостават
по оборот от EADS (68,7 млрд. долара за 2011 г.) и
Boeing (65,7 млрд. долара за 2011 г), то те вече
превъзхождат Lockheed Martin (46,5 млрд. долара
за 2011 г), BAE Systems (30 млрд. долара) и Northrop
Grumman (26,4 млрд. долара).

Д

Изтребител Mirage-F1 от испанските ВВС

окато френ-
ските ВВС
използват
във войната

в Мали своите
Mirage F-1 в разуз-
навателни и удар-
ни мисии, Испания
планира през тази
година да извади
от въоръжение из-
требителите от то-
зи модел и техните
задачи да се по-
емат от съвремен-
ните Eurofighter от
14-о авиокрило,
разположено в Лос
Лианос. Придобиването на френските изтребителя започва през 1972
г. поради постоянната намеса от страна на САЩ относно използване-
то на американското въоръжение, експлоатирано от ВВС на Испания
и по-специално на изтребителите F-86 Sabre и T-33 Shooting Star в
конфликта с Мароко. Така със закупуването на Mirage F1 Испания
слага край на зависимостта си от налагането на забрани за използ-
ване на въоръжението си, произведено в САЩ.

През 1975 г. първата партида от 15 френски изтребители Mirage
F1 C(E) кацат във военновъздушната база Ло Лианос. През втората
половина на 1976-а пристига втората партида френски изтребители,
а две години по-късно 1978 г. и последната трета партида, включваща
6 двуместни F1 BE и 24 от най-съвременните модификации Mirage F1
EE. Изтребителите F1E са с нова авионика и оборудване. Като цяло
испанските ВВС придобиват 91 изтребителя Mirage F1 – 73 нови от
Франция (45 F1 CE, 22 F1 EE и 6 F1 BE) плюс пет употребявани също
от Франция и други 13 от Катар.

От август 2006 г. в продължение на четири месеца испанските ВВС
носят бойно дежурство по охрана на въздушното пространство на
балтийските републики с три Mirage F1 M, предислоцирани на литов-
ската Първа военновъздушна база, разположена на летището Zokniai
Siauliai International Airpor. От 1986 г. испанските ВВС участват активно
в срещите на НАТО „NATO Tiger Meet” с изтребител Mirage F1, кръстен
от пилотите ‘La abuela’ (Баба).

ПЪРВИ ЧУЖДЕСТРАНЕН
КОНТРААДМИРАЛ
ЗАВЪРШИЛ ВВМУ

В края на м. декември м. г. на завърши-
лия ВВМУ „Н. Й. Вапцаров“ по специал-
ност корабоводене за ВМС от Социали-
стическа Република Виетнам Фам Суан
Диеп е присвоено висше офицерско зва-
ние „контраадмирал“ и е назначен на
длъжността „Командир на Втора военно-
морска зона“. Контраадмирал Фам Суан
Диеп е от първия випуск курсанти от Ви-
етнам (1981-1986 г.).

В момента единствените чуждестран-
ни курсанти във ВВМУ са от Виетнам. Те
са в трети курс и се обучават по специ-
алност корабоводене за ВМС.

орпусът на морската пехота
(КМП) на САЩ получи стотния хе-
ликоптер H-1, производство на
компанията Вell Helicopter. Първа-

та модификация UH-1 на хеликоптерите
от тази серия се е издигнала във въздуха
преди 54 години. Вариантът H-1 е най-
новата версия и КМП планира да придо-
бие общо 349 хеликоптера Н-1 в много-
целева (UH-1Y) и ударна (AH-1Z) версия.
В програмата H-1 освен Вell Helicopter
участват и компаниите Northrop Grumman
(с интегрирания комплекс авионика),
Thales (с нашлемната система за при-
целване и изобразяване на информация
- Helmet Mounted Sight and Display
System), Lockheed Martin Orlando със си-
стемата за целеуказване - TSS (Target
Sight System) за модификацията AH-1Z и
FLIR Inc. с ИЧ система BRITE Star II за
UH-1Y, L-3 Crestview Aerospace с конст-
рукцията за кабината за UH-1Y и General
Electric Aviation, която произвежда дви-
гателите T700.

Вертолет
UH-1Y

ШВЕЦИЯ ПОРЪЧА 60 САМОЛЕТА
SAAB JAS „ГРИПЕН"

ведските военни
са дали одобре-
ние за закупуване
на 60 бойни само-

Ш

Изтребител SAAB JAS 39

лета JAS "Грипен", конструи-
рани от шведския „Saab AB",
съобщиха от правителство-
то, предаде ДПА. „Това е ис-
торическо решение, което
ще подсигури шведските во-
енновъздушни способности
за дълъг период", каза во-
енният министър Карин
Енстрьом. През декември
2012 г. мнозинството в пар-
ламента, включително опо-
зицията, одобри правителст-
веното решение за закупуване между
40 и 60 бойни самолетa.

Самолетите могат да оперират на
големи разстояния и да са с оръжия от
по-стари модели. Миналата година Шве-
ция подписа партньорство със Швейца-
рия за новия самолет, познат като Gripen
Next Generation или E/F model. Според

законодателството Швеция може да от-
мени сделката до 2014 година, ако Швей-
цария или други страни не поръчат най-
малко 20 самолета.

Такива самолети има в Швеция, Южна
Африка, Чехия и Тайланд. „Saab" също е
представила оферти за Индия, Бразилия
и Дания.

С
ни

м
ка

 M
A

R
IT

IM
E

.B
G

Снимка NAVISTARDEFENSE.COM

Снимка "ЛЕНТА.РУ"

Снимка SAAB

Снимка TARGET AVIATION

Снимка NORINCO
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- Госпожице! Може ли да ми
отделите минутка?

- Слабак!

25
Св. Григорий Богослов (Назиански),

архиепископ Константинополски († 389).
Св. преподобни Анатолий Оптински Стар-
ши († 1894)

Св. Григорий Богослов бил родом от
Арианз при град Назианз, Кападокийска
област. Син на епископ св. Григорий
Назиански и майка св. Нона. Учил заед-
но със св. Василий Велики в Атина. Го-
лям богослов, писател, поет. Като архи-
епископ ръководил църквата в Цариград
12 години и се оттеглил в Назианз, дето
и починал в 390 г. на 80-годишна възраст.
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БОРИСЛАВ ЧАКРИНОВ,
режисьор, директор
на Бургаския драматичен театър
КИРИЛ БОРИСОВ, поет
МИТКО МИТЕВ, учредител
на клуба “Приятели на ДУМА”
в Ямбол
МОИС КОХЕНОВ, учредител
на клуба “Приятели на ДУМА”
в София, БСП “Надежда”
НЕВЕНА ТОШЕВА,
режисьорка-документалистка
НИКОЛАЙ НИКОЛОВ,
икономист и преподавател
ПЕТКО ДРАГАНОВ, дипломат
ПЕТЪР САВОВ, художник
РУМЕН УГРИНСКИ,
актьор и тв водещ
Ген. СИМЕОН СИМЕОНОВ,
началник на отбраната

www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

Поговорката “По-лесно е да я
прескочиш, отколкото да заобико-
лиш” с пълна сила важи за Микел
Руфинели, която е висока 163 см, а
обиколката на ханша й е почти
244 см. 39-годишната
майка на 4 деца живее в
Лос Анджелис, тежи
190 кг и твърди, че се
харесва. “Обичам фор-
мите си и не виждам
причина да отслабвам,
тъй като нямам здраво-
словни проблеми”,
обяснява Микел, която
има сравнително нор-
мална обиколка на та-
лията - 100 см. “Мъжете
не обичат слаби моми-
чета, те си падат по
дами с тяло като пясъ-
чен часовник”, смята тя.

Освен че минава на-
страни през повечето врати, жената
с най-широките бедра кара камион,
защото не може да се побере в кола.
Вкъщи Микел седи само върху сто-
манени столове и спи на легло,

ного атракции и добро наст-
роение обещава новият спек-
такъл на Софийския постоя-
нен цирк на сцена “Чудеса
за принцесата”, чиято преми-
ера е днес от 19 ч. в читали-

дин от най-обещаващите диджеи
Дениз Кою (Deniz Koyu) ще дебюти-
ра в България, като открие сезона в
столичния клуб “Ялта” днес,
25 януари. Магьосникът зад пулта
пристига у нас след най-силната
година в кариерата си досега, в
която се наложи като талантът на
съвременната прогресив и електро
хаус сцена.
След поредицата от престижни
гигове като премиерата на Cosmic
Opera в Ню Йорк, препълненият Ultra
Music Festival в Маями, двете леген-
дарни събития за всеки диджей -
Sensation White и Mysteryland и
супер успешни собствени парчета и
ремикси, през 2012-а Дениз беше
включен и в класацията на MTV за
важни “EDM Rookies To Watch”.
Получи признание и от най-големите
в бизнеса. Fedde Le Grand го опре-
деля като Breakthrough DJ/Producer
на годината, Sebastian Ingrosso го
нарича огромен талант, а Axwell го
споменава в интервюта като люби-
мия си млад диджей, който прави
дяволски добра музика. Неговите
парчета намират заслужено място
както в сетовете на освен вече
споменатите му колеги, така и в тези
на Tiesto, Swedish House Mafia, Avicii,
Alesso, Erick Morillo, David Guetta и
Calvin Harris.
Затова не е изненада, че Кою ще
дебютира в България след разпрода-
дено турне с дати от Лос Анджелис
до Сингапур и пълен набор от из-
ключителна нова продукция, която
ще звучи премиерно у нас. От
българска страна ще го подкрепи
резидентът на клуба Juan Alvarez.
Билети за събитието са пуснати в
продажба на цена от 20 лв. в мрежи-
те на eventim.bg, ticketstream.bg и
Белия бар в “Ялта”, уточни за
ДУМА Яворка Петрова от
V+O Communication.

Явор Боянов реди изложба,
вдъхновена от любовта
Явор Боянов реди изложба,
вдъхновена от любовта
Явор Боянов реди изложба,
вдъхновена от любовта
Явор Боянов реди изложба,
вдъхновена от любовта
Явор Боянов реди изложба,
вдъхновена от любовта
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Жена виси на косата си 7 минути в новия
спектакъл на Софийския постоянен цирк на сцена

Надежда УШЕВА

Даниела Валоскова

ще блесне Мадлен Романова - дъщеря
на известната фамилия Петър и Антоа-
нета Романови, носителка на “Икар” за
цирково изкуство. Над десет вида жи-
вотни ще очароват публиката - камила,
лама, камерунско козле, носато мече,
паун, кучета, змии, понита, както и звез-
дата от предишния спектакъл - ученото
магаре Пепи, което разпознава цвето-
вете. С два номера участва солистът на
трупа “Fire soul” Виктор Николов - огне-
но шоу и въздушни ремъци. Внукът на
един от основателите на българския
цирк Петър Първанов - Борко, ще изле-
зе в образа на клоуна, който не е тъжен,
както се пее в популярна българска
песен. Акробатика на батут, голям кол-
кото манежа, ще представи трупа Ке-
хайови в края на двучасовия спектакъл.
А Свилен е подготвил и голяма изнена-
да за зрителите, които наистина ще ста-
нат свидетели на нещо необикновено.

Нашите представления са насочени
най-вече към детската аудитория от 2
до 12 г., а от тази седмица малчуганите
ще могат да пояздят пони или да се
снимат с животните и преди самото шоу,

освен в антракта, допълни Драго Драга-
нов, който преди дни се завърна от све-
товния цирков фестивал в Монте Карло.
Той не скри амбицията си Софийският
постоянен цирк на сцена да пътува из
страната и да дава шанс за изява на
българските номера и артисти.

Третите годишни
награди за Best DJ &
Best Club на България
2012 бяха раздадени
на специална церемо-
ния в 31 категории. Над
300 гости от цялата
страна изпълниха до
краен предел столич-
ния клуб “Брилянтин”.

С най-много стату-
етки - 4, се сдоби
“ S . H . O. W. R . O. O. M .
Insomnia” от Русе. “Sofia
Live Club” отново успя
да завоюва приза за

МАГЬОСНИКЪТ ЗАД
ПУЛТА ДЕНИЗ КОЮ
С ДЕБЮТ У НАС

широко поне 2 метра. “Качих повече
килограми по време на бременнос-
тите ми. Не виждам защо иначе ще
напълнея така в областта на бедра-
та, въпреки че похапвам много”, спо-

деля пищната дама.
Микел, която учи пси-

хология, има хубав апе-
тит и обикновено консу-
мира по 3000 калории на
ден. “Изглеждат много,
но за човек с моите раз-
мери наистина не са. За
закуска мога да хапна
две яйца с наденица и
бекон и малко картофи.
За обяд - риба и пърже-
ни картофки, но вечерята
е моето най-голямо яде-
не”, признава жената.

Най-верният почита-
тел на Микел е съпругът
й Риджи Брукс, 40-годи-

шен компютърен специалист. Те са
женени от 10 лета. Мъжът твърди,
че намира необикновената форма на
жена си за секси и й казва всеки
ден колко е красива.

В документите за самоличност в Не-
пал официално се появи опцията за “тре-
ти пол”. Властите в страната предприеха
реформа, благодарение на която граж-
даните, които не се определят като “мъж”
или “жена”, защото не се чувстват нито
едно от двете, могат да посочат още
нещо.

Активисти от различни групи привет-
стваха промяната и я определиха като
голямо постижение в сферата на правата
на хомосексуалните и транссексуалните
граждани. Те посочиха, че заради този
пропуск различните досега не са може-
ли да си намерят работа или да се запи-
шат в университет.

Вътрешният министър на страната
Бхола Сивакот уточни, че постановлени-
ето на правителството вече е разпратено
до всички административни офиси в стра-
ната. Промяната в документите стана
факт, след като през 2007 г. Върховният
съд в страната реши, че управляващите
трябва да уредят издаването на докумен-
ти с опция за “трети пол”. За осъществя-
ването на реформата обаче бяха нужни
5 години.

„ТРЕТИ ПОЛ” СЕ
ПОЯВИ В НЕПАЛ

ДИДЖЕИ И КЛУБОВЕ ГРАБНАХА
НАГРАДИ В 31 КАТЕГОРИИ

“Най-добър лайв клуб”.
Почитателите на друг
тип музика също не
останаха разочарова-
ни, след като “Night
Flight” бе избран за
“Най-добър поп-фолк
клуб”, а статуетката бе
лично връчена от спе-
циалния гост на вечер-
та Устата. Преди да
обяви победителя в ка-
тегорията, хитовият
изпълнител и новата му
дуетна половинка До-
лорес Естрада разгоре-
щиха страстите с лет-
ния си хит “La Cubanita”.
Домакините на вечер-
та пък отнесоха награ-
дата “Най-добър зимен
клуб” за “Брилянтин -
Банско”.

Сред диджеите на
челна позиция с по 3
отличия се наредиха
DJ Pacho B и DJ Steven.
Marti G стана за трета
поредна година побе-
дител в категорията
“Най-добър Ретро DJ”.

За “Най-добър хип-хоп
DJ” бе обявен варнен-
ският изпълнител
100 Кила. Juan Alvarez
триумфира като “Най-
добър резидент DJ”.
А за “Най-добър DJ” бе
обявен DJ Mascota.
Сред дамите отличие-
то “Най-добра DJane”
бе присъдено на DJane
Koki.

За втора поредна
година статуетките за
наградите са израбо-
тени от Disco Designer,
признат лидер в про-
изводството на диско-
течен интериор и клуб-
но оборудване с офи-
си в Лондон, Франк-
фурт и Лас Вегас. По-
добреният модел на
отличията е с космиче-
ски екстри и се ко-
мандва с елегантно
минидистанционно уп-
равление. Статуетката
е с палитра от 16 нео-
нови цвята и различни
режими на светене.

Е

 100 Кила

М
ще “Цар Борис III” на ул. “Клокотница” 29.
Зрителите ще видят Даниела Валоскова
- единствената европейка, която виси на
косата си. Тя трябва да е добре разреса-
на и здрава, сплита се на плитка и се
връзва за халка с въже. Жената виси на
скалпа си цели 7 минути. Уникално е,
смята артистичният директор на цирка
Драгомир Драганов, който духна 42 све-
щи на бутикова торта клоун пред прияте-
ли и колеги миналата вечер.

“Чудеса за принцесата” ще се играе
всяка събота и неделя от 11 и 16 ч. до
края на март, като за първия уикенд
билетите са вече разпродадени. Сю-
жетът разказва за безчувствена и студе-
на приказно красива принцеса, чийто
баща обявява, че ще даде ръката й на
този, който успее да я разсмее. В ролята

По-лесно е да я прескочиш,
отколкото да заобиколиш
По-лесно е да я прескочиш,
отколкото да заобиколиш
По-лесно е да я прескочиш,
отколкото да заобиколиш
По-лесно е да я прескочиш,
отколкото да заобиколиш
По-лесно е да я прескочиш,
отколкото да заобиколиш

Снимка “САН ПРАДАКШЪН”
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ФУТБОЛ

ПО ЕВРОСПОРТ
КУПА НА
АФРИКА

16.45
Замбия -

Нигерия
20.00 Буркина Фасо -

Етиопия
ПО ЕВРОСПОРТ 2
21.30 Борусия Д - Нюрнберг

ПО БНТ 1
СКИ

12.25 СК В Кицбюл (мъже)
ПО БНТ СВЯТ

ВОЛЕЙБОЛ
17.25 ЦСКА - Пирин Балканстрой

ПО ЕВРОСПОРТ
СКИ-СКОКОВЕ

19.00 СК във Викерсунд
(квалификация)

ФИГУРНО ПЪРЗАЛЯНЕ
22.00 ЕП в Загреб

Обявиха Мартин
с Еспаньол за
аутсайдери

Тимът на Мартин Петров Еспа-
ньол беше обявен за аутсайдер при
гостуването на Реал Сарагоса в
ХХI кръг на Примера дивисион утре.
“Bet-at-home” даде коефициент 3,70
за победа на гостите от Барсело-
на, докато ставката за домакини-
те е 2,00. Хиксът е фиксиран на
3,30. “Bet-at-home.com” ще даде спе-
циален бонус от 10 ваучера по 100
лв., ако Мартин Петров се разпише
в дебютния си мач за Еспаньол.

Спартак Вн
гони 5-има

Старши треньорът на Спар-
так Вн Иван Найденов освободи
петима футболисти, които бяха
дошли на проби - Димитър Кюркчий-
ски, Хари Каратерзиян, Станислав
Николов, Никола Колев и Христо-
мир Христович. От пристигналите
на проби остава единствен Емил
Мартинов, който вероятно ще
бъде привлечен във варненския
тим. Нападателят Иван Цачев,
играл за Левски и Калиакра, напра-
ви първа тренировка с родния си
клуб Спартак. Той не е на проби и
се очаква да бъде част от тима
през пролетта. В понеделник ще
пристигне таранът Десислав Ру-
сев, който за последно се подвиза-
ва в плевенския Спартак.

ПСВ иска 1,3 млн.
паунда за Манолев

Цената на българския нацио-
нал Станислав Манолев е 1,3 млн.
паунда, разкриха в Холандия. Ръко-
водството на настоящия му клуб
ПСВ Айндховен е заковало сума-
та, след като отхвърли оферта-
та на английския Фулъм за отда-
ване под наем на защитника.
Мениджърът на “котиджърс” Мар-
тин Йол усилено търси десен
бранител след продажбата на
Стивън Кели на Рединг. Бившият
играч на Литекс е първи в списъка
на холандския специалист. 27-го-
дишният благоевградчанин е
извън плановете на наставника
на ПСВ Дик Адвокаат и от клуба
са съгласни да се разделят с него.

Касиас аут
за 2 месеца

Капитанът на Реал М и Испа-
ния Икер Касияс има фрактура на
първата метакарпална кост на
лявата си ръка. Той е счупил ръка-
та си по време на мача с Валенсия.
Реваншът за Купата на Краля
завърши 1:1 и Реал се класира за
полуфиналите с общ резултат 3:1.
Травмата вади Икер 2 месеца от
терените, защото фрактурите
трябва да зараснат напълно, за да
не се стигне до ново счупване.

Божинов подписа с Виченца

П
върна за малко до Лисабон, но трансферът
вече е факт. Чакането беше ужасно дълго.
Сутринта отново беше изпълнена с теле-
фонни разговори. Говорих със спортния ди-
ректор на Спортинг, както и с адвокатите на
клуба. Всичките документи пристигнаха и
вече съм футболист на  Виченца”, заяви
Валери Божинов при официалното си  пред-
ставяне вчера.

През есента Божинов игра под наем в
друг тим от Серия “В” - Верона, но вкара
само 1 гол в 14 мача. Кариерата на Божинов
започва в малтийския Пиета Хотспърс, кога-
то той е още 14-годишен, а на 16 години
дебютира в Серия “А с Лече. Той е обличал
екипите още на Фиорентина, Ювентус, Ман-
честър Сити, Парма, Спортинг и Верона.

Преминаването на Валери Божинов във
Виченца се превърна в истински сапунен се-
риал, но краят се оказа щастлив за българ-
ския национал. Късно в сряда в офисите на
клуба от Серия “Б” получили факс, с който от
Спортинг (Лисабон) се съгласиха да преотстъ-
пят нападателя в тима от “Ромео Менти”. Пор-
тугалците са изпратили необходимите доку-
менти и Валери ще може да бъде картотеки-
ран в новия си отбор и през уикенда ще де-
бютира в двубоя срещу Чезена.

Във Виченца очакват 26-годишният бълга-
рин да се превърне в лидер на отбора, който
се намира на незавидното 20-о място и има
само 3 победи от 22 мача. “За щастие всичко
приключи успешно и вече мога да се усмих-
на и дори да се пошегувам. Трябваше да се

ившият треньор
на ЦСКА Стойчо
Младенов вече е
предприел стъпки
да заведе дело

Стойчо ще съди ЦСКА
„Армейците” взимат под наем
уругваеца Варела

Б
МММММ

иодраг Йешич не иска в екипа си кондиционния
специалист Роко Перота. Босовете на ЦСКА оба-
че са на противоположното мнение. И Борисов, и
Иванов настояват италианецът да продължи ра-

ботата си като част от спортно-техническия щаб. Въпре-
ки това сръбският треньор е настоял да се види с шефо-
вете си след завръщането на “червените” от първия им
лагер в Турция в неделя. “Усеща се, че има напрежение,
колкото и Йешич да се опита да го прикрие. Той ще
настоява Перота да бъде уволнен, защото вече доведе
друг кондиционен треньор - Драко Обрадович. Йешич
изобщо не е доволен от работата на италианеца. Зад
Роко обаче са началниците, които на този етап не искат
и да чуват за промяна”, коментират близки до армей-
ския клуб. Разбра се още, че Йешич е отрязал всички
предложения на мениджъри за нови попълнения. Той е
бил атакуван с над 10 оферти за ангажирането на състе-
затели, предимно свободни агенти.

срещу клуба. Той ще съди
собствениците Димитър Бори-
сов и Иво Иванов заради
дисцпилинарното му уволне-
ние миналия месец. “Екзеку-
торът на Ливърпул” смята, че
е изгонен неправомерно от
“Армията”, но още обаче не е
ясно кога делото ще бъде
входирано.

“Имаме двумесечен срок,
в който може да се оспори
отстраняването на Стойчо от
поста му в ЦСКА. Засега
нищо не сме предприели, но
има време”, коментира адво-
катът на Стойчо Иво Ивков,
който е юноша на Левски и

син на легендата на “сините”
Кирил Ивков.

Талантливият уругваец
Игнасио Лорес Варела ще
акостира под наем в ЦСКА
от Палермо до края на месе-
ца, а договорът му с “черве-
ните” ще бъде за 18 месеца,
съобщава фенсайтът “Палер-
момания”. Според информа-
циите от Апенините лично
изпълнителният директор на
сицилианския клуб Пиетро
ло Монако, както и ме-
ниджърът на футболиста Паб-
ло Бетанкур са потвърдили
за решението. Плеймейкърът,
за който Палермо заплатил
3 млн. евро на уругвайския
Дефенсор Спортинг, на прак-
тика е най-скъпият играч в “А”
група. Той изкара есенния
полусезон в Ботев Вр, където

впечатли с изявите си. ЦСКА
трудно би си го позволил с
постоянен трансфер, а в
същото време Палермо иска
да запази опцията да го
върне в състава си при добра

игра. Играчът е готов да пре-
мине при “армейците”. 21-го-
дишният Варела има мачове
за младежкия тим на Уруг-
вай, а за Ботев Вр записа 8
срещи в “А” група.

Руският Рубин Казан отказа учас-
тие в турнира “Марбея къп” и това про-
мени съперниците и програмата на
българския шампион Лудогорец в
състезанието. Вместо руснаците орга-
низаторите поканиха Рапид Букурещ и
така румънските клубове станаха 3. За
да се избегне сблъсък между тях, бяха
пренаредени групите в турнира. По
първоначална програма Лудогорец
трябваше да се изправи срещу Лех
Познан на Александър Тонев. След
пренареждането на отборите обаче
Лудогорец стартира срещу бразилския
Алтетико Паранензе.

На практика разградчани ще бъдат
първият български отбор, който играе
контрола с бразилци тази зима. Двубо-
ят с Атлетико Паранензе е насрочен
за 4 февруари от 11 часа. Във II кръг
Лудогорец ще Динамо Киев или Оце-
лул в зависимост от резултата на двата
мача. Рубин Казан се отказа от турни-
ра заради сблъсъка в Лига Европа с
Атлетико М на 14 февруари.

Лудогорец играе
с бразилци за
„Марбея Къп”

Нападателите Жозеф Еме и Дже-
фри Ешън напуснаха лагера на Локо-
мотив Пловдив във Варна, информи-
раха от клуба. Двамата бяха на про-
бен период в отбора, но не успяха да
впечатлят треньора Стефан Генов. Ка-
мерунецът и тъмнокожият германец с
нигерийски произход играха в кон-
тролата срещу Калиакра, която беше
решаваща за тяхното бъдеще при
“черно-белите”. На проби в Локо Пд
остава само нападателят от Кот д`Иво-
ар Аристид Бахин.

Бившият национал Кирил Котев
пък прекрати сутрешната си трени-
ровка заради болка в коляното и ще
премине медицински преглед, за да
се установи точната диагноза. Коля-
ното му бе оперирано преди около
една година.

Бърнард Паркър от Южна Африка се опитва да се измъкне от 4-ма
футболисти на Ангола в мача от Група А на турнира за Купата на Африка,

който “Бафана Бафана” спечели с 2:0 пред собствена публика в Дърбан с голове
на Сиябонга Сангвени (30) и Лелохоноло Маджоро (62). В другия мач от групата

Мароко и Кабо Верде завършиха 0:0

Снимка YAHOO.COM

В ЛОКО ПД НЕ
ХАРЕСАХА 2-МА
НАПАДАТЕЛИ

Тренто и Габрово аут от Европа
ветовният и европейски клу-
бен шампион по волейбол
Тренто бе елиминиран в Шам-
пионската лига още на 1/8-С Единственият останал български

евробоец КВК Габрово напусна клуб-
ните турнири на Стария континент.
Селекцията на Любомир Герасимов
беше елиминирана на осминафина-
лите на турнира Чалъндж Къп от
класния италиански състав на Копра
Пиаченца. Италианците спечелиха и
реванша с 3:0 гейма (25:19, 25:13,
29:27). Така тимът на Христо Злата-
нов, който е единственият предста-
вител на Италия в този турнир,
продължава в следващата фаза, а
Габрово напуска Европа. За Пиачен-
ца не игра либерото Марра.

финалите. Тимът на Радостин Стой-
чев победи в реванша Динамо
Москва с 3:0 гейма (25:19, 25:18,
25:12) в своя мач №500, но в
допълнителния златен гейм отстъпи
с 12:15 точки пред 3557 свои фено-
ве. Така в Топ 6 на турнира отидоха
руснаците.

Отпадането на Казийски и ком-
пания е шок, защото в последните 3
сезона Тренто бе хегемон в Европа.
Матей Казийски завърши с 12 т., а
най-резултатен беше кубинецът Ос-
мани Хуанторена с 16, а чехът Ян
Щокр завърши с 14. Николай Учи-
ков не се появи на полето. За бив-
шия тим на Стойчев Динамо М Па-
вел Круглов наниза 11 т., а Бартош
Курек - 5.

В топ 6 на Шампионската лига ще
се играят едно изцяло руско и итали-
анско дерби - Зенит Казан - Динамо
М, Закса Козле (Пол) - Аркас Измир
(Тур) и Лубе Банка Мачерата - Лану-
ти Кунео.
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Тренто
отпадна в
Шампионската
лига

ПО ЕВРОСПОРТ
ТЕНИС
09.30

Аустрелиън
оупън

гледайте

во. С общо време от 1:59,91 мин.
французойката победи София Год-
жия (Ит) само с 1 стотна от секун-
дата. Трета на почетната стълбич-
ка се качи Сузана Вайнбухнер
(Гер) с време 2:00,07 мин. Двете
наши представителки в надпрева-
рата Мария Киркова и Александра
Попова се класираха съответно
41-ва (2:05,03) и 43-та (2:14,08). По-
бедителката от първия старт в сря-
да и лидерка в генералното под-
реждане за Европейската купа
Рамона Зибенхофер не завърши
във втория манш.

“Обичам България и съм довол-
на от постигнатото. Пистата е су-
пер, въпреки лошото време. Спе-
челих трудно, но съм доволна от
факта, че това стана реалност”,
каза Бо.

“Състезанието не протече както
трябва. За някои духаше повече
вятър, за други не. Сгреших много в
1-вия манш и във 2-рия не успях да
направя толкова добър резултат, че
да се класирам по-напред. Като цяло
в първия ден се представих по-доб-
ре, но това е състезание, допускат
се грешки”, заяви Киркова.

Бо най-бърза
в Пампорово
Киркова 41-ва, Попова 43-та на
гигантския слалом за Европейската купа

“Във втория манш направих
голяма грешка на равния участък,
тъжна съм за това, но се случва.
Благодаря на всички, които ме
подкрепят. Няма да спирам, а на-
против, ще се опитам до края на
сезона да покажа най-доброто,
на което съм способна”, обяви
Попова.

“Имаме повод да бъдем щаст-
ливи от всичко това, което се
случва в Пампорово. Фактът, че
тук има представители на 13 стра-
ни в алпийските ски при жените,
а трибуните на надпреварата са
пълни с фенове на зимния спорт,
както и перфектната организация
на състезанието, доказват, че на-
шата държава е здраво стъпила
на световната спортна карта. Спо-
ред мен от тук ще тръгнат много
таланти. В момента в Пампорово
се кове доброто име на българи-
те в провеждането на зимни
състезания. Наистина важно е да
се спортува. Организацията е на
световно ниво. Можем, знаем, по-
казваме го на света. Това е част
от нашата стратегия. Тук се кове и
богатството на българите, добро-
то име на българите”, похвали ор-
ганизаторите президентът на
България Росен Плевнелиев, кой-
то изгледа старта на живо и на-
гради призьорките.

Лидерката в световния тенис при
жените Виктория Азаренка (Блрс) ще
се изправи срещу китайката На Ли
на финала на първия за годината тур-
нир от Големия шлем - Откритото
първенство на Австралия. Беларуски-
нята отстрани квалификантката Сло-
ан Стивънс (САЩ) с 6:1, 6:4, а На Ли
срази в другия полуфинал сочената
за фаворит Мария Шарапова (Рус) с
6:2, 6:2.

Азаренка защитава титлата си от
миналата година и запазва мястото си
на върха в ранглистата. Новата тенис
надежда на САЩ губеше с 3:5 и спаси
5 мачбола, а после върна и пробива,
но веднага след това Азаренка поис-
ка лекарска помощ и после удържа
аванса си.

При мъжете първият финалист е
№1 в света Новак Джокович (Сърб).
На “Род Лейвър Арена” сърбинът, кой-
то наскоро бе отличен в анкетата на
БТА и като Спортист №1 на Балканите
за втора поредна година, съкруши Да-
вид Ферер (Исп, №4) с 6:2, 6:2, 6:1 и
ще се опита за трети пореден път да
спечели титлата в Мелбърн. На фина-
ла Ноле чака победителя между
Роджър Федерер (Швейц, №2) и Анди
Мъри (Шот, №3), които играят днес.

Новак Джокович се
преоблече като лекар,

за да окаже медицинска
помощ на френския

ветеран Анри Льоконт
по време на шоу мач

на “Род Лейвър Арена”

Азаренка - Ли е финалът в Мелбърн,
Ноле брани титлатаА

делин Бо (Фр) спечели
втория гигантски слалом
за Европейската купа по
ски-алпийски дисципли-
ни за жени в Пампоро-

Калоян Махлянов - Кото-
ошу записа изключително
престижна победа над “Йо-
кодзуна” Хакухо в предпо-
следния мач от 12-ия кръг на
супертурнира по сумо “Хацу
Башьо” в Токио. Левентът от
Джулюница избута именития
монголец с най-употребява-
ната хватка “йорикири” и му
нанесе второ поражение в

Котоошу избута „Йокодзуна” Хакухо
надпреварата. Втората загу-
ба на Хакухо в състезанието
почти предрешава краен ус-
пех на другия монголски “Ве-
лик шампион” Харумафуджи,
който продължава непобе-
ден 3 кръга преди края. Най-
добрият ни сумист вече е с
баланс от 7 победи и 5 загу-
би. В сряда първият европей-
ски “одзеки” загуби от другия

“Йокодзуна” Харумафуджи.
Даниел Иванов - Аоияма пък
претърпя 6-а загуба,след
като бе избутан от дохиото
от бразилския гигант Кайсей
с хватката “ошидаши”. Аоия-
ма (“Синята гора” на японски)
среща днес японеца Мьоги-
рю, а Котоошу излиза срещу
грузинеца Точиношин, който
е с актив 8-4.


